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KOMENTIRAMO 
Konec leporečja? 

Nov Zakon o starševskem varstvu in družinskih prejem-
kih je na prvi pogled prinesel prijaznejši odnos države do 
družine. Smo prešli od besed k dejanjem, bo slovenska dru-
žina namesto leporečja poslej imela tudi konkretno, mate-
rialno podporo države? 

Na prvi pogled - da! Krog upravičencev do otroškega do-
datka se širi, družine z vsaj tremi otroki dobivajo poseben 
denarni dodatek, z očetovskim dopustom se povečuje vklju-
čenost očeta v družino, do posvojiteljskega dopusta so upra-
vičeni tudi starši, ki posvojijo otroka... 

Na drugi pogled - še ne vemo! Zakonsko besedilo je v 
členih, ki opredeljujejo novo pravico staršev otrok s poseb-
nimi potrebami do uveljavitve nadomestila za izpad do-
hodka, nejasno. Uvodne določbe jasno opredeljujejo kot otroke 
s posebnimi potrebami vse, ki potrebujejo posebno varstvo 
in nego (otroke z motnjami v duševnem razvoju, slepe in 
slabovidne, gluhe in naglušne, otroke z odpovedjo funkcije 
vitalnih organov, gibalno ovirane in dolgotrajno hudo bo-
lane, ki zaradi svojega zdravstvenega stanja potrebujejo 
skrbnejšo nego in varstvo), a kasneje se razpon skrči zgolj 
na težko duševno prizadete in gibalno ovirane otroke z neu-
porabnimi gibi. Krog otrok, katerih starši bodo ob nadome-
stilu v višini minimalne plače lahko izstopih iz trga delov-
ne sile, bo namreč dokončno določen s podzakonskimi ak-
ti, pri njihovi pripravi bo sodelovala stroka. 

Pa bo pravilnik delan tudi s srcem? Bodo zajeti pravi otro-
ci? Tudi tisti, ki jim prav ljubezen in skrb staršev - zlasti pa 
njihova moč in pripravljenost, da se jim v celoti posvetijo -
lahko pomaga, da se njihova siceršnja prikrajšanost omili? 
Ima slep otrok, ki se brez težav giblje, »uporabne« gibe? Ali 
je prav zato potreben še toliko skrbnejšega nadzora, da ne 
pade, se ne poškoduje? Bo imela mati ali oče, ki zmore 
dovolj moči v sebi, da se v celoti posveti otroku, to pravico? 
Če ne, bo zakon ostal zgolj na ravni leporečja. Kajti, tudi ob 
vsej ljubezni je treba tudi preživeti. In ne pozabimo, življe-
nje otrok s posebnimi potrebami je neprimerno dražje kot 
vsakdan z zdravimi! IVANA STAMEJČIČ 

Dolga pot do 
študijskega središča 

Registracija še letos - konkretni študijski programi v dveh do treh letih 
Občine ustanoviteljice iz 

savinjske statistične regije, 
zaenkrat jih je 27, pet pa jih 
k projektu še ni pristopilo, 
so že lani sklenile, da pod-
prejo ustanovitev regijske-
ga študijskega središča, ki 
bo imelo sedež v Celju. Vr-
šilka dolžnosti direktorice 
je Adrijana Zupane, ki pra-
vi, da bodo po registraciji 
središča k soustanoviteljs-
tvu povabili še vlado. K pro-
jektu je že pristopila celj-
ska Gospodarska zbornica, 
velenjsko pa bodo k sode-
lovanju povabili po registra-
ciji. A pot do konkretnih 
študijskih programov je še 
dolga. 

Adrijana Zupane predvi-
deva, da naj bi regijsko štu-
dijsko središče formalno re-
gistrirali še letos. Pot do kon-
kretnih študijskih progra-
mov pa bo dolga vsaj dve do 
tri leta. Šest višje in visoko-
šolskih programov, ki že ob-
stojajo v regiji, namreč ne 
bo sodilo v regijsko študij-
sko središče. Ti že delujejo 

v okviru srednjih šol in obeh 
univerz, zato bodo lahko le 
sodelovali z regijskim štu-
dijskim središčem, ne bodo 
pa pod njegovim okriljem. 
To bo namreč oblikovalo po- ' 
polnoma nove višje in viso-
šolske strokovne programe. 

Zato potrebujejo predava-
telje, ki so lahko na strokov-
nih šolah tudi zgolj univer-
zitetni diplomirani inženir-
ji ali magistri. V ta namen, 
pravi podžupanja Janja Ro-
mih, nameravajo v Celje kot 
predavatelje povabiti tiste, ki 
sedaj opravljajo podiplom-
ski študij. »Pri pridobivanju 
pedagoškega kadra pričaku-
jemo največ težav,« dodaja. 

Pri višjih in visokih stro-
kovnih šolah je pomembno 

tudi, da vsebuje praktični del 
študija. Zato se bodo morali 
dogovoriti z regijskimi gos-
podarskimi in negospodar-
skimi družbami o tem, da pri 
njih oblikujejo učne baze. Po-
trebno bo oblikovati tudi nove 
poklicne profile. 

Regijsko študijsko središ-
če bo moralo skleniti pogodbe 
o mednarodnem sodelovanju 
na pedagoškem in znanstve-
nem področju s podobnimi 
inštitucijami na tujem. Štu-
dijsko središče mora razvi-
jati tudi znanstveno razisko-
valno dejavnost. 

»Čeprav se vse to trenut-
no zdi res neizvedljivo, pa 
je potrebno vedeti, da je nekje 
treba začeti in da bo pot do 
konkretnih programov dol-

ga. A če smo se odločili za-
njo, jo moramo tudi preho-
diti,« pravi Romihova, ki do-
daja, da bo regijskemu štu-
dijskemu središču v pomoč 
tudi Regionalna razvojna 
agencija, ki jo vodi Boris 
Klančnik. Romihova pa se 
mu bo tam pridružila s fe-
bruarjem in tako zapustila 
mesto vodje izpostave za 
obrambo v Celju, kjer je 
službovala vrsto let. 

Čeprav je pobud za različ-
ne študijske programe v Ce-
lju kar nekaj pa se najbolj ver-
jetna sprva zdita dva: študij 
proizvodnih tehnologij ter 
študijski program s področ-
ja poslovnih ved. 
NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 

Foto: GREGOR KATIC 

Janja Romih (levo) in Adrijana Zupane (desno) se zavedata, da bo pot do regijskega študijskega središča 
dolga. 

Oživitev Društva za 
boj proti raicu 

v Sloveniji za rakom vsako leto na novo zboli osem tisoč 
ljudi 

Prejšnji teden so v Celju 
ustanovili Društvo za boj 
proti raku regije Celje, ki 
bo delovalo na območju 
upravnih enot Celje, Laš-
ko, Slovenske Konjice, 
Šentjur, Šmarje pri Jelšah 
in Žalec. 

Na ustanovitveni skupšči-
ni je bilo 20 udeležencev, med 
njimi največ zdravstvenih de-
lavcev. Za predsednika druš-
tva so izvolili asist. mag. Ivana 
Eržena, sicer direktorja Za-
voda za zdravstveno varstvo 
Celje, ki je bil pobudnik oži-
vitve društva, podpredsedni-
ca je postala medicinska se-
stra Zlatka Avžner, sekretar-
ka pa ekonomistka mag. Ta-
deja Kopač Vidmar. 

Društvo bo izobraževalo 
ženske o samopregledova-
nju dojk, pripravljalo ak-
tualna predavanja za mla-
dino in odrasle, skrbelo pa 
bo tudi za pripravo in raz-
širjanje informativnih tiska-
nih gradiv. Denar za dejav-
nost bo društvo pridobiva-
lo s članarino, ki je za čla-
na tisoč tolarjev na leto. 
Prav zato želijo, da bi se v 
društvo včlanilo čimveč pre-
bivalcev s Celjskega in na 
ta način podprlo delo hu-
n:ianitarne in nepridobitne 
organizacije. Včlanijo se 
lahko na Zavodu za zdravs-
tveno varstvo Celje, na Ipav-
čevi 18 v Celju, ali kar v svoji 
delovni organizaciji , kjer 

bodo že v prihodnjih dneh 
na voljo prijavnice za včla-
nitev. Članstvo prinaša tu-
di ugodnosti: ženske - čla-
nice se bodo lahko udele-
žile izobraževanja o samo-
pregledovanju dojk, vsi čla-
ni pa bodo prejemniki ti-
skanih gradiv, ki informi-
rajo o preventivnih ukrepih 
za preprečevanje in zgodnje 
odkrivanje raka. 

Zveza slovenskih društev 
za boj proti raku združuje 
11 društev. Vsako leto v Slo-
veniji na novo zboli za ra-
kom približno 8.000 ljudi, 
ženske najbolj ogroža rak 
dojke, moške pa rak pljuč. 

Zdravstveno statistični po-
datki Zavoda za zdravstve-
no varstvo Celje kažejo, da 
je med vzroki umrljivosti v 
celjski regiji umrljivost za-
radi raka na drugem mestu, 
takoj za boleznimi srca in 
ožilja. Preventiva pred ra-
kavimi obolenji je v veliki 
meri tudi preventiva pred 
obolenji srca in ožilja. Po 
podatkih Centralnega regi-
stra raka Slovenije še ved-
no narašča število novih pri-
merov raka, vendar je to na-
raščanje povezano tudi s 
prizadevanji za zgodnejše 
odkrivanje. 

MBP 

Praznik v mestu 
v Celju bo osrednja slovesnost ob slovenskem kultur-

nem prazniku v sredo, 6. februarja, ob 19.30 uri v Narod-
nem domu v Celju. 

Slavnostna govornica bo Alenka Domjan, direktorica Zavo-
da za kulturne prireditve Celje. V programu bosta nastopala 
igralca SLG Celje Manca Ogorevc in Bojan Umek. Predstavila 
bosta poezijo mladih celjskih literarnih ustvarjalcev: Boruta 
Pluta, Mateja Krajnca, Mojce Bareša, Mihaela Lajlarja, Manje 
Zemljič, Darje Jontes, Dana Podjeda, Gregorja Stamejčiča in 
Alme M. Sedlar. Dela Segeja Prokofjeva, Sergeja Rahmanino-
va in Alojza Srebotnjaka bo izvedla pianistka Tanja Šterman. 
Program je zasnoval in oblikoval Miha Alujevič. MP 

Egon 
prihaja 

V sredo dopoldne, 30. ja-
nuarja, direktorica celjske ob-
činske uprave Darja Pavlina 
še ni vedela, kdo bo 1. februar-
ja pričel opravljati delo sve-
tovalca za promet na Zavodu 
za planiranje in izgradnjo. 
Okrog enajstih pa smo 
izvedeli, da bo to delovno 
mesto prevzel Egon Herman, 
kot smo napovedali pred 14 
dnevi. Na razpis se je prijavi-
lo šest kandidatov. Doslej je 
bil na tem delovnem mestu 
Iztok Uranjek, ki s 1. februar-
jem postane svetovalec župa-
na za komunikacijo z resor-
nimi ministrstvi pri izgradnji 
avtocestnih priključkov v Ce-
lju in rekonstrukciji Maribor-
ske ceste. Sodeloval bo tudi 
pri projektu prometnega mo-
dela urbanistične zasnove Ce-
lja. Tudi župan Bojan Šrot, 
kot že pred njim direktorica 
občinske uprave Darja Pavli-
na, pravi, da je bila premesti-
tev Uranjeka z njim soglasna 
ter dodaja, da ne razume, za-
kaj toliko medijske odmev-
nosti ob^zamenjavi Uranjeka. 
Ta namreč v letih Šrotovega 
županovanja ni bila edina. 

NGL 

V mednarodnem letu gora 
Planinska zveza Sloveni-

je se je odločila, da se bo 
tako kot druge države letos 
vključila v mednarodno leto 
gora. Pripravila bo okoli 400 
različnih aktivnosti, vrhu-
nec pa bo dan slovenskega 
planinca, 14. septembra na 
Lisci, kjer bo slavnostni go-
vornik predsednik države 
Milan Kučan. 

Podpredsednik PZS Adi 
Vidmajer iz Žalca je povedal, 
da bodo akcije namenjene 
varstvu narave, skrbeli bodo 
za podmladek z organizira-
njem planinskih taborov in na-
daljevali z ekološkim ureja-

njem planinskih postojank. V 
akcijo se bo vključila PZS z 
dvanajstimi meddruštvenimi 
odbori in 245 planinskimi 
društvi, ki združujejo 74 ti-
soč aktivnih članov. Poskrbeli 
bodo za urejenost 170 planin-
skih koč in okoli 8 tisoč kilo-
metrov markiranih planin-
skih poti. 

PZS se je vključila v evrop-
sko in svetovno združenje pla-
ninskih organizacij takoj po 
nastanku samostojne Slove-
nije in njeno dosedanje delo 
v svetu ugodno ocenjujejo. 
Dosegla je razveseljive rezul-
tate tako na področju oskr-

be planinskih koč kot kvali-
tetne rezultate v športnem in 
prostem plezanju. Ker je la-
ni slovenske gore obiskalo mi-
lijon in pol domačih in tujih 
planincev, si PZS prizadeva 
za boljšo opremljenost GRS 
ter večje število strokovno us-
posobljenih vodnikov, ki bo-
do v oporo pri varni hoji v 
gorah, kar bi tudi zmanjšalo 
število nesreč. Z večjo skrb-
jo za varno pot planincev v 
naših gorah bi se slovenski 
planinci radi uvrstili v krog 
razvitih alpinističnih držav 
Švice, Italije, Nemčije, Av-
strije, Francije in drugih. 

Letos bodo nadaljevali z 
ekološkim urejevanjem pla-
ninskih postojank. Doslej so 
ekološko uredili deset planin-
skih postojank, od tega na 
Celjskem na Okrešlju in Me-
nini planini. Adi Vidmajer je 
prepričan, da bodo tudi le-
tos dobili vsaj nekaj denarja 
preko Phare programov za 
ekološko izboljšanje planin-
skih postojank. Poskrbeli bo-
do tudi za boljšo označitev 
poti do posameznih koč, 
predvsem pa želijo izboljša-
ti osveščenost obiskovalcev 
gora. 

T.VRABL 



DOGODKI 3 

Zelena za rušenje, 
rdeča za duha 

Mozirjani izglasovali rušenje graščine Brdce - Dvomi o pravilnosti odločitve 
v torek zvečer so Mozir-

jani na zboru krajanov s 
tajnim glasovanjem dali ze-
leno luč velenjskemu Ve-
gradu, da na Brdcah name-
sto sedanje graščine zgra-
di večstanovanjski objekt. 

Zbora krajanov se je ude-
ležilo kar precejšnje število 
Mozirjanov, hkrati pa je o 
usodi graščine Brdce odloča-
lo skromnih 7 odstotkov vo-
lilnih upravičencev. Ti so se 
s skoraj dvotretjinsko veči-
no odločili za gradnjo novih 
stanovanj. 

Za stanovanja 
častitljiva zgradba na Brd-

cah ima za Mozirje velik po-
men. V začetku stoletja je ob-
jekte odkupila ljubljanska 
nadškofija, pred leti pa so 
prešli v last velenjskega Ve-
grada. Vmes je bila v zgrad-
bi nižja gimnazija, na graš-
čino kot šolsko poslopje pa 
so Mozirjani tudi najbolj na-
vezani. Objekt je bil po od-
hodu beguncev v letu 1993 
prepuščen zobu časa, okoli-
ca zanemarjena, znotraj zi-
dov pa se je dogajalo marsi-
kaj... Člani mozirskega ob-
činskega sveta so Velenjčane 
večkrat opozarjali, naj objek-
te uredijo, vendar brez uspe-
ha. 

Spor okrog graščine se je 
v Mozirju razplamtel potem, 
ko je občina spremenila za-
zidalne načrte, s tem pa last-
niku, velenjskemu Vegradu, 
omogočila gradnjo večstano-
vanjskega objekta. Z idejo so 
se strinjaU tudi v občinski 

upravi, sploh ker bi bilo v blo-
ku 6 neprofitnih in prav toli-
ko socialnih stanovanj (v zad-
njih 15 letih v Mozirju niso 
pridobili niti enega tovrstne-
ga stanovanja). Načrte je odo-
bril tudi republiški stanovanj-
ski sklad, ki bo gradnjo sofi-
nanciral z 80 milijoni tolar-
jev. Poleg tega bo Vegrad v 
prvi fazi na Brdcah zgradil 
6, v drugi fazi pa 20 stanovanj, 
namenjenih za prodajo na tr-
gu. Občina Mozirje bi v prvi 
fazi sodelovala s 53 milijoni 
tolarjev, vrednost celotnega 
objekta pa v Vegradu ocenju-
jejo na 434 milijone tolarjev. 
Pogodbo s stanovanjskim 
skladom morajo v Mozirju 
podpisati do 10. februarja. 

Za obnovo 
Načrtom se je uprl del Mo-

zirjanov, ki so se združili v 
civilno pobudo (CP) skupi-
ne krajanov za ohranitev 
graščine Brdce. V CP nika-
kor niso nasprotovali grad-
nji novih stanovanj, želeli so 
le, da se gradijo na drugi lo-
kaciji, graščino Brdce pa bi 
radi obnovili in jo namenili 
za razUčne potrebe. Obno-
vo so zagovarjali z večimi ar-
gumenti, med drugim, da je 
graščina najstarejša stavba v 
Mozirju, zavračali so trdi-
tve glede večkratne pozida-
ve, ter trdili, da ne ogroža 
varnosti. Obnovo so zagovar-
jah tudi s krajinskega vidi-

ka ter brezplačno ponudili 
nadomestno parcelo za 
gradnjo. S svojimi idejami 
so dosegli sklic zbora kra-
janov. 

Po občinskih izračunih bi 
obnova graščine z nakupom 
zemljišča in stavb veljala 140 
milijonov tolarjev. Člani CP 
so se najprej zavzemali, da 
bi graščino obnovili za po-
trebe kulture, vendar so se 
kulturniki tem načrtom od-
povedali. Zato so predlagali 
različne možnosti, za kaj vse 
bi lahko uredili prostore v 
graščini (muzejska zbirka, 
dom upokojencev, prostore 
za osebe s posebnimi potre-
bami, ureditev 8 stano-
vanj...). 

Prepričati 
prepričane 

Na torkovem zboru kraja-
nov sta svoje argumente pred-
stavili obe strani - žal pa je 
vsaka ponavljala svoje trdi-
tve. Člane CP sta podprla tu-
di Darja Pirkmajer in Aleš 
Stopar iz celjskega Pokrajin-
skega muzeja, češ da v dru-
gih slovenskih krajih varuje-
jo svojo kulturno dediščino 
ter da bo Mozirje s po-
diranjem izgubilo svojo du-
šo. Duha nam ne morejo vzeti, 
zgradba pa tako ni veliko 
vredna, so trdili drugi... 

V razpravi je bilo očitno, 
da bi Mozirjani podprli vme-
sno rešitev - torej obnovo graš-

čine in gradnjo bloka na dru-
gi lokaciji, kar pa po trditvah 
ni možno. Parcela, ki bi jo 
podarila Pavla Trogar iz CP, 
ni zazidljiva, v ureditvenih na-
črtih za Podrožnik niso pred-
videli gradnje bloka, za ob-
novo Brdc nimajo denarja, za 
gradnjo stanovanj, če hočejo 
državni denar, je treba pod-
pisati pogodbo... 

Z rušenjem graščine bo tre-
ba počakati, ker je vložen de-
nacionalizacijski zahtevek 
ljubljanske nadškofije. Men-
da nadškofija zahteva odš-
kodnino, ne objektov v na-
ravi, kar po prepričanju za-
govornikov rušitve kaže, ko-
liko je objekt dejansko vre-
den. Največja težava je v tem, 
ker graščina ni pod spome-
niškim varstvom in bi jo mo-
rali obnoviti Mozirjani sami 
- to pa spet prepričuje zago-
vornike rušitve v njihov prav. 

Tiilo-giasna 
razmišljanja 

Tako je, vsaj po zagotovi-
Hh, zgodba o več kot 400 let 
stari graščini Brdce končana. 
Začenja pa se zgodba izgrad-
nje večstanovanjskega objek-
ta na Brdcah. Poleg denacio-
nalizacije se pri gradnji po-
stavlja kup vprašanj. Še med 
bolj milimi sta nasprotova-
nje najbližjih sosedov ter ure-
ditev dovozne poti, ki vodi 
po Šolski ulici mimo šole in 
vrtca - tu pa se že sedaj v ko-
nicah avtomobili komaj sre-
čujejo. Da o neprevidnih 
otrocih in divjih voznikih raz-
mišljamo samo potihem... 

Zato se velja vprašati, zakaj 
v občinski upravi v celem Mo-
zirju niso našli nadomestne lo-
kacije za gradnjo bloka in za-
kaj člani CP poleg zgodovin-
skih in drugih vidikov niso pri-
pravili konkretnih programov, 
kaj bi storili z obnovljeno graš-
čino, ter poskušali poiskati vsaj 
del potrebnega denarja. Potem 
se mogoče torkovo glasovanje 
ne bi končalo v splošno neza-
dovoljstvo. 

URŠKA SELIŠNIK 
Foto: CIRIL SEM 

Sporna graščina na elitni lokaciji - v ospredju propadajoči objekt, o katerem nihče ne razmišlja. 

Samozavestni in sproščeni ne icadijo 
31. januar je dan brez cigarete - 65 odstotkov kadilcev na Celjskem želi opustiti kajenje 

Na Celjskem kadi približ-
no 23 odstotkov prebivalcev, 
med njimi je le za spozna-
nje manj žensk kot moških. 
Več kot tretjina kadilcev po-
kadi približno 20 cigaret na 
dan, medtem ko približno 5 
odstotkov kadilcev pokadi tu-
di dve škatlici. Kajenje bi že-
lelo opustiti 65 odstotkov ka-
dilcev. O opustitvi kajenja do-
slej še ni razmišljalo 28 od-
stotkov kadilcev, medtem ko 
dobrih 6 odstotkov kadilcev 
niti ne želi prenehati. 

To so osnovni podatki, ki 
so jih ob 31. januarju, dnevu 
brez cigarete, sporočili z od-
delka za socialno medicino 
Zavoda za zdravstveno vars-
tvo Celje. Podatki izvirajo iz 
raziskave o vedenjskem slo-
gu, v kateri je lani sodelova-
lo več kot 1.400 prebivalcev 
Celjske regije. 

Po raziskavi med dijaki celj-
skih srednjih šol iz leta 1998 
pa redno kadi kar 26 odstot-
kov mladih, približno enako 

deklet kot fantov. Čeprav je to 
še vedno veliko, pa je vendar-
le manj kot pred desetletjem. 
Predstojnica oddelka za social-
no medicino Zavoda za zdravs-
tveno varstvo Celje Nuša Ko-
nec Juričič, dr. med. ocenju-
je, da je to tudi učinek števil-
nih akcij, s katerimi želijo od-
vrniti od kajenja predvsem 
mlade. 

Zbrani podatki kažejo, da 
bi se med nekadilce želelo vpi-
sati veliko sedanjih kadilcev, 
saj jih je tri četrtine to že tudi 
poskušalo, a ne dovolj uspe-
šno. »Vsaka metoda za odva-
janje od kajenja je uspešna sa-
mo, če se je kadilec zares od-
ločil, da bo prenehal kaditi. 
V resnici je trdna volja posa-
meznika odločilna pri vsakem 
načinu odvajanja od kajenja 
ne glede na metodo,« pravi 
mag. Damjana Podkrajšek, 
dr.med., z oddelka za social-
no medicino Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje, in 
pojasnjuje: »Kar 80 odstotkov 

tistih, ki so se poskušali od-
vaditi kaditi, v prvem posku-
su ni uspelo. Kadilec ali ka-
dilka imata običajen uspeh še-
le po nekaj poskusih opušča-
nja kajenja. Ljudje, ki so že 
poskusili opustiti kajenje, pa 
jim to ni uspelo, ne smejo iz-
gubiti poguma. Kar 90 odstot-
kov kadilcev v nekaterih dr-
žavah - primer je Kanada - pre-
neha kaditi samih, čez noč. 
Med preostalimi 10 odstotki 
so tisti, ki potrebujejo pomoč. 
Metod je več: skupinska po-
moč, individualna svetova-
nja, zgled posameznika, ki je 
nanje naredil vtis in jim vlil 
veliko mero zaupanja, hipno-
za, akupunktura, nikotinski 
žvečilni gumi, nikotinski ob-
liž... Žal nobena metoda ni 
čudežna.« 

Kadilci vabijo 
bolezen 

v Sloveniji umre zaradi po-
sledic kajenja vsako leto prib-

ližno 3.500 ljudi. »Dolgolet-
no kajenje povzroča števil-
ne kronične pljučne bolez-
ni, kot so astma, emfizem ali 
kronični bronhitis. Vse te bo-
lezni se končajo z okvaro 
pljučne funkcije, bolniki po-
stanejo težki invalidi in umre-
jo zaradi pomanjkanja kisi-
ka ali popuščanja srca. One-
snaženost zraka, izpostavlje-
nost na delovnem mestu in 
dedni faktorji so z epidemio-
loškega vidika bistveno manj 
pomembni kot kajenje. Med 
35. in 55. letom je umrlji-
vost med kadilci dva do tri-
krat večja kot med nekadil-
ci. Povprečno umre kadilec, 
ki 30 let kadi po 20 cigaret 
na dan, 10 let prej kot neka-
dilec. Kadilci pa velike ško-
de ne povzročajo le sami se-
bi, temveč ogrožajo tudi 
zdravje nekadilcev. Dim, ki 
ga nekadilci vdihavajo, ka-
dar se nahajajo v istem pro-
storu kot ljudje, ki kadijo, 
je kombinacija preko 4000 

kemičnih snovi, ki dražijo 
sluznico in delujejo kot stru-
pi ali povzročajo raka,« me-
ni prim. mag. Brane Mež-
nar, specialist pulmologije in 
direktor Zdravstvenega doma 
Celje. »Kajenje znatno ško-
duje tudi drugim organskim 
sistemom, ne le dihalom. Iz-
jemno škodi srcu in ožilju. 
Epidemiološke študije potr-
jujejo domneve, da je kaje-
nje eden od najpomembnej-
ših faktorjev tveganja za na-
stanek srčnega infarkta. Ka-
dilci dvakrat pogosteje doži-
vijo srčni infarkt, hudi kadil-
ci, ki pokadijo vsaj dve škat-
lici cigaret na dan, pa celo 
šestkrat pogosteje kot neka-
dilci. Kajenje ne poškoduje 
le srčnih arterij, temveč tudi 
ostale žile in pospešuje nji-
hovo poapnevanje. Med sto 
bolniki z motnjami v prekr-
vavitvi nog je kar 99 kadil-
cev. Tudi razjede na želodcu 
in dvanajstniku imajo kadil-
ci dvakrat pogosteje kot ne-

kadilci, zdravljenje pa je po-
gojeno s tem, da bolnik po-
polnoma opusti kajenje. Za-
radi učinka kajenja na ožilje 
se pri kadilcih bistveno zve-
ča tudi tveganje za možgan-
sko kap,« še ugotavlja primarij 
Mežnar. 

»Naša država, vključno z mi-
nistrom za zdravje, noče sli-
šati, kaj bi bilo za omejitev ka-
jenja v resnici potrebno nare-
diti. Ko se bo zares želela loti-
ti kajenja, bo morala delovala 
v dveh smereh. Prva je obli-
kovanje samopodobe, krepi-
tev samospoštovanja, ki se mo-
ra začeti t ^ o j po rojstvu, druga 
pa učenje ljudi, da bodo spoz-
nali in upoštevali učinkovite 
metode sproščanja. Na ta na-
čin bi bile potrebe po snoveh, 
ki povzročajo odvisnost, na pr-
vem mestu sta alkohol in ni-
kotin, bistveno manjše. Žal se 
na ta način kajenja še ne lote-
vamo,« ugotavlja mag. Dam-
jana Podkrajšek. 

MILENA B. POKLIČ 



S stečaji ni 
veiiiciii zasiužicov 

Na Celjskem je čas velikih stečajev mimo, povečuje se število prisilnih poravnav - Z licenco 
le pet stečajnih upraviteljev 

Prvo so poslali v stečaj Lesno 
industrijo Savinja. Zgodilo se je 
ob koncu osemdesetih let, ko ve-
čina sploh še ni slutila, kakšen 
tranzicijski davek bo moralo pla-
čati Celje, V manj kot enem de-
setletju so se sesuli velikani, ki 
so dolgo veljali za paradne ko-
nje ne le celjskega, ampak tudi 
regijskega gospodarstva. Število 
delovnih mest se je z nekdanjih 
IZOOO zmanjšalo na 6.000. Naj-
hujši zlom sta doživeli kovinsko-
predelovalna in tekstilna industri-
ja, največje žrtve pa so bili Emo, 
Zlatarna, Libela, Toper in Metka. 

Večina stečajev se je končala z 
zaprtjem in razprodajo propadlih 
tovarn ter z odhodom delavcev na 
zavod za zaposlovanje. Le v redkih 
primerih so se ohranili zdravi pro-
grami. Nekdanje proizvodne pro-
grame Ema nadaljuje kar nekaj pod-
jetij, v katerih pa je zaposlenih ne-
kajkrat manj ljudi kot v najboljših 
letih tovarne. Del proizvodnje je 
predvsem po zaslugi hčerinske 
družbe ohranila tudi Zlatarna, ki 
je šla v stečaj leta 1997. Tovarno in 
njeno uveljavljeno blagovno znam-
ko je dve leti kasneje kupilo ljub-
ljansko podjetje AL Inženiring. Da-
nes dela v Zlatarni nekaj veČ kot 
sto ljudi, ob stečaju jih je šlo na 
zavod 250. 

Nekaj je ostalo tudi od nekdanje 
Libele, ki je ob koncu osemdese-
tih let zaposlovala 1.200 delavcev. 
Po stečaju krovne družbe, ki se je 
zgodil leta 1995, nadaljujejo proi-
zvodne programe njene hčerinske 
družbe, ki so jih sprivatizirali biv-
ši vodilni možje. Vse družbe sku-
paj zaposlujejo približno 250 de-
lavcev, vendar večina (svetla izje-
ma je Libela Elsi) doživlja podob-
no agonijo kot ob propadanju »ma-
tere«. Dve leti za Libelo je šla tudi 
Metka, istega leta pa je že drugi ste-
čaj doživel tudi Toper. Obe znani 
celjski podjetji sta v svojih najboljših 
časih zaposlovali preko 2.000 de-
lavk. Ob stečaju jih je v Metki, od 
katere se ni ohranilo prav ničesar, 
delalo 255, v Topru pa je v »dru-
gem krogu« šlo na cesto 200 šivilj. 

Prostore obeh tovarn so kupila raz-
lična trgovska in druga podjetja, ki 
se ukvarjajo z vsemi mogočimi de-
javnostmi. 

Našteli smo le nekaj največjih ste-
čajev, ki pa kljub temu, da so bili 
med najbolj razvpitimi tudi v Slo-
veniji, počasi že tonejo v pozabo. 
V glavnem se jih spominjajo le še 
bivši delavci. 

Manjšii, a 
zahtevnejši 

stečaji 
Zlatko Hohnjec, ki velja za naj-

bolj znanega stečajnega upravite-
lja na Celjskem, ugotavlja, da se je 
obdobje tako imenovanih velikih 
stečajev že končalo. Res je sicer, 
da je v zadnjih letih stečajev več, 
kot jih je bilo v minulem desetlet-
ju, vendar gre večinoma za stečaje 
manjših družb, veliko pa je tudi pri-
merov, ko stečaj po uradni dolž-
nosti predlagata davčni urad ali 
agencija za plačilni promet. Pri ve-
čini je stečajna masa neznatna ali 
pa je sploh ni, vendar je določena 
opravila treba opraviti. 

»Večji sistemi so se v glavnem kon-
solidirali, torej stečajev, kakršni so 
se dogajali v devetdesetih letih, ne 
moremo več pričakovati. Razme-
re se sicer lahko še poslabšajo v ne-
katerih panogah in ob priključeva-
nju Slovenije v Evropsko unijo, ven-
dar podjetja zadnje čase svoje te-
žave velikokrat rešijo tako, da jih 
prevzamejo druga podjetja,« meni 
Zlatko Hohnjec. 

Čeprav stečaji niso več tako veli-
ki kot včasih, pa so postali bolj zah-
tevni. »Zahtevnejši so predvsem po-
stopki pri ugotavljanju dejanskega 
stanja,« pojasnjuje Hohnjec. »Lah-
ko gre bodisi za izpodbojna deja-
nja pri iskanju ali ugotavljanju pre-
moženja ali pa za poslovanja dolž-
nika v zadnjem letu pred uvedbo 
stečajnega postopka. Običajno ugo-
tovimo, da je premoženja zelo malo 
ali pa ga sploh ni.« 

Vodenje stečajev je bilo včasih ve-
liko lažje, saj je večinoma šlo za 
kolikor toliko urejena družbena 

podjetja, v katerih je bilo jasno, či-
gavo je kaj. Zdaj morajo stečajni 
upravitelji iskati premoženje po 
zemljiških knjigah in brskati za del-
nicami v Klirinško-depotni druž-
bi. Mnogokrat se zadeve zapletejo 
tudi zato, ker marsikje, kjer vejo, 
da se podjetju približuje stečaj, 
opravijo »predhodne aktivnosti«. 

Zlatarna tile pred 
zaidjučicom 

Celjski stečajniki veljajo za us-
pešnejše v Sloveniji. Lani, na pri-
mer, so rešili 105 zadev, na novo 
pa je bilo odprtih 97. Pri okrožnem 
sodišču v Celju teče trenutno 115 
stečajnih postopkov in prisilnih po-
ravnav. Med njimi je kar nekaj ste-
čajev, ki se »vlečejo« že skoraj de-
set let. Kaj je poglavitni razlog, da 
postopki trajajo tako dolgo? So za 
to krivi stečajni upravitelji? 

Sploh ne, odgovarja Zlatko Hoh-
njec. »Tista opravila, ki so odvisna 
od nas, to je ugotovitev stanja, po-
pis in cenitev premoženja, preiz-
kus terjatev ter vnovčevanje tega 
premoženja, tudi v najbolj zahtev-
nih stečajih opravimo v enem ali 
dveh letih. Seveda pa to še ne po-
meni, da je stečaj tudi zaključen. 
Dejstvo je namreč, da v večini pri-
merov - tega bo v bodoče še več, 
saj postajajo stečaji vse bolj zah-
tevni - na zaključek stečajnega po-
stopka vplivajo pravni postopki. Za-
radi tožb ali odškodninskih zahtev-
kov, ki lahko trajajo tudi nekaj let, 
so daljši tudi stečajni postopki. In 
dokler vse procedure, ki imajo ka-
kršenkoli vpliv na delitev stečajne 
mase ali pa na položaj upnika v ste-
čajnem postopku, niso zaključene, 
ni mogoče zaključiti tudi stečajne-
ga postopka in razdeliti denarja. Ker 
med ljudmi še vedno velja prepri-
čanje, da je trajanje stečaja odvi-

sno od stečajnih upraviteljev, bi rad 
posebej poudaril, da zavlačevanje 
nikakor ni v našem interesu.« 

Kot primer stečaja, ki se zaradi 
tožb vleče zelo dolgo, Hohnjec na-
vaja Zlatarno, kjer pa naj bi se po-
stopek vendarle že v kratkem kon-
čal. »Tudi osebno si zelo želim čim 
prej opraviti še zadnjo delitev ste-
čajne mase in stečaj, ki teče že pe-
to leto, zaključiti. Čakamo še na 
eno sodbo, ki ji, upam, ne bo sle-
dila pritožba na višje sodišče.« 

Zlatko Hohnjec je v šestih letih, 
odkar se s stečajnimi postopki uk-
varja profesionalno, vodil okrog tri-
deset stečajev in prisilnih poravnav, 
pri mnogih pa je bil vključen kot 
sodelavec. Trenutno ima v »obde-
lavi« dvanajst stečajev, od katerih 
so trije tik pred zaključkom. Zad-
nji primer, ki mu ga je dodelilo so-
dišče, je razvpit celjski Maxi group. 
O postopku, ki je vse prej kot eno-
staven, še ne želi govoriti javno, mi-
mogrede pa le to, da primopredaje 
poslov še ni opravil, ker čaka na 
dovoljenje, da lastnika in prokuri-
sta podjetja obišče v zaporu. 

Sicer pa Hohnjec pravi, da je bil 
njegov najtežji stečaj doslej stečaj 
Hmezad Kmetijstva, ki se ga je, 
priznava, lotil z velikim strahom. 
Podjetje je delalo kar na petindvaj-
setih lokacijah, imelo, večinoma v 
zakupu, 3.000 hektarov zemljišč, 
proizvodnje pa ni smel ustaviti, saj 
bi bila s tem škoda še večja. 

Koliko ljudi je v svoji dosedanji 
karieri stečajnega upravitelja mo-
ral pognati na cesto? Pravi, da je 
izdal že preko tisoč sklepov , 
nehanju delovnega razmerja. 
več jih je bilo v primeru Toper Mo-
de, Kmetijstva in Zlatarne, pri ka-
teri je še posebej vesel, da so neka-
teri zlatarji dobili zaposlitev tudi 
pri novem lastniku. 

Stečajev za 12 
milijonov ni več 
In kako je z domnevno visoki-

mi zaslužki stečajnih upraviteljev? 
Po veljavni odredbi o merilih za 
določanje nagrad stečajnim upra-
viteljem in upraviteljem prisilne 
poravnave znaša najvišja nagrada 
12 milijonov tolarjev bruto. »To-
liko denarja bi dobil v primeru, 
če bi upnikom razdelil 1,7 milj. 
jarde tolarjev. Številka izgleda vi-
soka, vendar je treba povedati, da 
stečaji, ki imajo toliko stečajne 
mase, običajno trajajo štiri do pet 
let. Sicer pa tako velikih stečajev 
niti ni več. Danes se nagrade za 
posamezni postopek gibajo med 
500 tisoč tolarji do enega milijo-
na.« Mnogi, ki mislijo, da stečajni I 
postopki trajajo tako dolgo pred-
vsem zato, da bi stečajni upravite-
lji več zaslužili, se torej krepko 
motijo. 

Zaradi zakona o finančnem po-
slovanju, ki je pred dvema leto-
ma zaostril odgovornost uprav, 
je v zadnjem času več prisilnih 
poravnav kot stečajev. Žal se, ugo-
tavlja Zlatko Hohnjec, večina od-
loči za prisilno poravnavo prepoz-
no, ko so pravzaprav bliže steča-
ju kot poravnavi. »Vodstva bi si 
morala prej natočiti čistega vina 
in ukrepati takrat, ko ima pod-
jetje še nekaj kondicije,« opozar-
ja Hohnjec. 

»Stečajni upravitelj je plačan po 
tem, koliko je razdelil upnikom, 
ne pa, v kolikšnem času izpelje 
postopek,« poudarja Hohnjec. 
»Nagrada torej ni vezana na čas, 
njena višina pa je odvisna od ste-
čaja in stečajne mase. Kaj to po-
meni v novejših stečajih, kjer je 
stečajna masa zelo majhna ali je 
sploh ni, postopki pa so dolgo-
trajni, najbrž ni treba posebej 
poudariti. Običajno je vse, kar je 
vredno, zastavljeno še pred uved-
bo postopka.« 

V Celju le še pet 
stečajnikov 

Prepričanje o visokih zaslužki 
stečajnikov je torej zmotno, prav 
tako pa tudi že nekaj časa ne dr-
ži, da lahko stečajne postopke in 
prisilne poravnave opravlja vsak, 
ki ima nekaj več znanja, časa in 
pravih zvez. Od leta 1999 velja, 
da lahko stečaje, prisilne porav-
nave in likvidacije vodijo le upra-
vitelji, ki so pri ministrstvu za 
pravosodje pridobili licenco, ozi-
roma dovoljenje za opravljanja 
dela. Izjema so le tisti, ki so po-
stopke prevzeli pred tem letom. 
Pri celjskem okrožnem sodišču je 
trenutno le pet stečajnih upravi-
teljev, ki imajo licenco. Poleg Zlat-
ka Hohnjeca, so v skupini še Ru-
di Hramec, Zvonimir Hudej, Mat-
jaž Kos in Branko Djordjevič. »Iz-
piti za licenco so izjemno težki, 
mnogi pravijo, da so celo težji od 
pravosodnega izpita. Preštudira-
ti je treba 2.500 strani gradiva, 
na izpitu, ki traja šest ur, pa je 
treba doseči velik odstotek točk,« 
pojasnjuje Hohnjec. 

Najbrž je tudi to eden od razlo- i 
gov, da je v Sloveniji, kjer je še 
pred nekaj leti med stečaji kroži-
lo od 400 do 500 ljudi, danes ve-
liko manj stečajnih upraviteljev. 
»Menim, da je tako tudi prav, saj 
stečajev in prisilnih poravnav ni 
mogoče voditi ob rednem delu,« 
poudarja Hohnjec. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Zlatko Hohnjec 



INTERVJU 5 

Nisem odvisen 
od icandidatur 

Celjski poslanec dr. Slavko Gaber na prvo mesto postavlja vztrajnost, delo in 
natančnost 

Ali Celje zna izkoristiti 
pomembne zveze in vpliv, 
ki jih ima poslanec dr. Slav-
ko Gaber? Je Celje od blizu 
videti drugače kot iz pre-
stolnice? Na prvo vpraša-
nje dr. Gaber odgovarja ni-
kalno, na drugo pritrdilno. 
Njegova poslanska pisarna 
je polna najrazličnejših lju-
di, ki si želijo pogovora z 
njim. In pomoči. Včasih jo 
lahko ponudi, drugič tudi 
ne. Celje pa je od blizu dru-
gačno kot je izgledalo iz pre-
stolnice, priznava. 

Da ni usodno odvisen od 
politike, dr. Gabru omogo-
ča, poleg njegovega karakter-
ja, tudi mesto profesorja so-
ciologije vzgoje na Pedagoš-
ki akademiji v Ljubljani. Mi-
nuli vikend je preživel na 
kongresu LDS v Portorožu. 
Tokrat bolj kot opazovalec, 
pravi. 

Kako ste videli kongres 
stranke? Se znotraj nje ven-
darle dogajajo bistvene 
spremembe? 

Več stvari je bilo opaziti. 
Po eni strani je LDS močna 
stranka z zavidanja vrednim 
kadrovskim potencialom. 
Očitno je, da bi ob vsem po-
slu, ki ga opravlja kot vlad-
na stranka - z manjšimi pre-
kinitvami - morala posvetiti 
več pozornosti lastnemu no-
tranjemu delovanju. Kako us-
kladiti nacionalne interese in 
interese, ki jih ima članstvo? 
Kako uskladiti nacionalne in 
lokalne interese? Manjka 
nam občutka za večjo stop-
njo povezanosti pri delu. Ne-
kaj več skupinskega dela, ne-
kaj manj soliranja v celotni 
strukturi, vse to in še več bi 
bilo potrebno. 

Zdene Podlesnik, predsed-
nik celjskega mestnega od-
bora LDS, je pred štirinaj-
stimi dnevi opozoril, da 
stranka ne mara kadrov, ki 
niso iz prestolnice. S svojo 
kandidaturo za podpred-
sednika stranke, od katere 
je potem odstopil, je menda 
hotel opozoriti ravno na to? 

S tem se ne strinjam. Je 
pa res, da na funkcije, ki so 
zelo v vrhu stranke vabijo že 
zelo profilirane ljudi. Teh v 
LDS ne manjka. V svojih vr-
stah imamo kakih 20 ljudi, 
ki so že bili ministri ali pa 
to ta trenutek so. Veliko je 
zelo znanih imen. In v tekmi 
s temi imeni se včasih mor-
da zdi krivično, da nekdo, ki 
ima manj profila, sprejem-
ljivega v Sloveniji, ne pride 
do te mere v ospredje. Če se 
ne izpostavljaš, si pač tam, 
kjer si. 

Pa se vam zdi, da ima LDS 
v Celju dovolj ljudi, med ka-
terimi bi bilo mogoče izbi-
rati kandidata za župana 
na lokalnih volitvah? 

Nekaj ljudi je. V svoji gla-
vi nosim vsaj tri imena, ki 

so zrela za to. Mislim, da v 
Celju LDS boleha za tipično 
strankino boleznijo. To je, 
ali se zna LDS v Celju odlo-
čiti pravočasno za določeno 
ime, ga profilirati in skozi 
daljše obdobje delati na uve-
ljavljanju tega imena? Eno so 
županske volitve, drugo so 
volitve, ki pridejo za njimi. 
V zelo doglednem času bo-
mo namreč ponovno pred dr-
žavnozborskimi volitvami. 
In to ni tek na kratke proge. 

Boste povedali, katera tri 
imena imate v mislih? 

Zaenkrat jih bom zadržal 
zase. Ampak LDS ima tudi v 
Celju ljudi, ki vsekakor so 
potencialni župani, županje 
tega mesta. Kdaj bodo strni-
li svoje vrste in kako se bo-
do odločili nastopiti na teh 
volitvah, pa je zame pretež-
ko vprašanje. O tem bo mo-
ral spregovoriti predsednik 
celjske LDS, ki prav tako sodi 
v krog tistih, ki se lahko po-
tegujejo za to mesto. 

V Celju ste zdaj pogoste-
je, ko imate poslansko pi-
sarno. Je Celje od blizu dru-
gačno kot prej, ko ste ga v 
glavnem opazovali iz pre-
stolnice? 

Je drugače. Od blizu se vidi 
več dobrega, na žalost pa tudi 
več slabega. Bolj podrobno se 
vidi neučinkovitost. Rad vidim 
večjo pestrost kulturnega živ-
ljenja, kot sem jo videl prej. 
Vidim tudi nekatere uspešne 
poteze na področju športa, pa 
nekaj prebojev na gospodar-
skem področju. Po drugi stra-
ni Celje zame še vedno ostaja 
v nekem delu mesto, ki, žal 
mi je, ne zmore zbrati energij 
za pozitivne projekte. Preveč 
se ukvarja z iskanjem tega, kdo 
je kje komu kaj dolžan, kriv 
za kaj, tu se še vedno preveč 
išče, kaj pri komu ni prav in 
bistveno premalo se govori o 
tem, kako najti moč za nek sku-
pen projekt.Treba bi bilo od-

preti Celje in povabiti k sode-
lovanju vse tiste, ki izhajajo 
iz Celja in so na pomembnih 
položajih. 

Je to funkcija župana? 
Vsekakor da. Ampak ne 

gre samo za njega, gre za vse 
institucije. Morda je ta ne-
sreča, da smo na prehodu 
med tistim, kar je v Sloveni-
ji zelo močno, med Ljublja-
no in Mariborom torej. Po 
drugi strani pa smo preveli-
ki, da bi delovali podjetno, 
kot delujejo manjša okolja. 
Dinamika občinske uprave 
še ni pravšnja. Če je prilož-
nost, jo je treba nemudoma 
izkoristiti. Še najbolj podjet-
no v regiji je Velenje. Tudi 
majhne Zreče so zelo dina-
mične, ko gledam, kako pri-
stopajo k stvarem, kaj si iz-
borijo glede na potencial, ki 
ga imajo. Pogosto se spra-
šujemo, kako ne bi komu 
drugemu pomagali, namesto 
da bi razmišljali, kaj lahko 
storimo skupaj. Od tega bo-
mo imeli tudi mi korist. In-
dividualno, ali naš kraj, po-
dročje kot celota. Ko smo za-
čeli s Celjskimi debatami, mi 
je prišlo na uho smešno vpra-
šanje. Ideja nas treh (dr. Slav-
ko Gaber, Andreja Rihter in 
Iztok Podbregar, op.p.) je bi-
la, da bi stopili skupaj. Prvo 
vprašanje ni bilo, katere te-
me bomo obravnavali, ali so 
dovolj kvalitetni gostje, ah 
smo jih dovolj izkoristili, ko 
so prišli v Celje. Ne, prvo 
vprašanje je bilo, a to on de-
la zato, ker misli kandidira-
ti za župana. Smešno. Meni 
pamet že seže malo dlje. 
Imam zelo spodobno mesto 
na univerzi in nisem odvisen 
od kandidatur. To me je tudi 
obdržalo pri življenju v vseh 
teh letih. 

Celjske debate so se ven-
darle kar lepo prijele v Ce-
lju, a ste potem z njimi pre-
nehali. Zakaj? 

Debate so odpirale dolo-
čena vprašanja, vendar niti v 
desetih odstotkih nismo ure-
sničili ideje. Ta pa je bila, 
goste izkoristiti konkretno v 
Celju. Spraševali smo se, ali 
je še smiselno prirejati. Ko 
smo ponovno o tem razmi-
slili, smo se odločili, da z 
njimi nadaljujemo. To se bo 
zgodilo v ponedeljek, ko bo-
mo govorili o Celju kot re-
gijskem višje in visokošol-
skem središču. Pred njo bo-
mo imeli na celjski občini 
pogovore z ljudmi iz mini-
strstva za šolstvo. To bodo 
zaprti pogovori o povsem 
konkretnih projektih, ki jih 
je potrebno odkljukati. Če bi 
na ta način znali delati pri 
vseh pomembnih ljudeh, ki 
pridejo v Celje, bi imeli ne-
kaj več moči. Celje bi se lah-
ko tako hitreje prebijalo. 

Na jesen so vam nekate-
ri hoteli položiti v usta, da 
ste proti regijskemu višje 
in visokošolskemu središ-
ču v Celju. 

Vem, vem. Če se mi ne bi 
zdelo rahlo prenizko, bi mi 
bilo celo žal, da je temu ta-
ko. Ampak to je eden tistih 
drobnih znakov, o katerih 
sem govoril prej, da so zna-
čilni za Celje. Če predvsem 
iščete, kako človeku škodi-
ti, nikoli ne morete toliko 
škoditi drugim ljudem kot 
škodite sebi. Iz tistih, ki jim 
je to glavni cilj, ne bo nikoli 
nič resnega. 

Kako pa sodelujete s celj-
skim županom in koliko je 
to sploh pomembno? 

Sodelujeva sohdno. Ali bi 
lahko bila frekvenca večja, 
ali bi se lahko bolje upora-
bilo nekoga, ki sedi v držav-
nem zboru ali ne? Odgovor 
je da. Je potrebno. Meni za-
to, da lahko pravočasno rea-
giram, Celju pa zato, da od 
tega čimveč ima. Potrebna je 
čim podrobnejša, podatkov-

no utemeljena podpora. Če 
zahtevate nerealne stvari, po-
tem malo dosežete. Zato bi 
si želel več zelo natančno pri-
pravljenih stvari, usmerja-
nih. To velja za celotno re-
gijo, ne le za Celje. To lahko 
dosežem z vojniškim župa-
nom. Zelo natančno sva so-
delovala pri prizadevanjih za 
pridobitev koncesije za dom 
za starejše. 

Kaj pa poslanci celjske 
regije, ali skupno rešujete 
probleme, ki so stični tej sta-
tistični savinjski regiji? 

Že na začetku mandata 
smo se pričeli dobivati. Gre 
za dvanajst poslancev. Prob-
lem pa vidim v tem, da se 
dela včasih lotevamo preveč 
ad hoc, gledamo samo na me-
dijsko učinkovitost akcij. 
Premalo zelo domišljenih, 
zelo podprtih projektov je. 
Nekaj pa je dobrih in tisti 
so uspešni. Tako smo se sku-
paj domenili za regijsko višje 
in visokošolsko središče v 
Celju. In to je projekt, ki bo 
do te točke, ki je v naši, po-
slanski moči, uspel. Ampak 
to pomeni vztrajnost. Ne pa 
najprej mediji, pa če je le mo-
goče slava, ali blatenje ko-
ga. Najprej naj bo delo. Če 
od tega komu pritiče slava, 
naj si jo vzame kdor si jo 
hoče. 

Februarja boste v parla-
mentu sprejemali zakon o 
vodah. Ste se tudi v tem pri-
meru poslanci celjske re-
gije poenotili? 

Na eno od Celjskih debat 
smo namenoma jeseni pri-
peljali ministra Janeza Ko-
pača. Mislim, da je tudi to 

pripomoglo, da je porečje Sa-
vinje prioriteten projekt v na-
črtovanju reševanja teh prob-
lemov. V zakonu samem 
upam, da bo to še predmet 
razprave v poslanskih vrstah, 
gledano regionalno, in tudi 
županov. Na tem področju se 
že kaže slabost tega, da v Slo-
veniji nimamo regij. Ena od 
tempiranih bomb v tej drža-
vi je odsotnost regionalizma. 
Nekateri verjamejo, da lah-
ko to nadomestijo z droblje-
njem Slovenije na več sto ob-
čin. Vsaka dodatna občina v 
Sloveniji je voda na mlin cen-
tralizmu ter pretirani regu-
laciji. Ni lažjega kot reči, 
idioti v Ljubljani so krivi, no-
čejo, ne znajo... In ne prev-
zeti odgovornosti nase. Mo-
ja teza je, da je treba sreds-
tva iz Ljubljane v spodobnem 
delu odmakniti, dati v uprav-
ljanje cele podsisteme. Am-
pak v regiji in občini se za-
vedajo, da potem ne bodo več 
mogli govoriti češ, oni so kri-
vi, oni niso storili tega in one-
ga. Ko bodo sredstva za sred-
nje in višje šole prišla, na pri-
mer, v celjsko regijo in bo 
tam o tem odločalo glavars-
tvo, ne bo mogoče več kazati 
na drugega. In ker sedaj od-
vajamo ljudi odgovornosti, 
je vse več pavšalnega govor-
jenja. Zato je nujno ustano-
viti regije. A zopet ne 20 aU 
30 regij. Optimalno bi jih bilo 
ustanoviti osem. Še znosno 
je število 12, vse čez je preti-
ravanje, kar se približuje šte-
vilki 20, je neumnost. 

NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 
Foto: GREGOR KATIČ 
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Celjski klinker 
uspešen v Evropi 

v Ljubečni Celje letos zaključujejo vlaganja v posodobitev proizvodnje - Visok jubilej podjetja 
Industrija keramičnih iz-

delkov Ljubečna Celje je ko-
nec minulega tedna obele-
žila 110. obletnico delova-
nja. Podjetje, ki nadaljuje 
tradicijo nekdanjih poljskih 
opekarn na širšem celjskem 
območju, je danes največji 
proizvajalec klinker opeke 
v Sloveniji, zaradi inovativ-
nosti in nenehnega prilaga-
janja potrebam naročnikov 
pa se tudi v tujini uspešno 
kosa z velikimi multinacio-
nalnimi sistemi. 

V dosedanji zgodovini, ki 
so jo začeli pisati leta 1892, 
ko so v tedanji opekarni Fran-
ca Sodina prešli na industrij-
ski način proizvodnje, je pod-
jetje doživelo mnoge vzpo-
ne in padce. Zadnja večja kriza 
se je začela ob osamosvoji-
tvi Sloveniji, saj je tovarno 
močno prizadela izguba ju-
goslovanskega trga, na kate-
rem je bila takrat edini proi-
zvajalec klinker keramike. 
Razmere so se zaostrovale do 
leta 1996, ko so pripravili 
strateški načrt razvoja in se 
odločili za sanacijo podjet-
ja. Zaustavili so tunelsko peč 
za solno glazirane ploščice 
in pospešili izdelavo klinker 
keramičnih ploščic in khn-

ker fasadnih zidakov, s kate-
rimi so v Sloveniji osvojili 
60-odstotni tržni delež. 

Danes je v podjetju, ki je 
za razliko od nekaterih dru-
gih slovenskih opekarn še 
vedno v zasebni domači la-
sti (zaposleni, dediči Franca 
Sodina, skladi), zaposlenih 
86 ljudi. Lani so ob nekaj več 
kot 900 milijonih tolarjev 
prihodkov imeli okrog 200 
milijonov tolarjev izgube, ki 
pa, kot pravi direktor Janez 
Jenšterle, ni zaskrbljujoča. 
Tekoče so namreč poslovali 
pozitivno, izguba je nastala 
zaradi velikih zalog, ki pa so 

jih lani že zmanjšali za po-
lovico. Zaradi velikih vlaganj 
v avtomatizacijo proizvod-
nje, za katero so doslej po-
rabili 500 milijonov tolarjev, 
letos pa jih bodo še 170, pri-
čakujejo večji prihodek in tu-
di dobiček. Z vlaganji bodo 
zmanjšali tudi stroške za elek-
triko in zemeljski plin, in si-
cer za 30 odstotkov. Ker imajo 
že za vse leto zagotovljeno 
proizvodnjo, naj bi se prihod-
ki zvišali za najmanj četrti-
no, izvoz pa bodo povečali 
na skoraj polovico celotne 
prodaje. 

Redka podjetja se lahko 
pohvalijo s takšnimi refe-
rencami kot Ljubečna Ce-
lje. Njihova opeka in kera-
mika sta v največjih Pleč-
nikovih mojstrovinah in v 
številnih sakralnih objek-
tih na območju nekdanje 
Jugoslavije. 

V Ljubečni Celje so v zad-
njih šestih letih fizični obseg 
prodaje klinker opeke pove-
čali kar za petkrat, kar po-
meni, pravi Jenšterle, da je 
bila strateška usmeritev v 
proizvodnjo in prodajo klin-
ker opeke pravilna. Kljub ostri 

konkurenci beležijo iz leta v 
leto višjo rast izvoza. Njiho-
vi pomembnejši trgi so Ma-
džarska,^ Italija, Avstrija, 
Poljska, Češka, Slovaška, Hr-
vaška, Bosna in Hercegovi-
na ter Makedonija. Zadnje ča-
se so začeli prodirati tudi v 
Srbijo, kjer pa zaradi plačil-
ne nediscipline ne nastopa-
jo samostojno, ampak se po-
vezujejo s tamkajšnjimi proi-
zvajalci. 

Ljubečna ima že pet let in-
validsko podjetje Ars, kjer 
je zaposlenih 53 ljudi. Uni-
katne izdelke zadnje čase 
uspešno izvažajo tudi v 
ZDA. 

Janez Jenšterle, ki je za di-
rektorja prišel leta 1995, ko 

je bilo podjetje pod hipote-
ko, poudarja, da si v Ljubeč-
ni ves čas prizadevajo za vi-
soko kakovost izdelkov, za-
to je njihova klinker opeka 
primerljiva z najzahtevnejši-
mi standardi evropskih trgov. 
Veliko pozornosti namenja-
jo tudi ekologiji, saj glino ob-
delujejo na ekološko neopo-
rečen način. »Velika konku-
renčna prednost naše druž-
be sta inovativnost in prila-
gajanje potrebam trga. Naši 
strokovnjaki uspešno razvi-
jajo izdelke za posebne na-
mene, uspešni smo tudi pri 
izvajanju zahtevnih obnov 
zgodovinsko zaščitenih ob-
jektov in mestnih središč,« še 
dodaja Jenšterle. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Ves Avto Celje kmalu na 
Ipavčevi 

v Avtu Celje so lani pro-
dali več kot 2.000 novih in 
rabljenih avtomobilov ter 
povečali svoj tržni delež v 
celjski regiji. Čeprav je pro-
daja za pet odstotkov manj-
ša od predlanske, so z re-
zultati zadovoljni. 

V minulem letu je namreč 
prodaja avtomobilov v Slove-
niji v povprečju upadla kar 
za 14 odstotkov. Avto Celje je 

lani ustvarilo dobrih pet mi-
lijard tolarjev skupnih prihod-
kov in 70 milijonov tolarjev 
čistega dobička, kar je za sko-
raj polovico več kot v letu 
2000. Čez mesec dni bodo za-
ključili 160 milijonov tolar-
jev vredno naložbo v razširi-
tev in posodobitev hale za teh-
nične preglede, predvidoma 
marca pa bodo ob Ipavčevi uli-
ci začeli graditi še novo po-

slovno zgradbo. S tem bo v 
Celju vsa dejavnost podjetja 
združena na enem mestu. 

V novem poslopju, ki bo 
stalo 120 milijonov tolarjev, 
bo tudi salon za novo znam-
ko avtomobilov. Kot je zna-
no, bo Avto Celje, ki je najus-
pešnejši pri prodaji francoske-
ga Peugeota, začel prodajati 
tudi avtomobile Toyota. 

JI 

BAROMETER 

Neuspeli 
prevzem 

Ingrad koncem je za zdaj 
odložil namero o nakupu 
večinskega deleža celjske-
ga podjetja PUV, ki velja 
za največje vodnogospo-
darsko podjetje v Sloveni-
ji. Direktorica koncema 
Beata Kanduti Šumej od-
ločitve ni želela komenti-
rati, slišati pa je, da naj bi 
bila glavna ovira previso-
ka cena. V podjetju PUV 
ne nasprotujejo sodelova-
nju in tudi kapitalskemu 
povezovanju med gradbe-
niki, so pa proti prevzemu, 
ki nikomur ne bi prinesel 
koristi. V Ingradu, za ka-
terega se je še pred nekaj 
meseci zanimal velenjski 
Vegrad, so lani povečali pri-
hodke na 3,4 milijarde to-
larjev, za letos pa napove-
dujejo kar 40-odstotno po-
večanje. V PUV dokončnih 
podatkov o lanskem poslo-
vanju še nimajo, za letos 
pa načrtujejo 3,6 milijar-
de tolarjev prihodkov iz 
poslovanja in 40 milijonov 
tolarjev čistega dobička. 

Uspešna 
mlekarna 

v Mlekarni Celeia so ze-
lo zadovoljni z lanskim po-
slovanjem. Odkupili in pre-
delali so 71 milijonov li-
trov mleka, boljšo rast kot 
ostale mlekarne v Sloveniji 
pa so dosegli tudi pri fizični 
prodaji in pri prihodku. Po 
še nedokončnih podatkih 
so ustvarili 10,5 milijarde 
tolarjev prihodka od pro-
daje, kar je za dobro mili-
jardo tolarjev več kot v le-
tu 2000, čistega dobička pa 
bo okrog 90 milijonov to-
larjev. Kot je povedal di-
rektor Marjan Jakob, je 
mlekarna lani dosegla, na 
nekaterih področjih pa celo 
presegla, vse zastavljene na-
črte. Na trg so poslali kar 
štirinajst novih izdelkov, 
veliko novosti, zlasti v pro-
gramu fermentiranih izdel-
kov, pa napovedujejo tudi 
za letos. 

Stavka 
kovinarjev 

Ker Gospodarska zborni-
ca Slovenije in Združenje d e 
lodajalcev Slovenije v torek 
nista podprla predloga o zvi-
šanju vseh izhodiščnih plač 
v kovinski in elektroindu-
striji za 6.500 tolarjev, je sin-
dikat kovinske in elektroin-
dustrije včeraj izvedel dveur-
no opozorilno stavko. Na 
Celjskem so stavkali v vseh 
podjetjih, članom Skei pa 
naj bi se pridružili tudi de-
lavci, včlanjeni v sindikat 
Neodvisnost. Vodstvo svo-
bodnih sindikatov je stav-
ko odločno podprlo, saj me-
ni, da delavcem v tej branži 
očitno ni ostalo drugega, kot 
da posežejo po skrajni ob-
liki sindikalnega boja. De-
lodajalci so očitno prepri-
čani, so poudarili v sindi-
katu, da je v Evropsko uni-
jo treba vstopiti z visokimi 
življenjskimi stroški in niz-
kimi plačami. JI 

Prezgodaj za konkretne odgovore 
Direktor Skupine Era Gvido Omladič o povezovanju z Živili in načrtih družbe 

Minuli teden se je razve-
delo, da naj bi se za nakup 
podjetja Živila Kranj zani-
mali tudi v velenjski Eri, ki 
si je v zadnjih letih pripoji-
la že vrsto bolj ali manj us-
pešnih trgovskih podjetij. 

»Skupaj z Živili smo v Sku-
pini Suma, kjer teče projekt 
kapitalskega povezave. Zno-
traj te skupine se bomo ka-
pitalsko povezali,« na krat-
ko pravi direktor Skupine Era 
Gvido Omladič. 

Kakšne so številke iz lan-
skega poslovanja Skupine 
Era? 

V skupini je osem kapital-
sko in poslovno povezanih 
podjetij, prisotni pa smo v 
mnogih slovenskih krajih. Za-
poslenih je dva tisoč delavcev. 

ki delajo v 150 prodajalnah 
in poslovnih centrih. Lani smo 
imeli 55 milijard tolarjev pro-
meta, obvladujemo pa de-
setodstotni tržni delež v Slo-
veniji. Aktivni smo tudi na tr-
gih bivše Jugoslavije, kjer že 
imamo svoje poslovalnice in 
prodajne centre. 

Lani ste veliko vlagali v 
prenovo prodajnih centrov. 
Nameravate s tovrstnimi na-
ložbami nadaljevati tudi le-
tos? 

Naložbe so del naše stra-
tegije. Želimo zgraditi po-
slovne centre, ki ustrezajo so-
dobnim nakupovalnim nava-
dam. Tako smo prenovili po-
slovna centra v Žalcu in Slo-
venskih Konjicah, v soboto 
smo odprli nakupovalni cen-

ter v Zasavju. Tudi v bodoče 
bomo v krajih, kjer smo že 
prisotni, poskrbeli za tovrstne 
centre, svojo dejavnqst pa 
razširili tudi drugod po Slo-
veniji. 

Med drugim ste investi-
rali v obnovo bencinskega 
servisa v Nazarjah... 

V Skupini Era smo tako ure-
sničili eno izmed strateških 
naložb na področju dopolnil-
nih dejavnosti. Sorodne trgo-
vine so v skupini zaradi bolj-
šega obvladovanja procesa tr-
ženja povezane v program-
ske vertikale. Največji je pro-
gram živil, ostali pa so še teh-
nične trgovine, tekstilno-me-
šane, pohištvo in biroopre-
ma. Sicer smo z živili in ne-
živih prisotni v ceh Sloveni-
ji, povsod pa se trudimo za 

pristen odnos s potrošniki in 
odjemalci. 

Med odpiranjem servisa 
ste napovedali tudi nalož-
be v Zgornji Savinjski do-
lini... 

Za to območje je nosilec v 
našem sistemu trgovsko pod-
jetje Savinja, tako na živil-
skem kot neživilskem po-
dročju. Bencinski servis je pr-
va večja investicija na tem ob-
močju. V naslednjem letu bo-
mo tudi investirali, vendar je 
o konkretnih akcijah še prez-
godaj govoriti. 

U. SELIŠNIK 
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Se bo ruleta vrtela tudi 
v Termah Olimia? 

Atomske toplice bodo prihodnje leto zgradile nov hotel - Kmalu o Termah Ptuj 
v Zdravilišču Atomske 

toplice bodo letos za nalož-
be namenili 400 milijonov 
tolarjev. S tem denarjem bo-
do uredili savne, pokrili zu-
nanji del bazenskega kom-
pleksa ob hotelih in zgra-
dili še dva tobogana v ter-
malnem parku Aqualuna. 

Direktor Zdravko Poči-
valšek je povedal, da načr-
tujejo še nekaj drugih naložb, 
za dve od njih pa bodo pro-
jekte pripravili že letos. V 
termalnem parku bodo po-
nudbo dopolnili še z valo-
valnim bazenom, prihodnje 
leto pa bodo zgradili tudi 
nov hotel. Postavili ga bodo 
med aparthotelom Roso in 
hotelom Brezo. Nov hotel 
bo sodil v višjo kategorijo 
štirih zvezdic, imel bo 150 
sob s 300 posteljami, kon-
ferenčno dvorano, wellnes 
center in celo manjšo igral-
nico. Počivalšek še ne želi 
razkriti, kolikšna je vrednost 
naložbe, pravi pa, da bodo 
denar zagotovili iz lastnih vi-
rov in z bančnimi posojili. 

V Atomskih toplicah so lani 
poslovali zelo dobro, saj so 
po še nedokončnih podatkih 
ustvarili nekaj več kot 140 mi-
lijonov tolarjev čistega dobič-
ka. V primerjavi s pretekli-
mi leti so občutno povečali 
obisk domačih in tujih go-
stov, izjemno dobro pa je bil 
obiskan tudi termalni park 
Aqualuna. Že v kratkem naj 
bi bilo jasno, kaj bo z naku-
pom Term Ptuj, za katere se 
potegujeta še dve slovenski 
zdravilišči, še vedno pa vztra-
jajo tudi pri nameri o širitvi 
zdravilišča na hrvaško stran. 

Povezovanje z 
Rogašico 

Atomske Toplice že nekaj 
let dokaj dobro sodelujejo z 
nosilci turistične ponudbe v 
Rogaški Slatini. Ker si zdra-
vilišči ne konkurirata, ampak 
se v marsičem dopolnjujeta, 
sta že lani in predlani na vseh 
turističnih sejmih v tujini na-
stopali skupaj. Zdravko Po-
čivalšek pravi, da zdaj, ko je 
v slatinski turizem vstopil 

»nov igralec«, sodelujejo z 
obema, to je s Termami Ro-
gaška in z novimi lastniki 
Zdravilišča Rogaška. 

Lani so skupaj s Slatinča-
ni začeli razmišljati tudi o 
tem, da bi se zdravilišči še 
bolj povezali. Izvrstna prilož-
nost za to je skupno oživlja-
nje Vonarskega jezera. »Eni 
in drugi bi lahko ponudbo po-
vezali skozi lepo Vonarsko do-
lino. Pri tem ne mislim na 
lastniško povezovanje, am-
pak zgolj na povezovanje po-
nudbe, kar bi lahko obojim 
prineslo zelo veliko. Obsta-
ja več možnosti, kako zapol-
niti jezero, katera inačica bo 
obveljala, pa bo odvisno tu-
di od tega, kdo bodo končni 
lastniki zdravilišča Rogaška 
Slatina. Pomembnejše last-
niške spremembe bo v pri-
hodnjih letih najbrž dožive-
lo tudi naše zdravilišče, ven-
dar kljub temu upam, da bo 
sodelovanje med nami še na-
prej uspešno. Povsem druga-
če je namreč, če na trgu pro-
dajaš 1.300 postelj, poleg tega 

pa bi povezovanje obeh zdra-
vilišč omogočilo racionalnej-
še poslovanje na marsikate-
rem področju,« meni Poči-
valšek. 

JANJA INTIHAR 

K visokemu dobičku Atomskih toplic je v veliki meri prispeval izjemen obisk Agualune. Termalni park bo 
letos dobil še dva tobogana, prihodnje leto pa še bazen z valovi. 

Skupaj na sejmu 
VeČina občin Savinjske regije na 

Drugačno trženje 
Savinjska regija bo na sej-

mu Alpe-Adria, ki bo od 5. 
do 9. februarja v Ljubljani, 
prvič sodelovala na skup-
nem razstavnem prostoru. 
Pod blagovno znamko Od 
Rinke do Sotle se bo na 143 
kvadratnih metrih razstav-
nih površin predstavila ve-
čina turističnih podjetij ter 
občin oziroma lokalnih tu-
rističnih organizacij. 

Izjema sta le občini Pod-
četrtek in Zreče, ki bosta 
imeli svoja razstavna prosto-
ra. Celotna dejavnost na 
skupnem razstavnem prosto-
ru ne bo le promocija, am-
pak predvsem trženje turi-
stičnih programov in pro-
duktov, ki jih ponuja regi-
ja. Med osrednjimi dogod-
ki bo vsekakor tudi predsta-
vitev mape in skupnih pros-
pektov, v katerih regija pred-
stavlja pet zaokroženih tu-
rističnih poti. Izdajo pros-
pektov, ki bodo v nakladi 
50.000 izvodov izšli nekaj 
dni pred sejmom, je finanč-
no podprlo tudi ministrstva 
Za gospodarstvo. 

Pobuda o skupnem nasto-
pu regije ni nova. Porodila 

se je že pred dvema letoma, 
udeležba na sejmu Alpe-
Adria pa je le začetek sode-
lovanja celotne turistične in-
frastrukture v regiji pri pro-
mociji in trženju enotne bla-
govne znamke. 

In kakšne uspeh pričaku-
jejo organizatorji? Jože Vol-
fand, direktor podjetja Fit me-
dia, ki je koordinator skup-
nega nastopa, pravi, da bo-
do o uspehu govorili po sej-
mu. Za zdaj jim je pomem-
bno predvsem to, da regijo 
čim bolje predstavijo in jo 
začnejo tudi drugače tržiti. 
Še zlasti z vsemi tistimi po-
sebnostmi, ki so bile doslej 
premalo znane. Volfand tu-
di poudarja, da bo nastop na 
sejmu Alpe-Adria, kjer so se 
posamezne občine in turistič-
na podjetja doslej predstav-
Ijah vsak zase, letos povsem 
drugačen kot prejšnja leta. 
Zlasti bo veliko poslovnih do-
godkov in srečanj, na kate-
rih želijo zbrati tiste ljudi, 
ki so potencialni obiskoval-
ci Savinjske regije. 

Skupna predstavitev na sej-
mu, na katero so med dru-
gim povabili tudi predstav-

nike domačih in tujih turi-
stičnih agencij, pa je vseka-
kor tudi velika podpora raz-
voju Savinjske regije, saj ima 
v njej prav turizem zelo po-
membno mesto. »Pripravlje-

nost, da nastopimo skupaj, 
je dokaz, da lahko regija tu-
di na področju turizma na-
redi pomembne premike,« je 
prepričan Volfand. 

JANJA INTIHAR 

skupnem razstavnem prostoru -
narave in tradicije 

:;i|f RZNI KOMENTAR 
Velik promet z 

delnicami Krke in 
Leka 

Promet na Ljubljanski 
borzi je prejšnji teden do-
segel 6,5 milijarde tolarjev. 
Indeks SBI20 se je zvišal za 
1,7 odstotka, indeks delnic 
prostega trga in indeks PIX 
pa sta padla. 

V preteklem tednu je bilo 
prijavljenih svežnjev za 1,2 
milijarde tolarjev, oziroma sa-
mo 18 odstotkov vseh poslov. 
Največ prometa je bilo ustvar-
jenega z delnicami v borzni 
kotaciji, saj je obsegal kar 75 
odstotkov vseh sklenjenih po-
slov na borzi, medtem ko je 
bilo z delnicami pooblašče-
nih investicijskih družb pro-
meta samo za 580 milijonov 
tolarjev, oziroma 8,8 odstot-
ka vseh poslov. 

Že nekaj časa so med zani-
mivejšimi delnicami po rasti 
tečajev in prometa predvsem 
delnice obeh farmacevtskih 
firm. Z Lekom je bilo sklenje-
nih za 368 milijonov tolarjev 
poslov, s Krko pa za 761 mili-
jonov tolarjev. Tečaja obeh del-
nic sta se dvignila za več kot 
2,7 odstotka. Tečaj Leka se je 
gibal okoli 44.000 tolarjev za 
delnico, Krke pa okoli 29.000 
tolarjev. Cene delnic so se dvig-
nile ob napovedi dobrih lan-
skih rezultatov poslovanja. Ta-
ko bo predviden dobiček Kr-
ke za lansko leto znašal okoli 
8,5 milijarde tolarjev. 

Delnice Pivovarne Union so 
se po ponedeljkovem padcu 
ponovno dvignile na prevzem-
ni tečaj s strani Interbrevva. Prav 
tako so v preteklem tednu zrasle 
tudi delnice Pivovarne Laško, 
Save, Žita in Istrabenza. 

Povsem drugače od nave-
denih so se prejšnji teden ob-

našale delnice družbe Živila. 
Potem, ko so v začetku tedna 
porasle za več kot 6,7 odstot-
kov in so se sklepali posli tu-
di po tečaju 17.780 tolarjev, 
so v petek padle pod 15.000 
tolarjev. Prav tako je ob pro-
metu 10 milijonov tolarjev za 
več kot 38 odstotkov padel te-
čaj delnicam Radenske. 

Italijanska banka SanPao-
lo IMI je prejšnji ponedeljek 
podaljšala ponudbo za prev-
zem Banke Koper. Prevzem-
no ceno je dvignila za 10 to-
larjev, ponudba pa je podalj-
šana za teden dni, to je do 
vključno 4. februarja. 

V ponedeljek, 21. januarja 
se je iztekla javna ponudba za 
odkup vseh delnic Hotelov Pa-
lače po ceni 1.500 tolarjev, kar 
je precej manj od borzne ce-
ne za delnico. Ponudbo so pred 
mesecem dni dali Hoteli Mor-
je. V tem obdobju so pridobi-
li 28 delnic, tako da so sedaj 
lastniki 46,1 odstotka delnic 
Hotelov Palače. 

Na prostem trgu so bile 
prometnejše delnice Helio-
sa in DZS. V zadnjem tednu 
je bilo s pokojninskimi boni 
sklenjenih za 108 milijonov 
tolarjev poslov, tečaj pa 
vztrajno raste. V prejšnjem 
tednu se je dvignil za 9,2 od-
stotka, v petek pa je dosegel 
celo 71 tolarjev za PBON. 

DARJA OROŽIM, CEH 



Pustite nam živeti! 
v petem mesecu rojen 600-gramski malček je izbral življenje - Mamica Andreja se bori, da bi lahko skrbela zanj 
Andreji Jagodič iz Laške-

ga se je danes, 31. januarja, 
iztekla bolniška. Bo februar 
začela z novim staležem za-
se ali za sinka, bo načela let-
ni dopust? Sredi prejšnjega 
tedna še ni znala odgovoriti. 
S sinkom Filipom sta še ča-
kala na obravnavo pred stro-
kovnim kolegijem Pediatrič-
ne klinike v Ljubljani. Povsem 
prepričana pa je bila, da bo 
ostala doma in skrbela za 4-
letnega sina, ki življenja brez 
nje ne zmore. Podobne nego-
tovosti je vajena, tako je vse 
od Filipovega rojstva. Je ma-
ti otroka s posebnimi potre-
bami ! In prav o slednjem sku-
ša zdaj v imenu vseh, ki želi-
jo življenje posvetiti svojim 
malčkom z večjimi in drugač-
nimi potrebami od zdravih 
otrok, prepričati tudi državo. 

Filip je ob našem obisku v 
Laškem dopolnil 4 leta in 2 me-
seca. Otrok, ki je 22. novem-
bra 1997 v ljubljanski porod-
nišnici izbral življenje in ne 
smrt, lepo napreduje. O življe-
nju je najprej odločalo le 100 
gramov, eWpa porodničarjev je 
Andreji že med porodom na-
povedala, da bodo malčka oživ-
ljali le, če bo tehtal več kot pol 
kilograma; namerili so mu 30 
centimetrov in 600 gramov. 
Zdravniki so mu sčasoma na-
povedali, da bo večno slep, gluh 
in nepokreten - danes je le še 
slep. O gluhoti ni sledu. Še več, 
Filipa odlikuje izjemen posluh. 
»Verjamem, da bo letos shodil,« 
je z očkom Ervinom prepriča-
na mamica Andreja. 

Filip je močno željen otrok. 
Starša sta ga čakala deset let, 
nazadnje je kal življenja le vzbr-
stela po umetni oploditvi. »No-
sečnost ni bila lahka,« se spo-
minja Andreja, ki ji je v petem 
mesecu nosečnosti odtekla po-
rodna voda. »Čeprav so mi zdrav-
niki ves čas zatrjevali, da je po-
membno moje zdravje, da gre 
za moje življenje, sem sama ho-
tela le otroka. Carski rez ni bil 
mogoč, ker sem imela zastru-
pitev krvi, roditi je bilo treba 
po običajni poti.« Dobrih de-
set ur je trajalo - in še več, če-

prav so bile najbrž le minute -
da sta Andreja in Ervin izvede-
la, da imata fantka... Otroka, 
ki je izbral življenje in mu bo-
sta po svojih najboljših močeh 
pomagala, da ga tudi živi. Pol-
no, do tiste meje, ki jo lahko 
doseže... 

»Po štirih mesecih so naju 
želeli odpustiti, a s Filipom, ki 
je na vsakih nekaj ur nehal di-
hati in so ga morali oživljati, si 
preprosto nisem upala domov,« 
pravi Andreja, V bolnišnici sta 
bila še slab mesec, potem sta 
prišla domov v Radeče. Filip 
je imel slabih pet mesecev in 
dva kilograma več kot ob rojs-
tvu. »Že na prvem sprehodu mu 
je spet zastal dih. Oživljali smo 
ga, ga stresali in budili, da se je 
vrnil.« Zdaj so spomin tudi no-
či in dnevi, ki sta jih z Ervinom 
izmenoma presedela ob Fili-
povi posteljici in dežurala, kdaj 
mu bo spet zastal dih. Življe-
nje jim je olajšala posebna bla-
zina, ki sproži zvočni alarm v 
trenutku, ko otî oku zastane dih 
in sta jo Andreja in Ervin za 
dobrih 3 tisoč mark kupila v 
tujini... Filipovo spanje je bilo 
manj moreče, huda mora pa je 
ostajalo hranjenje, saj mu je vse 
tja do prvega leta prav med hra-
njenjem največkrat zastal dih. 

Diagnoza na 
diagnozo 

o prvih mesecih Filipovega 
življenja starša stežka govori-
ta, ne opisujeta težav, ki sta jih 
imela. Ne obtožujeta zdravni-
kov, ki so spremljali malčka, 
čeprav je iz pogovora jasno, da 
sta večino njegovih zdravstve 
nih težav najprej ugotovila sa-
ma. 

Da je Filip slep, je bilo jasno 
po rednem pregledu pri treh 
mesecih - čeprav so jima sprva 
pojasnjevali, da gre za nedo-
nošenčke običajne težave z vi-
dom. Kasneje je okvaro vida 
poti-dil okulist in z lasersko ope-
racijo v Belgiji so Filipu skuša-
li v življenje vrniti vsaj nekaj 
svetiobe. Ni uspelo. A upanje 
ostaja, morda bo fantič tudi 
spregledal. 

Upanja imata Andreja in 
Ervin za svojega Filipa neiz-
merno veliko, nikoli jim ga 
ne zmanjka, kakor jima ne 
manjka volje in energije. 

Ob poldrugem letu, ko Fi-
lip še vedno ni zmogel samo-
stojnih gibov, so zdravniki 
potrdili, da ima cerebralno 
paralizo. »Takrat sem dobe-
sedno izsilila tritedensko re-
habilitacijo v centru Soča,« 
pripoveduje Andreja in do-
da, da je bil prav odhod v So-
čo najtežji dan, kar imata z 
Ervinom Filipa. »V enem dne-
vu sva izvedela, da je najin 
Filip slep, gluh in nepokre-
ten. In da bo takšen tudi os-
tal...« Zdravniki so namreč 
potrdili malčkovo slepoto, ni 
se odzival na preizkus sluha, 
in zatem v Soči še ugotovi-
tev, da ni pravih možnosti za 
razvoj motorike. 

Upanje v 
Zagrebu 

Andreja je v časopisju pre-
brala, da v eni od zagrebških 

zdravniških ambulant razvija-
jo metode fizioterapije za 
zdravljenje cerebralne parali-
ze. In sta z Ervinom poskusi-
la, S Filipom pa zdaj uspeva-
jo! 

Slabi dve leti je imel Filip, 
ko so v Zagrebu, po temeljitih 
pregledih, napovedali: »Težko 
bo, a Filip bo shodil!« Prve dni 
sta se Jagodičeva vaj, ki jih mo-
rata delati s Filipom, učila sko-
raj neprekinjeno, razmiki med 
obiski v Zagrebu so zdaj vse 
daljši. Na pregled ter po na-
vodila, čemu morajo posve-
čati pozornost prihodnje dni, 
se zdaj vozijo v Zagreb vsakih 
štirinajst dni ali na tri tedne. 
In napredek je viden - Filip sa-
mostojno sedi, se plazi po tieh, 
po vseh štirih premaguje raz-
dalje v stanovanju, samostoj-
no kleči,... In prav slednje, pra-
vi mag. Svetislav Polovina, 
ki v Zagrebu spremlja Filipa, 
je zadnja faza, ki ji bodo sle-
dili prvi koraki. Če bo Filip 
napredoval tako, kot doslej, 
še letos. 

Prstki 
obvladajo 

tipice 
Okoli Filipovega prvega 

rojstnega dne so Andreja, Er-
vin in Filip poležavali na po-
stelji in se cartali. »Presene-
čeno sva se spogledala, ko je 
Filip začel mrmrati neko me-
lodijo. Do tona natančno je 
ujel pesmico Marko skače...« 

Malček je dobil otroško kla-
viaturo in presenečenja so sle-
dila. Ne da bi mu kdo poka-
zal, vodil njegove prstke po tip-
kah, je Filip ujel melodijo in 
jo odigral. Za začetek otroške 
pesmice, danes s prstki prebi-
ra klasiko, rad ima zabavne me-
lodije, še posebej hitro pa mu 
sedejo v uho avizi televizijskih 
oddaj... Zadnje čase se z njim 
ukvarja pianist, glasbeni pe-
dagog, ki ga preseneča, kako 
hitro Filip ujame melodijo in 
kako ubrano zazveni izpod nje-

govih prstkov. Ko mu kakšne, 
še ne poznane skladbice pri-
nese posnete na kaseto, jih Fi-
lip po prvem poslušanju že 
preigrava. 

Življenje je 
Filip 

s Filipovim rojstvom se je 
življenje za Andrejo in Ervi-
na prekucnilo na glavo. Po-
vsem nov ritem, nova skrb in 
odgovornost, novo življenje. 

Skoraj pol dneva Andreja in 
Filip zapolnita s telovadbo, z 
vajami in gibi, ki jih morata 
dnevno ponavljati od 4 do 5 
ur, če naj bodo uspešni. Če naj 
Filip razvije motoriko. Vsaj štiri 
ure dnevno gre pri Jagodiče-
vih, ki od konca leta 2000 živi-
jo v pritiičju novozgrajenega 
bloka v Laškem, za hranjenje. 
Filip ima namreč tijdi hude mot-
nje prehranjevanja, od pljuč-
nice, ki jo je prebolel pred sla-
bima dvema letoma, pa v celo-
ti odklanja kakršnokoli teko-
čino. Omejitve, ki jih pri pri-
pravi obrokov za Filipa najbo-
lje pozna Andrejina mama, ki 
živi v bližini in je za vnuka tudi 
prevzela na svoja pleča zahtev-
no kuhanje, pa narekujejo še 
številne alergije. Spisek živil, 
ki Filipu škodijo, je neprimer-
ljivo daljši od tistega, kar sme 
jesti. Predpogoj pa je, da je vsa 
hrana kašasta, a vseeno ne pre-
več tekoča, saj slednjo fantič 
odločna zavrača. 

Po uro časa za zajtilc in ve-
čerjo, vsaj poldruga ura za ko-
silo in še l^kšne pol urice za 
popoldansko malico, porabi-
jo vsak dan, da se Filip naje. 
Zadnje čase je še težje, saj so se 
pri fantiču pojavila občasna 
bruhanja v rednih časovnih pre-
sledkih. »Po štiri, pet ur sku-
paj je že na tešče zjutraj bru-
hal. Prvi napadi so bili tako hudi, 
da smo ga zaradi dehidracije 
morali odpeljati v bolnišni-
co...,« pravi Andreja, ki sumi, 
da gre morda za epileptične na-
pade. Slednje bodo pokazali re-

zultati magnetiie resonance, ki 
so jo po gastroskopskih pregle-
dih v Sloveniji Jagodičevi s Fi-
lipom (kot samoplačniki) spet 
opravili v Zagrebu. »V Sloveni-
ji bi morali čakati vsaj tri me-
sece.« 

Andreja in Ervin svoje živ-
ljenje posvečata Filipu. Še več, 
Filip je celo njuno življenje. Pri-
jatelji so se odtujili, znancev 
ne želita obremenjevati s svo-
jim življenjem... Morda sta bi-
la pred meseci tudi zato pobud-
nika za ustanovitev društva sle 
pih in slabovidnih otrok Slo-
venije, njihovih staršev in pri-
jateljev Zvezdica. 

Bo Andreja 
lahko skrbela 

za Filipa? 
Andreja je zaposlena v Prevz-

gojnem domu Radeče kot 
pooblaščena uradna oseba. 
Njeno delo je bilo dvoizmen-
sko, praznikov in nedelj ni poz-
nala. Z benificiranim delovnim 
stažem je kljub temu, da šele 
načenja drugo polovico tiide 
setih let, dopolnila 20 let de 
lovne dobe. A od Filipovega 
rojstva ni bila niti dne v službi. 

»Najprej porodniška, zatem 
podaljšanje porodniške, pa bol-
niške in bolniške. Enkrat za 
otroka, včasih tudi zame, leto 
zapolnim z dopustom, s Fili-
pom sva enkrat pred to, drugič 
spet pred drugo komisijo...« na-
števa in dodaja, da so v službi 
sicer razumevajoči, a tako ne 
bo šlo v nedogled. Ko je bilo s 
podaljševanjem bolniške naj-
huje, je razmišljala celo o tem, 
da bi si namenoma zlomila 
prst... »Če bi si z možem to lahko 
finančno privoščila, bi ta hip 
dala odpoved. Vem, da je tak-
šno stanje neprijetno za delo-
dajalca, hudo je zame, za po-
vrhu pa še državo stane več kot 
je treba.« A življenje s Filipom 
je tudi drago, veliko dražje, kot 
če bi bil oti-ok zdrav. 

Andreja in Ervin ter mnogi 
njima podobni starši so se za-

»Življenjeje Filip,« pravi mamica Andreja Jagodič in ljubeče stiska k sebi sinka. 

Otroške pesmice, zabavne melodije in klasika, zadnje čase pa zlasti avizI televizijskih oddaj. Filip svet sliši. 



KRONIKA S CELJSKEGA 
jP Konec lanskega leta toliko 
l^lj razveselili novega Zako-

o starševskem varstvu in 
jjfiižinskih prejemkih, po ka-
[prem bi po 1. januarju 2003 
Ijhko eden od staršev otroka s 
posebnimi potrebami izstopil 
j2 delovnega razmerja in ob 
nadomestilu za izpadli doho-
(jek skrbel za svojega otroka. 
Ce smo pošteni, je ob vsej star-
ševski ljubezni, takšna skrb za-
gotovo tudi trdo delo. Za An-
jrejo pomeni vsaj polnih de-
vet ur, kolikor dnevno znaša 
5amo hranjenje in telovadba s 
pilipom. A kaj, ko so poslan-
ci pri sprejemanju zakona med 
zadnjim, tretjim branjem skr-
čili pravice do tovrstnega na-
domestila le na starše težko du-
ševno prizadetih otrok z inte-
ligenčnim količnikom do 20 
in na starše gibalno tako moč-
no oviranih otrok, da nimajo 
uporabnih gibov. 

»V Zvezdici imamo očeta, 
ki dnevno vozi sina iz Žalca 
v Ljubljano, Seveda je brez 
zaposlitve, pa žal tudi brez 
kančka spokovanja s strani 
države. Je res mogoče, da mu 
tudi novi zakon ne bo zago-
tovil vsaj minimalnega nado-
mestila? Je lahko starš tele-
sno najhuje oviranega otro-
ka bolj angažiran in zaposlen 
kot oče, ki po dopoldanskem 
spremstvu otroka zvečer ho-
norarno dela, da otroka ni tre-
ba namestiti v zavod? Kaj pa 
hudo slaboviden otrok, ki je 
ob tem še naglušen, ima srč-
no napako in volčje žrelo, pa 
vseeno hodi in komunicira?« 
- Iz pobude društva Zvezdica 
ministrstvu za delo, družino 
in socialne zadeve, naj pra-
vica do uveljavitve nadome-
stila za izpad dohodka velja 
za širši krog staršev otrok s 
posebnimi potrebami. 

V društvu Zvezdica so na dr-
žavno sekretarko v ministrstvu 
za delo, družino in socialne za-
deve Alenko Kovšca naslovili 
pobudo, naj do uveljavitve te 
zakonske določbe pravico raz-
širijo še na starše slepih in sla-
bovidnih otrok z drugimi kom-
biniranimi motnjami - nena-
zadnje takšnih v vsej Sloveniji 
ni več kot kakšnih 50. Njena 
namestnica Vlasta Rozman 
pojasnjuje, da se je januarja na-
bral že zajeten kupček podob-
nih pobud: »Pošiljajo jih šte-
vilna društva in invalidske or-
ganizacije, v njih pa opozarja-
jo na specifiko skrbi za svoje 
otroke. Reči pa moram, da da-
nes v ministrstvu ni nikogar, ki 
bi znal odgovoriti, kateri star-
ši bodo upravičeni do te pravi-
ce. Vse pripombe bomo teme-
ljito proučili in v sodelovanju 
s stroko pripravili podzakon-
ski akt, v katerem bodo otroci 
s posebnimi potrebami natanč-
neje razvrščeni,« pojasnjuje 
Rozmanova in obljublja, da bo 
to narejeno do jeseni, saj se nova 
Zakonska pravica uveljavlja šele 
s 1. januarjem prihodnjega le-
ta. 

Dotlej - če bo država v nasta-
jajočem pravilniku razširila 
zdaj res ozko zakoličeno sku-
pino otrok s posebnimi potre-
bami - pa morata Andreja in 
Filip zdržati. Vredno je, saj ob 
skrbni mamičini pomoči lah-
1̂0 Filip v leto 2003 vkoraka 
na lastnih nogah. 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIČ 

Ko praznujejo 
legende 

Celjski jubilej treh slovenskih gledaliških in filmskih legend 
Vsi najboljši slovenski 

igralci so začeli kariero v Ce 
lju, tudi tri žive legende slo-
venskega teatra in filma An-
gelca Hlebce-Griin, Nada Bo-
žič in Zlatko Šugman. Vsi trije 
praznujejo letos okrogle rojst-
ne dneve: 80-letnico, 75-let-
nico ter 70-letnico življenja. 

Prejšnji teden so bili gosri 
drugega iz niza večerov z na-
slovom Zvečer v kavarni 
Evropa. Kavarna je spet bila 
polna do zadnjega kotička, 
za večer, ki ga je pripravilo 
podjetje Fit-media, pa toli-
ko zanimanja, da vsem, ki so 
želeli rezervacije, niso mo-
gU ustreči. Nič čudnega, da 
je vladalo tolikšno zanima-
nje. Najstarejša med tremi le-
gendami Angelca Hlebce-
Griin je po izjemnih vlogah 
v celjskem teatru dobila od-
poved upravnika Gradišnika, 
vendar jo vežejo na knežje 
mesto kljub temu čudoviti 
spomini. Nada Božič je bila 
prva poklicna igralka celjske-
ga gledališča ter je igrala v 
njem vse do zadnjega. Zlat-
ko Šugman pa se je v času 
igranja v Celju celo poročil. 

Naša Angelca 
Angelca Hlebce-Griin je 

prišla v celjsko gledališče leta 
1956 ter preživela v mestu ob 
Savinji pet let. S soprogom 
Herbertom Griinom, takrat-
nim umetniškim vodjo teatra, 
sta stanovala v gledališkem blo-
ku na Otoku. Njen soprog se 
je leta 1961, med vožnjo s pre-
davanja v Kranju smrtno po-
nesrečil. Bilo je v Levcu, med 
poledico, blizu hiše kjer stoji 
danes spominska plošča. 

Hlebcetovo, ki je nadaljeva-
la v ljubljanski drami, spomi-
nja na celjski teater poveza-
nost med igralci, prijateljstvo, 
tovarištvo, bistveno bolj kot 
pozneje v ljubljanski drami... 
V Celju se je še vedno spomi-
njajo po vlogah, ki bodo osta-

le večno zapisane. Povezova-
lec večera v hotelu Evropa Bo-
rut Alujevič (današnji uprav-
nik SLG Celje) je spomnil, ka-
ko starejši obiskovalci gleda-
lišča še vedno pravijo: »Ja, An-
gelca je bila pa naša!« 

Pozneje, v prestolnici, se 
je uveljavila kot filmska igral-
ka. Njeni nastopi so bili film-
ska pika na i, pravijo. Zače-
la je v filmu Kala, vabili so 
jo različni veliki režiserji. 
Med vsemi vlogami ji je naj-
bolj pri srcu nastop v filmu 
Balada o trobenti in oblaku. 

Namesto 
šopka 

cvetličarna 
Igralka Nada Božič, prva 

poklicna igralka celjskega gle-
dališča, ki mu je ostala zve-
sta vse do zadnje vloge, je pri-
povedovala celo o gradnji celj-
ske gledališke stavbe. Poma-
gali so vsi igralci, le Janez 
Škof je bruhal ogenj ter jih 
kratkočasil. Z njim sta nato 
igrala skupaj v predstavi Zdrav-
niki, v zdravniških oblačilih, 
ki so bila sposojena iz celj-
ske bolnišnice. V celjsko gle-
dališče je prišla s Ptuja ter igrala 
v prvi predstavi v novi stavbi 
Barbaro v Celjskih grofih. Ta 
premiera je bilo zanjo najtežja 
v življenju, saj so bili povab-
ljeni gledališčniki iz vse ta-
kratne Jugoslavije, najbolj kri-
tično občinstvo. 

Iz celjskih gledaliških deset-
letij se je še posebej spomnila 
Tedna slovenske drame, vsak 
večer z novo predstavo. To je 
bil čas, ko so pripotovali igral-
ci iz drugih krajev z vlaki, celj-
ski ansambel pa jih je sprejel 
na železniški postaji s cvetjem, 
tudi takšnim, ki so ga nekate-
ri Celjani pogrešali na svojih 
vrtovih. Igralci seveda nikoli 
niso imeli veliko denarja. Po 
predstavah so trajale zabava do 
jutra, vse do jutranjega vlaka. 

Naslednje večere so bili na po-
staji novi in novi gosti, Celja-
ni so pogrešali novo in novo 
cvetje, celjski igralci pa bili na 
koncu na smrt utrujeni. 

Uradno gledališko slovo 
igralke, ki živi danes med Ce-
ljem in Ljubljano, je prine-
slo novo anekdoto. V mladih 
letih Nade Božičeve je bila na-
vada, da je igralec za slovo od 
odra odigral vlogo, ki si jo je 
želel vse življenje. Nada Bo-
žič je kot tridesetletnica v 
predstavi Drevesa umirajo sto-
je igrala babico in že takrat 
sklenila, da jo bo znova zai-
grala pri šestdesetih, za slo-
vo. To se ni uresničilo, še več, 
za uradno ji je vodstvo gleda-
lišča celo pozabilo čestitati s 
šopkom. Zato pa je kasneje, 
ko se je kot upokojenka še ved-
no vračala na oder, prejela šo-
pek kar po vsaki predstavi. 

Nade Božič se Celjani spo-
minjajo tudi kot ene prvih ter 
dolgoletnih napovedovalk Ra-

dia Celje, na letošnjih Dnevih 
komedije pa je članica stro-
kovne žirije. 

Šugi in 
Savinjčanka 
Celjsko gledališče je bilo 

tudi prvo delovno mesto ve-
likega slovenskega igralca 
Zlatka Šugmana, med pri-
jatelji Šugija. Treba je pove-
dati, da so Šugmanovi prava 
igralska rodbina. Njegov oče 
Danijel je bil do ukinitve 
ptujskega gledališča leta 1958 
poklicni igralec. Igralka je 
prav tako Zlatkova soproga 
Maja Šugman (z dekliškim 
priimkom Druškovič, doma 
z Ljubnega ob Savinji), ki je 
prišla v službo v celjsko gle-
dališče leto dni za njim ter 
kmalu postala njegova bolj-
ša polovica. Poroka je bila 
sicer v Mariboru, kjer so bi-
vali Zlatkovi starši. Po ded-
kovi, očetovi in materini poti 
je odšel igralec ljubljanske 

drame Jernej Šugman, da pa 
le niso vsi končali v teatru, 
je poskrbela sestra Lea, ma-
gistra psihologije, ki oprav-
lja doktorat znanosti. 

Zlatko Šugman je prišel v 
Celje v času zapiranja treh slo-
venskih poklicnih gledališč v 
Kranju, Kopru ter na Ptuju. 
Zbranim v kavarni je izdal, da 
je v naše mesto zahajal že prej, 
saj so tu doma lepe punce (te-
ga podatka v njegovem urad-
nem življenjepisu seveda ni). 
V Celju je poznal Vero Per, ki 
ji je s služenja vojaškega roka 
pisal duhovita pisma, zato ga 
je ta priporočila v celjskem gle-
dališču. Tako je igral v celjski 
Sneguljčici princa, njegova bo-
doča žena Maja je bila Snegulj-
čica, Angelca Hlebce-Griin pa 
mačeha. »Kako se pravljice 
končajo, pa tako veste«, je 
spomnil občinstvo v kavarni 
Evropa. 

Po treh letih igranja v Celju 
je bil Zlatko Šugman nadalj-
nja tri leta v mariborski dra-
mi, kamor ga je zvabil Miran 
Hercog. Med igranjem v šta-
jerski metropoli so ga opazili 
še filmarji in kmalu je dobil 
prvo vlogo v filmu Tistega le-
pega dne. Zasluga zanjo gre An-
gelci Hlebce-Griin, ki je na iz-
vrstnega Šugija opozorila re-
žiserja Franceta Štiglica, film 
Ne joči, Peter pa ga je zavihtel 
med zvezde. 

Nostalgija 
fotografij 

Tri žive legende slovenske-
ga odra so si skupaj z občins-
tvom ogledale fotografije iz 
nekdanjih velikih predstav 
celjskega gledališča. Skupaj 
so se raznežili, obujali lepe 
spomine ter prepoznavali ve-
lika imena celjskega odra. 
Med njimi Marijo Goršič, Pa-
vleta Jeršina, Branka Gru-
barja, Volodjo Peera, San-
dija Krošla, Jano Šmid, Ljer-
ko Belak, Marjano Krošl, Jo-
žeta Pristova, Marjana Do-
linarja, Minu Kjuder, Stan-
ka Potiska (ki bo postal v Ce-
lju kmalu v. d. umetniškega 
vodje), Jadranko Tomažič, 
Janeza Bermeža... Omenili 
so dobo pokojnega Bojana 
Štiha, med prizorom iz Čaj-
nice na Okinawi pa se je Na-
da Božič spomnila stavka v 
japonščini, ki bi ga še danes 
povedala, če bi jo zbudili sredi 
noči... 

BRANE JERANKO 
Foto: GREGOR KATIČ 

Prizor iz polne kavarne Evropa. Posamezni udeleženci nostalgičnega večera so se začeli zanimati za rezervacije že pol meseca pred prireditvijo. 

Med ogledom fotografij nekdanjih velikih predstav celjskega teatra so se igralci in občinstvo raznežili. 
Skupaj so obujali lepe spomine ter prepoznavali velika imena celjskega odra. 



Leto naložb za 
celjsko občino 
Občina Celje v preteklih dveh letih namenila približno 20 odstotkov odhodkov 

za naložbe - letos jih bo 43 odstotkov 
Mestna občina Celje je v 

zadnjih treh letih odplača-
la za okoli 300 milijonov 
tolarjev kredita, pokrila iz-
gubo, da že dve leti posluje 
pozitivno, naravnost odlič-
no pa je bilo zanjo leto 2000, 
ko je po zaključnem raču-
nu ostalo 536 milijonov to-
larjev presežka. Lansko le-
to je bilo naravnano izra-
zito investicijsko, zato pre-
sežka ni bilo, bo pa zaradi 
dobička v letu poprej celj-
ska občina letošnje leto pri-
čela z okoli 300 milijoni to-
larjev pozitivnega salda, je 
na ponedeljkovi novinarski 
konferenci povedala vodja 
občinske finančne službe 
Danica Doberšek. 

Leto 2002 bo v Celju leto 
naložb, saj bodo kar 43 od-
stotkov odhodkov namenih 
zanje, kar je za dobrih 20 od-
stotkov več kot prejšnji dve 
leti. Celjski župan Bojan Šrot 
je dejal, da odpade precej-
šen naložbeni delež na račun 
izgradnje centralne čistilne 
naprave. 

Občina se bo lahko tudi do-
datno zadolževala, če bo to 
potrebno. V letošnjem pro-
računu so predvideli najetje 
kredita v višini 180 milijo-
nov tolarjev. Še 250 milijo-
nov pa jim za najetje kredita 
ostane, ker tega niso storili 
lani, kot je bilo predvideno 
sprva. Prav tako občina še ni 
prodala za 46 milijonov to-
larjev delnic, ki jih ima v Ban-
ki Celje. 

Direktorica občinske 
uprave Darja Pavlina zago-
tavlja, da letos ne bodo bis-
tveno povečali števila delov-
nih mest v občinski upravi. 
Le mestno stražo bo treba ka-
drovsko okrepiti. Sicer pa bo-
do kadrovske spremembe 
zgolj z notranjimi prerazpo-
reditvami. 

Reorganizacija občinske 
uprave ne bo vsebinska, do-
daja Pavlinova. Na občini re-
sno razmišljajo o razpoznav-
nosti občinskih oddelkov, za-
to bodo opravili nekaj prei-
menovanj. Oddelek za oko-
lje in prostor bodo preime-
novali v občinski inšpekto-
rat. Prav tako bo šlo zgolj za 
preimenovanje pri Zavodu za 
informatiko ter Zavodu za 
planiranje in izgradnjo. 

Urbanistična 
zasnova v treh 

letih 
Na Zavodu za planiranje 

in izgradnjo so pričeli s pri-
pravo urbanističnih zasnov 
za mesto Celje. »Namen je 
celovita obnova mesta ter čim 
večja koncentracija znotraj 
le-tega. Urbanistična zasno-
va bo med drugim določala 
prihodnje vzorce poselitve, 

vse to pa v duhu kakovost-
nejšega bivanja prebivalcev, 
pri čemer je upoštevano va-
rovanje okolja ter spodbuja-
nje razvoja. Predvidene so tri 
stanovanjske cone. Poleg za-
zidalnega načrta za Golovec 
in Sončni park še zazidalni 
načrt na Babnem. Do jeseni 
letos naj bi na podlagi draž-
be pričeli na teh lokacijah 
prodajati zemljišča za indi-
vidualno stanovanjsko grad-
njo,« pravi direktor ZPI Mi-
ran Gajšek. 

Februarja bodo v vsa gos-
podinjstva posredovaU zlo-
ženke, ki bodo občane sez-
nanjale z urbanističnim na-
črtom. »Pol leta bo čas za zbi-
ranje pripomb s strani ob-
čanov. V dveh do treh letih 
pa bomo urbanistične zasno-
ve mesta tudi izvedli,« do-
daja Gajšek. 

Mestna občina Celje je tu-
di že postala lastnica 12 hek-
tarov zemljišča Stare Cinkar-
ne. Objekte bodo porušili, 
pravi Gajšek in dodaja, da naj 
bi tu zraslo mesto v malem. 
»Ko bo Celje postalo sedež 
pokrajine, naj bi na območ-
ju Stare Cinkarne zgradili se-
dež pokrajinske uprave. Ta 
prostor bo postal zelo urban. 
Še prej pa je treba stari kom-
pleks porušiti in pripraviti 
prostorsko izvedbene akte.« 

Letos naj bi vendarle pri-
čeli graditi trgovski center 
Leclerc ob Kidričevi cesti. ZPI 
mora urediti stavbno zem-
ljišče, prestaviti obstoječe 
komunalne vode ter uskla-
diti komunalno opremo s po-
trebami objekta Leclerc. »V 
okviru tega bomo morali ure-
diti tudi pločnike, kolesar-
ske steze in javno razsvetljavo 
ob Kidričevi ulici,« pravi Gaj-
šek. »V okviru izgradnje 
športnega centra Golovec in 

Mercatorjevega trgovskega 
centra pa mora občina zago-
toviti in opremiti stavbno 
zemljišče, kar pomeni poru-
šiti nekaj objektov, preseliti 
stanovalce ter prestaviti elek-
trične in komunalne vode.« 
Silvo Plesnik, direktor Ko-
munalne direkcije dodaja, da 
naj bi letos pričeli z gradnjo 
celotne velike tribune na no-
gometnem stadionu pod Go-
lovcem. Dela naj bi dokon-
čali do prihodnjega leta. 

S področja varstva okolja 
je po Gajškovih besedah ob-
čina Celje prva v Sloveniji, 
ki je analizirala rastlinstvo 
in živalstvo v občini. Rezul-
tate raziskovalne naloge, ki 
kaže na ohranjenost narav-
nega okolja v občini, bodo 
javnosti predstavili jutri, v 
petek.« Podatki iz raziskave 
bodo služili kot osnova za 
določitev območij, pomem-
bnih za ohranitev ter razgla-
sitev naravnih vrednot lokal-
nega pomena,«pravi Miran 
Gajšek. 

Obnova 
prometnic 

Na ZPI predvidevajo, da je 
najkasneje septembra letos 
pričakovati pričetek rekon-
strukcije Mariborske ceste od 
križišča z Bežigrajsko cesto 
do Aškerčeve ulice. Za to je 
v državnem proračunu za le-
tos zagotovljenih 790 mili-
jonov tolarjev, še 50 pa v ob-
činskem. Še prej morajo, za-
radi gradnje podvoza pod že-
lezniško progo, podpisati po-
godbo ministrstvo za promet 
in zveze ter Slovenske želez-
nice, ki se doslej niso mogli 
sporazumeti, ter Mestna ob-
čina Celje. 

Do letošnjega poletja naj 
bi opravili tudi tretjo etapo 
gradnje severne vezne ceste 

od Podjavorškove do Greven-
broichove ulice, vključno s 
kolesarskimi stezami in ste-
zami za pešce. Predvidena je 
tudi izgradnja pločnika v 
Šmarjeti. Za večjo propust-
nost semaforiziranih križišč 
v Celju pa bodo uvedli da-
ljinsko vodenje semaforiza-
cije z video nadzorom. 

Sanacijo mostu čez Savi-
njo na Čopovi ulici, ki ga bo-
do razširili za širino kolesar-
ske steze na obeh straneh, 
bodo dokončali do konca 
maja, pravi direktor Komu-
nalne direkcije Silvo Plesnik. 
Naložba je vredna 83 mili-
jonov tolarjev. 

Še 110 milijonov tolarjev 
bo Komunalna direkcija pris-
pevala v rekonstrukcijo ce-
ste v Zagrad do strelišča. Vo-
zišče bodo razširili, uredili 
stezo za pešce ter uredili od-
vodnjavanje v meteorno ka-
nalizacijo z iztokom v Lož-
nico. Istočasno bodo zgradili 
še fekalno kanalizacijo, pli-
novod ter obnovili obstoje-
či vodovod ter javno razsvet-
ljavo. 

Letos nameravajo posodo-
biti tudi lokalno cesto Petri-
ček-Lisce-Kasaze do občinske 
meje. Gre za okoli kilome-
ter in pol dolg odsek. 

Čistilna 
naprava 
prioriteta 

»Izgradnja centralne čistil-
ne naprave je gotovo najpo-
membnejši projekt, ki mu je 
prilagojen celoten plan na-
ložb letos,« pravi Plesnik. »-
V višini 60 odstotkov projekt 
financira Evropska unija. 
Gradnja kolektorja bo kon-
čana do poletja. Odpiranje 
ponudb za izvajalca del za iz-
gradnjo centralne čistilne na-

prave bo 18. februarja. Pred-
videvamo, da bomo z grad-
njo CČN pričeli v drugi po-
lovici leta.« Takrat naj bi pri-
čeli tudi z gradnjo rajonske-
ga zbiralca ob Voglajni do me-
je z občino Štore. Letos pa 
naj bi zaključili še izgradnjo 
kolektorja do Babnega ter ga 
izgradili še do naselja Lopa-
ta. 

Letos nameravajo v Komu-
nalni direkciji med drugim 
izdelati program razširitve 
pokopališča Teharje. Na celj-
skem Mestnem pokopališču 
bodo odkupili zemljišče, na 
katerem bodo pripravili pro-
stor za približno 200 žarnih 
grobov. Pokopališče na Go-
lovcu pa bodo urejali od apri-
la do novembra s pomočjo 
desetih delavcev, vključenih 
v javna dela. Ti bodo poprav-
ljali nagrobnike, vzdrževali 
pokopališki kompleks, zida-
li bodo notranje zidove ter 
namestili zunanjo pokopališ-
ko ograjo. 

Na območju Šentjungerta 
v krajevni skupnosti Šmart-
no v Rožni dolini je še neu-
rejena vodooskrba. Zato naj 
bi tam letos pričeli z grad-
njo vodovoda. Naložba bo 
vredna 25 milijonov tolarjev, 
z deli pa bodo pričeh takoj, 
ko bodo to dopuščale vre-
menske razmere, zagotavlja 
Plesnik. ZamenjaU pa bodo 
tudi dotrajani vodovod v Za-
čretu. Letos nameravajo zgra-
diti tudi drugi odsek kanala 
Trnovlje-Ljubečna. Na ta na-
čin bo priključen na kanali-
zacijo južni del Ljubečne. 

Gradnja CERO 
še letos? 

Center za ravnanje z odpad-
ki (CERO) naj bi pričeli gra-
diti še letos. V celoti naj bi 
ga dogradili do leta 2007. »-
Izgradnja bo veljala pet mi-
lijard tolarjev, financiranje pa 
bo šlo iz cene storitve, eko-
loške takse, nepovratnih 
sredstev iz strukturnih skla-
dov Evropske unije ter vklju-
čevanja zasebnega kapitala,« 
pravi Plesnik. _bbZ vključi-
tvijo CERO Celje kot regij-
skega centra za ravnanje z od-
padki v nacionalni program 
varstva okolja je Mestna ob-
čina Celje dobila možnost, 
da kandidira za nepovratna 
sredstva, ki jih EU namenja 
bodočim članicam za uredi-
tev okoljskih programov,« še 
dodaja Plesnik. Trenutno je 
v Celju v izdelavi ureditveni 
načrt CERO, že jeseni lani pa 
je bil sprejet dolgoročni druž-
beni plan, ki služi kot osno-
va za pričetek gradnje objek-
tov. 

Septembra letos, pravi Ple-
snik, bodo pričeli graditi zbir-
ni center, kjer bodo občani 
lahko oddajali pripeljane od-
padke. V centru bodo kon-
tejnerji za ločeno zbiranje 
odpadkov. Zbirni center bo 
dograjen že do novembra, 
gradnja pa bo veljala 65 mi-
lijonov tolarjev. 

Že februarja pa bodo na od-
lagališču v Bukovžlaku po-
stavili hidrometeorološko 
postajo, saj pravilnik o od-
laganju odpadkov zahteva 
dnevne meritve meteorološ-
kih parametrov, pravi Ple-
snik. Dela bodo končali v me-
secu dni. 
NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 

Foto: GREGOR KATIČ 

Na ponedeljkovi novinarski konferenci so o naložbah, med drugimi, govorili z leve: direktor ZPI Miran Gajšek, 
župan Bojan Šrot, direktorica občinske uprave Darja Pavlina, direktor Komunalne direkcije Silvo Plesnik In 

vodja občinske finančne službe Danica Doberšek. 

V Storahi 
častniškm 
združenjel 
v občini Štore so usta-

novili občinsko združenje 
slovenskih častnikov, ki je 
pred leti tam že delovalo, 

K ustanovitvi so veliko 
prispevali predsedstvo iz 
Ljubljane ter uslužbenci 
Centra vojaških šol za pod-
častnike, saj menijo, da so 
opravili podčastniki in 
častniki med osamosvoji-
tvijo preveč pomembno vlo-
go, da bi jo danes prezrli. 
Tako nameravajo s pomoč-
jo iz Ljubljane pripraviti 
strokovna predavanja in 
strelsko tekmovanje, sode-
lovanje pa so jim ponudili 
tudi pripadniki oboroženih 
sil ZDA. Junija namerava-
jo odkriti na Svetini spo-
minsko ploščo ter razviti 
društveni prapor. 

V občinskem združenju 
v Štorah imajo v svojih vr-
stah tudi direktorje vodil-
nih podjetij, poslanca ter 
predavatelja Centra vojaš-
kih šol. 

S. K. 
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Kako naj revež 
kupi stanovanje? 

Izteka se podaljšan rok za prodajo železarskih 
stanovanj 

številni najemniki žele-
zarskih stanovanj so v zad-
njem času v hudih skrbeh. 
Danes se namreč izteka po-
daljšan rok za odkup sta-
novanj, ki ga je ponudil re-
publiški stanovanjski 
sklad. Ta je kupil železar-
ska stanovanjska podjetja 
tik pred novim letom, kar 
niu je narekovalo zakonsko 
določilo. 

Železarska stanovanjska 
podjetja so ponudila stano-
vanja najemnikom v odkup 
že maja lani, ko so se začeli 
takoj glasno pritoževati, da 

je cena pretirana, pogoji pa 
neugodni. V Štorah, kjer ima-
jo železarsko stanovanjsko 
podjetje Prostan, so imeli 
pred začetkom prodaje 312 
stanovanj, pisno ponudbo za 
odkup pa je že lani potrdilo 
155 najemnikov. Od teh jih 
je nekaj več kot polovica pod-
pisala ponudbo, ki ni zave-
zujoča. 

Številni najemniki v žele-
zarskih stanovanjih, ki so jih 
prizadele razmere v železars-
tvu v zadnjih letih, namreč ži-
vijo v hudih socialnih razme-
rah. Železarsko krizo so ob-

čutili v Štorah bistveno bolj 
kot na Ravnah ter Jesenicah, 
zato so mnogi najemniki kre-
ditno nesposobni. Iz repub-
liškega stanovanjskega skla-
da obljubljajo vsem, ki bodo 
prisiljeni ostati-najemniki, da 
bodo zanje veljale iste pravi-
ce in obveznosti kot doslej. 

V Ljubljani so nam pove-
dali, da razmišljajo o more-
bitni novi ponudbi za odkup 
stanovanj za konec februar-
ja ali v marcu, o višji ceni in 
pogojih nasploh pa še ne go-
vorijo. 

BRANE JERANKO 

Zanimanje za Celje iz ZDA 
Na občinskem Zavodu za in-

formatiko ugotavljajo, da so bile 
celjske občinske spletne strani 
lani dobro obiskane. V povpreč-
ju so mesečno zabeležili 2400 
obiskov. Preko 2600 obiskov 
je bilo lani decembra, največ 
iz ZDA, (najverjetneje zdomcev 
in obiskovalcev iz Slovenije), 
kar 1831. Iz Slovenije jih je bi-
lo 661, nato pa sledijo: Hrvaš-
ka, Belgija, Nemčija, Avstrija. 
Med zanimivejšimi spletnimi 
obiski so tudi iz Japonske ter 
novembra iz Savdske Arabije, 

Rusije... Nekatere strani name-
ravajo letos prevesti v tuje jezi-
ke, na spletne strani pa bodo 
dodajali nove vsebine. Tako bo-
do vključili celjsko obrmištvo, 
zdravstvo, izobraževanje, raz-
lične karte Celja in podobno. 

Letos nameravajo zagoto-
viti poceni javni dostop do 
interneta vsem občanom, 
pravi direktor zavoda Sandi 
Marzidovšek. Zato bodo v 
središču mesta še letos po-
stavili internet kavarno. 

NGL, Foto: GK Sandi Marzidovšek 

MODRI TELEFON 
O nevarni 
podrtiji in 

»uicradenemif 
dežniicu -

prihodnjič 
Problematika, ki nam jo je 

opisala bralka iz stanovanj-
ske soseske Pod gabri v Ce-
lju, se nam je zdela vredna 
temeljitejše obravnave, zato 
bomo o zapuščenem in pro-
padajočem objektu nekda-
njega samskega doma v tem 
delu mesta obširneje pisali 
prihodnjič. 

Bralka Jožica iz Celja je do-
živela zelo neprijetno izkuš-
njo, ko so jo v eni od veletr-
govin v Celju obdolžili, da 
je ukradla dežnik. So se pri 
tem nevarnem sumu prena-
glili? In kako sploh lahko ob-
čan trgovcu pri blagajni do-
kaže, da je nekaj, kar drži v 
roki, kupil pred nekaj mese-
ci in ne pred nekaj trenutki, 
če nima pri sebi računa ali 
če ga je že davno odvrgel ali 
izgubil? O tej temi bomo po-
ročali po opravljenih poi-
zvedbah »na terenu«. 

M.A. 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje-
mala novinarka Urška Selišnik. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
jo lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Vprašanja, naslov-
ljena na Modri telefon, pa nam lah-
ko od ponedeljka do petka (do 17. 
ure) zastavite tudi, če nas pokliče-
te na telefonsko številko 42-25-

000. 

Gasilska 
akcija za 
mucka 

v ponedeljek zvečer je 
prišlo do zanimive dogodivš-
čine na Stanetovi ulici v Ce-
lju. Ljubek tigrast mucek se 
je podal na svoj prvi potep 
po strehi in zdrsnil v žleb. 
Milo je mjavkal, tudi mama 
muca mu ni mogla prisko-
čiti na pomoč, zato so sta-
novalci poklicali celjske ga-
silce, ki so izvedli bliskovi-
to akcijo reševanja z gasil-
sko lestvijo. Mucka so reši-
li v nekaj minutah na splo-
šno odobravanje radovedne-
ga občinstva. Mama muca pa 
- nič! Foto: PIKO 



Z dogovori do 
zelenega zlata 
Najprej zaključitev dednih postopkov, nato menjave 

zemljišč - Dogovori za »sezonce« 
čeprav na poljih vlada mr-

tvilo, so dogajanja v hme-
ljarstvu precej burna. Kot ka-
že, bo treba tudi letošnjo hme-
ljarsko sezono reševati z do-
govori na več področjih. 

Minuli teden so v Taboru 
predstavili testni projekt, ka-
ko bi uredili menjave zem-
ljišč med denacionalizacij ski-
mi upravičenci in sedanjimi 
najemniki-hmeljarji. Na se-
stanku so sodelovali predstav-
niki Kmetijske zadruge Tabor, 
Upravne enote Žalec, mini-
strstva za kmetijstvo in skla-
da kmetijskih zemljišč in goz-
dov. Projekt so predstavili na 
testnem območju v taborski 
občini, vendar pa se je izka-
zalo, da uradne menjave zem-
ljišč zaenkrat še niso možne. 
Za menjave naj bi se odločali 
namesto komasacij, saj naj bi 
bili ti postopki bistveno ce-
nejši in hitrejši - lahko bi na-
mreč sklenili zgolj menjalno 
pogodbo. Vendarle so pred-
stavniki ministrstva za kme-
tijstvo v Taboru opozorili, da 
menjave niso možne, dokler 
niso zaključeni dedni postop-

ki. Čeprav so v mnogih hme-
ljiščih zaključeni denaciona-
lizacijski postopki, je treba iz-
vesti vpis v zemljiško knjigo 
in zapuščinske razprave, šele 
nato pa bodo z novimi lastni-
ki možni dogovori. 

V Taboru so se dogovorili, 
da bodo v teh dneh ustanovi-
li posebno skupino, ki se bo 
ukvarjala z rešitvijo teh prob-
lemov, na predstavitvi pa se 
je izkazal skupen interes ta-
ko razlaščencev kot hmeljar-
jev, da se dogovori končajo 
v obojestransko zadovoljstvo. 

Za lažje 
pridobivanje 

dovoljenj 
Pri obdelavi slovenskih 

hmeljišč je lani pomagalo 
približno 400 delavcev pre-
ko javnih del, skoraj sedem-
sto sezonce v pa je prišlo iz tu-
jine, največ s Hrvaške. Tudi 
letos bo pomoč sezonskih de-
lavcev potrebna, zato začenja-
jo z ustreznimi postopki. 

Po besedah Martina Pavlo-
viča, direktorja slovenskega 

hmeljarskega združenja, bo-
do s pomočjo ministrstva za 
kmetijstvo poskusili doseči, 
da bo vlada za hmeljarje, sad-
jarje in vinogradnike podalj-
šala program javnih del vsaj 
za leto dni. V Savinjski doli-
ni, kjer se več ljudi ukvarja s 
pridelavo hmelja, je doma-
če delovne sile dokaj malo, 
hmeljišča okrog Ptuja, Ormo-
ža ali na Koroškem pa obde-
lajo pretežno z domačimi 
ljudmi. Kar se tiče sezonskih 
delavcev iz tujine, bodo v 
Slovenskem hmeljarskem 
združenju podrobno preučili 
spremembe zakona o tujcih, 
ki je v prvi obravnavi, ter pris-
pevali svoje pripombe. 

V hmeljarski branži bi že-
leli predvsem doseči, da bi 
bili postopki za urejanje in 
izdajo delovnih dovoljenj 
enostavnejši, s tem pa tudi 
cenejši. Nekako v prvi polo-
vici februarja bodo v žalskem 
inštitutu za hmeljarstvo vsem 
hmeljarjem posredovali na-
vodila, kako pridobiti delavce 
za pomoč na hmeljiščih. 

U. SELIŠNIK 

Manj denarja za gasilce 
V sejni sobi občine Bra-

slovče so slovesno podpisali 
pogodbo o opravljanju jav-
ne lokalne gasilske službe 
za leto 2002. 

Za Gasilsko zvezo Žalec je 
pogodbo podpisal podpred-
sednik Dušan Pungartnik, za 
občino Braslovče pa župan 
Duško Goričar in predsedniki 
vseh sedmih PGD. Braslovš-
ki župan se je gasilcem zah-

valil za uspešno in vzorno de-
lo, gasilce pa postavil za vzor 
drugim društvom v občini. 

Uspehi, ki so bili doseženi 
v lanskem letu, so zavidanja 
vredni, tako v operativnem in 
tekmovalnem smislu kot tudi 
pri sodelovanju z občino. Še 
posebej velja omeniti mlade 
gomilske gasilce, ki so na olim-
piadi na Finskem dosegli do 
sedaj največji uspeh. V letoš-

njem proračunu občine je za 
delovanje in razvoj gasilstva 
namenjeno malo več kot 10 
milijonov tolarjev, kar je manj 
kot lani. Manj denarja je po-
sledica načrtovane izgradnje 
vrtca, telovadnice in prenove 
OŠ Braslovče. Še vedno pa bi 
naj ta sredstva zadostovala za 
nemoteno delo in nadaljnji 
razvoj gasilstva v občini. 

T. TAVČAR 

Podpis pogodbe med Občino Braslovče In gasilci. 

Kašče uspele na razpisu 
V Budimpešti na Madžar-

skem se je mudila delega-
cija občine Braslovče, ki so 
jo sestavljali župan Dušan 
Goričar in vodja uprave Mi-
lan Šoštarič ter Metka Atel-
šek kot predstavnica mini-
strstva za kmetijstvo. 

Člani so predstavili pro-
jekt Od kašče do kašče, s ka-
terim so kandidirali za fi-

nančno pomoč pri razvoju 
kmetijstva in dopolnilnih de-
javnosti. Na Madžarskem je 
za sredstva kandidiralo več 
kot sto projektov iz držav, 
kandidatk za vstop v Evrop-
sko unijo. Na veliko veselje 
vseh se je projekt, ki zaje-
ma področje občin Braslov-
če, Polzela, Prebold, Vran-
sko in Tabor, uvrstil v najožji 

izbor. Projekt f inanciranja 
razvoja dopolnilnih dejav-
nosti na kmetiji bo trajal tri 
leta, belgijska vlada pa bo 
projekte financirali z 320 ti-
soč evri. Seveda mora pogod-
bo potrditi še vlada v Brus-
lju, kdaj bo to storila, pa bo 
verjetno znano že konec 
marca tega leta. 

T. TAVČAR 

Kulturno za Prešerna 
v vseh občinah Spodnje 

Savinjske doline že priprav-
ljajo proslave za 8. februar, 
slovenski kulturni praznik. 

Prvi se bodo prazniku po-
klonili v občini Prebold, kjer 
bo proslava 5. februarja ob 
19.30 uri v telovadnici osnov-
ne šole. Slavnostna govorni-
ca bo prof. Marija Končina. 

Dan kasneje, torej 6. februar-
ja ob 19.30 uri bodo slavili v 
občini Žalec. V Domu II. slo-
venskega tabora bo slavnost-
na govornica Andreja Rihter, 

ministrica za kulturo RS. Ob 
tej priložnosti bodo podelili 
Savinova odličja za ustvarjal-
nost na kulturnem področju. 

Prihodnji četrtek, 7. februar-
ja, bodo kulturni praznik sla-
vili v občini Braslovče. Pro-
slava bo ob 16.30 uri v šolski 
telovadnici, nato pa bodo po-
ložili temeljni kamen za nov 
vrtec in razširitev šole. 

Ob 17. uri bodo v občini 
Polzela proslavljali v dvorani 
kuhurnega doma, kjer jih bo 
ob prazniku nagovorila aka-

demska slikarka Darinka Pa-
vletič - Lorenčak. 

Ob 19. uri pa se bo v dvo-
rani doma krajanov pričela 
proslava v občini Tabor. 

Kot zadnja bo na kulturni 
praznik slavila občina Vran-
sko. Po proslavi, ki bo ob 16. 
uri v kulturnem domu, bo-
do v prvem nadstropju odpr-
li nove prostore Občinske 
knjižnice Vransko. Povsod 
pripravljajo za praznik bo-
gate kuhurne programe. 

T TAVČAR 

Koncesija in 
kredit 

Taborski svetniki so na 
zadnji seji sklenili, da za 7 
odstotkov podražijo ekonom-
ske cene v vrtcu, hkrati pa so 
se dogovorili, da za uprav-
ljanje z vrtcem razpišejo kon-
cesijo. Poleg tega so sprejeU 
še rebalans letošnjega prora-
čuna, saj so se odločili za na-
jem 19 milijonov tolarjev kre-
dita. T. T 

Skrb za 
izobraževanje 

v Spodnji Savinjski doli-
ni pripravljajo več tečajev ozi-
roma drugih oblik dodatne-
ga izobraževanja. Tako bo-
do danes, v četrtek, ob 9. uri 
na kmetiji Veber v Galiciji 
pripravili tečaj peke kruha, 
jutri, v petek, pa v soseski Do-
brič predavanje o zdravilnih 
zeliščih. To predavanje se bo 
pričelo ob 10. uri; ob 15. uri 
pa se bo tu začel tečaj nemš-
kega jezika za sedanje in bo-
doče nosilce turistične dejav-
nosti na turističnih kmetijah. 

T T. 

NA KRATKO 
Društvo žena in deklet 

v občini Tabor so po nekajletnem zatišju ponovno usta-
novili Društvo žena in deklet, članice pa so že povabile na 
večjo prireditev. V prostorih taborske šole so pripravile 
zanimivo razstavo različnih jedil, predvsem sladic. Po be-
sedah predsednice društva Mateje Kovačič bodo s podob-
nimi razstavami še nadaljevale, hkrati pa skrbele za med-
sebojna srečanja in dodatno izobraževanje. Sestava tabor-
skega Društva žena in deklet je zelo pestra, saj so v društvu 
tako izkušene žene kot tudi mlada dekleta, ki šele osvaja-
jo kulinarične skrivnosti. Na ustanovnem zboru se je zbralo 
30 članic. D. N. 

Preboldčani na transverzali 
Preboldski jamarji vsako leto obiščejo eno izmed turi-

stičnih jam, kot zadnja pa je bila na vrsti jama v Kostanjevi-
ci ob Krki. Kostanjeviška jama je kot Snežna jama na Radu-
hi, ki jo upravljajo preboldski jamarji, vključena v sloven-
sko jamarsko transverzalo, ki jo vodi Silvo Ramšak iz pre-
boldskega kluba. Transverzala sedaj vključuje 19 jam in 
dva rudnika, vanjo pa se bo verjetno vključil tudi Muzej 
premogovništva Velenje in še nekaj drugih jam, ki so ureje-
ne za ogled. 

D. N. 

Uspešna krvodajalska akcija 
Prva letošnja krvodajalska akcija na področju Območne-

ga združenja Rdečega križa Žalec je bila na Polzeli. Darova-
no kri so namenili Zavodu za transfuzijo krvi Ljubljana. 
Tudi te akcije udeležilo veliko krvodajalcev, tokrat 190, 
dobra polovica pa jih je bila iz tovarne nogavic, ki še vedno 
podpira tovrstne humanitarne akcije. T.T. 

Jubilej preboldskih planincev 
V Preboldu pripravljajo vrsto prireditev, s katerimi bodo počastili 30 let tamkajšnje-

ga planinskega društva. 
V ta namen so že pripravili tradicionalni zimski pohod v Marija Reko, ki se ga vsako leto 

udeleži večje število ljubiteljev gora. Pohoda se je med drugimi udeležil tudi podpredsed-
nik Planinske zveze Slovenije Adi Vidmajer, dolgoletni predsednik preboldskih planincev, 
ki ima veliko zaslug za ustanovitev društva in ureditev planinskega doma pod Reško plani-
no. Vidmajer bo skupaj z odborom in sedanji predsednikom Karlijem Satlerjem sodeloval 
tudi pri pripravili številnih proslav ob jubileju preboldskih planincev. Osrednja prireditev 
ob 30-letnici Planinskega društva Prebold bo 13. aprila. D. NARAGLAV 

Na cilju zimskega pohoda. 
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Šola za 4 0 0 učencev 
Septembra 2003 bo v OŠ Debro devetletka in konec dvoizmenskega pouka 
Gradnja novega osnov-

nošolskega poslopja s telo-
vadnico ter ureditev zuna-
njega športnega igrišča v De-
Ijru, kar bo dolgoročno re-
dilo prostorsko utesnjenost 
ter zagotovilo prehod na de-
vetletno osnovno šolanje 
tudi v Laškem, bo za obči-
no velik finančni zalogaj. 

Naložbo, vredno 597 mi-
lijonov tolarjev, bo država s 
30-odstotnim deležem sicer 
sofinancirala, a v občinskem 
proračunu bo letos in prihod-
nje leto treba zagotoviti do-
brih 430 milijonov tolarjev. 
V Laškem imajo vso potreb-
no dokumentacijo pripravlje-
no, na javnem razpisu pa so 
za izvajalca del izbrali celj-
sko podjetje Gradiš. V pone-
deljek so slovesno podpisali 
izvajalsko pogodbo, začetek 
del pa načrtujejo za sredino 
februarja. Predvidena dina-
mika del je zastavljena tako, 
da bi bila novogradnja kon-
čana do maja 2003, učenci 
pa bi v nove šolske prostore 
sedli septembra, z začetkom 
šolskega leta, v katerem bo-
do v Laškem tudi prešli na 9-
letno osnovno šolanje. 

V OŠ Debro bo na 2.300 
kvadratnih metrih prostora 
za 400 učencev oziroma 12 

oddelkov s spremljajočimi 
šolskimi prostori, nova telo-
vadnica pa bo merila dobrih 
900 kvadratnih metrov. 

L STAMEJČIČ 
Foto: SHERPA 

Lidija Žagar v imenu celjskega Gradisa in laški župan Jože Rajh med podpisom pogodbe o začetku 
gradnje OŠ Debro. V ospredju maketa novega šolskega poslopja in telovadnice. 

Maske, na plan! 
v Turističnem društvu Laško zbirajo do vključno 

jutri, 1. februarja, prijave vseh tistih posameznikov in 
skupin, ki bi se želele organizirano predstaviti na le-
tošnjem pustnem karnevalu. 

Karneval v Laškem, od tehtnice pri pivovarni po trških 
ulicah do Aškerčevega trga, bo na pustno nedeljo, 10. 
februarja, ob 14. uri. Za razliko od prejšnjih let na Ašker-
čevem trgu ne bodo postavili prireditvenega odra, pač pa 
bo povezovalka karnevala Jožica Škorja maske iz spre-
voda najavila ob vstopu na trg, vse pa se bodo s kratkim 
nastopom lahko tudi predstavile občinstvu. In še ena no-
vost - za najbolj izvirne skupinske maske imajo v Laškem 
pripravljene nagrade! Slednjih pa se lahko nadejajo tudi 
otroške maškare. IS 

Da bi raje brali 
v Ljudski univerzi Šent-

jur so se letos vključili v pro-
jekt Beremo z Manco Ko-
šir, ki ga je Andragoški cen-
ter prvič pripravil v šolskem 
letu 1998/99, že prej pa je 
oživljanje bralnih krožkov 
vzpodbujal vse od začetka 
devetdesetih let. 

Osrednji namen bralnega 
krožka je seveda širjenje bral-
ne kulture med ljudmi. Če-
prav naj bi bil krožek name-
njen bralcem vseh generacij, 
izkušnje kažejo, da se vanj 
vključujejo zlasti starejši 
ljudje. V Šentjurju krožek vo-
di Breda Župane, do začet-
ka poletja, ko načrtujejo tu-
di srečanje z dr. Manco Ko-
šir, pa se bodo člani enkrat 
tedensko - praviloma ob če-

trtkih ob 17. uri - sestajali v 
prostorih Ljudske univerze. 

Spomladi, ko se bodo med 
seboj bolje spoznali, bodo 
obiskali tudi šentjurske kul-
turne ustanove ter Slomško-
vo rojstno hišo in Ipavčevo 
hišo v Zgornjem trgu. Člani 
bralnega krožka so se prvič 
sestali sredi januarja, pove-
zah pa so se tudi z občinsko 
knjižnico, v kateri jim za vsa-
kokratna srečanja pripravi-
jo nabor ustreznih knjižnih 
naslovov. 

IS 

Kozjanska 
ohcet za praznik 

Prazniku kulture se bo-
do poklonili tudi v Šentjur-
ju in Laškem. V Laškem bo 
slovesnost, na kateri bodo 
podelili Aškerčeva prizna-
nja in letošnji Zlati možnar, 
na predvečer praznika, v 
Šentjurju pa bodo 6. februar-
ja ob 19. uri gostili kultur-
nike iz Laškega z delom nji-
hovega prikaza ohcetnih 
šeg. 

V Odboru za etno dejavnost 
Možnar, ki deluje v okviru 
Zveze kulturnih društev Laš-
ko, so odločili, da letošnji Zlati 
možnar prejme Viljem Videč 
iz Male Breze. Dobitniki le-
tošnjih Aškerčevih priznanj 
pa so Franci Lipovšek, An-
ton Debelak in Stanislav 
Skalič. Priznanja bodo pode-
lili na osrednji občinski slo-
vesnosti na predvečer prazni-
ka, ko bo zbrane Laščane na-
govoril dr. Matjaž Kmecl. 

V Šentjurju praznovanje za-
čenjajo s projekcijama večkrat 
nagrajenega domačega filma 
Kruh in mleko Jana Cvitkovi-
ča v nedeljo in ponedeljek zve-
čer. Osrednjo slovesnost Oh-
cet bo, ohcet! pripravljajo v 
sredo ob 19. uri v sodelovanju 
z laškimi kulturniki. Del oh-
cetnih običajev - Laščani so jih 
obudili po zapisih šentjurske-
ga rojaka Dragotina Ferdinanda 
Ripšla iz šmiklavške župnij-
ske kronike iz sredine 19. sto-
letja - bodo predstavili kultur-
n ih iz Male Breze, Trobnega 
Dola, Rečice in ljudski pevci 
iz Šentruperta. Za piko na i 
prešernovanjem pripravljajo v 
soboto, 9. februarja, zvečer, 
še predstavitev prve monogra-
fije Šentjurja, avtorjev teksto-
pisca dr. Igorja Grdine, foto-
grafa Vinka Skaleta in obli-
kovalca Miljenka Licula. 

IS 

Pločniki pridejo na 
vrsto 

»v prihodnjih treh letih 
bodo prišli na vrsto za ure-
ditev vsi trije najbolj kritični 
cestni odseki v občini, kjer 
bo Direkcija RS za ceste v 
sodelovanju s šentjursko 
občino uredila pločnike,« je 
med zadnjim zasedanjem 
občinskega sveta povedal 
podžupan Janez Čoki. 

Gre seveda za naselja Vrb-
no. Nova vas in Dole, v kate-
rih krajani zadnja leta opo-
zarjajo na poslabšane bival-
ne razmere in slabšo promet-
no varnost zaradi povečane-
ga prometa. Za ureditev ce-
stišča ter gradnjo pločnika v 

Vrbnem naj bi prihodnje le-
to namenili 65 milijonov to-
larjev, pločnika v Novi vasi 
in Dolah pa naj bi prišla na 
vrsto v letih 2004 in 2005. 
Prometne razmere in varnost 
pešcev v Novi vasi so prob-
lematične zaradi intenzivne 
stanovanjske gradnje in po-
večanega števila ljudi v tej 
soseski v preteklih letih, v 
Dolah pa se je promet, zla-
sti s težkimi tovornimi vo-
zili, močno povečal po iz-
gradnji podaljšane avtoceste 
do Vranskega v Savinjski do-
lini. 

IS 

ŠMOCL vabi mlade 
v Laškem končujejo s 

prenovitvenimi deli kletnih 
prostorov v občinski stav-
bi, kjer bodo svoje prostore 
v mladinskem centru dobi-
li mladi Laščani. 

S 1. januarjem so v občin-
ski upravi kot pripravnika za-
poslili Aljaža Cestnika, ki 
bo kot profesionalni tajnik 
društva ŠMOCL usklajeval de-
lo v mladinskem centru. Te 
dni so v Laškem naročili po-

hištvo in ostalo opremo za 
bodoči ŠMOCL - študentski, 
mladinski, otroški center Laš-
ko, urejajo pa tudi vse po-
trebno, da center registrira-
jo kot društvo. Ustanovni zbor 
društva bo jutri, v petek, 1. 
februarja. 

Kot je znano, bodo z de-
lom centra v Laškem začeli 
najprej v sklopu občinske 
uprave, kasneje - če bodo mla-
di Laščani prostore in dejav-

nost v njih dobro sprejeli -
pa bi lahko prerasel v samo-
stojni javni zavod. Za uredi-
tev mladinskega centra, ki ga 
bodo odprli predvidoma ko-
nec februarja ali v začetku 
marca, so v Laškem nameni-
li 28 milijonov tolarjev, od tega 
bodo v občinski upravi 23 mi-
lijonov tolarjev pokrili iz le-
tošnjega občinskega proraču-
na. IS, 

Foto: G. KATIČ 

Kletni prostori za ŠMOCL so urejeni, zdaj čakajo še na pohištvo in opremo. 

Za lepo leto v Laškem 
Za razliko od drugih občin je laški župan Jože Rajh namesto na prednovoletno 

srečanje konec decembra povabil gospodarstvenike in predstavnike družbenega živ-
ljenja v občini na ponovoletni sprejem sredi prejšnjega tedna. 

v kratkem nagovoru zbranim, nabralo se jih je za poln Bidermajerjev salon v Zdravilišču 
Laško, se je župan Rajh sprehodil skozi lansko leto in že opravljeno delo. Veliko dela Laščane 
čaka tudi letos, da bo dobro opravljeno pa je po županovih besedah porok tudi značilna 
povezanost Laščanov in njihova pripravljenost, da si pomagajo med seboj, ko je to potrebno. 
Zato je pričakovati, da bo v Laškem tudi letos lepo živeti. IS, 

Foto: GREGOR KATIČ 



Skromno, a polno življenje 
Sedemčlanska družina Križnikovih s Plata pri Rogaški Slatini je navdušena nad športom 

Pregovor pravi, da je naj-
srečnejši tisti, ki je zado-
voljen s tem, kar ima. Tak-
šnih ni prav veliko, pa ven-
darle so. Na primer Križ-
nikovi s Plata, manjše va-
sice v bližini Rogaške Sla-
tine, ki so že pravzaprav 
od nekdaj vajeni odreka-
nja. Sedemčlanska druži-
na se namreč večino časa 
preživlja le z dohodki oče-
ta Francija, po katerem so 
otroci predvsem podedovali 
športni duh. Nekega dne so 
se v šoli navdušili za judo 
in si z leti dodobra napol-
nili zbirko odličij. 

Absolutna zmagovalka v 
številu.zbranih medalj, po-
kalov in priznanj je 16-let-
na Elvira, edina predstavnica 
nežnejšega spola med Križ-
nikovimi otroki, med kate-
rimi je le leto dni razlike. 
Najmlajši, Simon, jih ima 
14, najstarejši, Franci, pa 
18. Njihova starša sta že od 
vsega začetka sanjala o šte-
vilčni družini in življenju, 
prepletenem z ljubeznijo. 
Čeprav denarja nikoli ni bi-
lo na pretek, sta si Franci in 
Erika uredila dom in ure-
sničila sanje. »Vedela sem, 
da en sam otrok ne bo do-
volj,« je pripovedovala 36-
letna Erika, ki je trenutno 
brez dela. »Večja družina laž-
je shaja, če pa je pri hiši sa-
mo en otrok, je ta ponavadi 
razvajen. Otroci so tako že 
od malega vajeni deliti, so 
bolj samostojni in povsem 
nezahtevni,« je dodala in z 
nasmehom pogledala proti 
otrokoma Eriki in Davidu, 
ki sta poslušala naš pogovor 

v kuhinji. Simon se je rav-
no ob našem prihodu odprav-
ljal k verouku, starejši moš-
ki del družine pa je imel dru-
ge obveznosti. 

Malo, a dovolj 
Tako Franci kot Erika sta 

tudi sama zrasla v družinah, 
kjer ni manjkalo naraščaja. 
Franci se je rodil v Kristan 
Vrhu in se od tam potem, ko 
je podedoval hišo, ki je se-
daj njun dom, preselil v Plat, 
kjer je svojo mladost preži-
vela Erika. Ta je bila vsa leta 
doma, kjer je gospodinjila in 
skrbela za družino, občasno 
pa se je našlo tudi kakšno pri-
ložnostno delo. 

Ko je bila še zaposlena v 
Steklarni, je včasih delala tu-
di po 12 ur na dan, domov 
pa se vračala peš sredi noči. 
Do doma je potrebovala kar 
poldrugo uro, se spominja. 
Žal pa se je tako kot še mno-
gi drugi znašla na cesti, pre-
puščena sama sebi in svoji iz-
najdljivosti. A ju s Francijem 
to ni potolklo. 

Družina živi sedaj z enim 
osebnim dohodkom, otroci 
pa se šolajo s pomočjo šti-
pendij. »Vajeni so skromne-
ga življenja, zato nam kar 
gre.Vedo, da ne moremo ži-
veti na veliki nogi,« je deja-
la Erika brez kakršnega ko-
li prizvoka grenkobe v gla-
su. »Tako pač je,« je še "do-
dala. »Doma imamo nekaj 
zajcev in koz, tako da smo z 
mlekom in mesom preskrb-
ljeni. Otroci so že precej sa-
mostojni. Pri kuhi mi je v 
veliko pomoč David, ki bo 
nekoč gostinec, sicer pa ima-

mo doma tudi bodočega slaš-
čičarja. Starejši sin je bol-
ničar negovalec, za ta poklic 
pa se usposablja tudi naša El-
vira.« 

Mladi judoisti 
Za judo so se Križnikovi 

najmlajši navdušili že pred 
dobrimi šestimi leti, ko so 
ta tekmovalni šport predsta-
vili na osnovni šoli, ki so jo 
obiskovali. Da ni šlo le za 
muho enodnevnico, pričajo 
številni uspehi, ki so jih otro-
ci dosegli v vseh teh letih. 
Starejša fanta sta kasneje ju-
do opustila, še vedno pa 
vztrajajo Elvira, David in Si-
mon. 

»Judo sploh ni tako nasi-
len šport, kot se zdi,« je po-
jasnila Elvira. »Sicer pa je 
med judoisti mnogo deklet. 
Pravzaprav jih je številčno 
tudi največ. Nekoč so se za 
ta šport odločali nekoliko 
starejši, sedaj pa se starost-

na meja vse bolj pomika 
navzdol. Mi mlajši trenira-
mo dvakrat tedensko po uro 
in pol, na treninge pa se se-
daj vozimo v Celje,« je po-
vedala Elvira, ki se ponaša z 
več kot sedemdeset različ-
nimi odličji s tekmovanj do-
ma in v tujini. 

»Sama športa v nasprotju 
z možem nikoli nisem po-
sebej marala,« je dodala Eri-
ka. »Franci je imel celo svo-
jo nogometno ekipo, ki se 
je imenovala Baza 404. Še 
dandanes se rad podi za žo-
go.« V ta namen jim je nare-
dil tudi manjše nogometno 
igrišče nedaleč od hiše. Ure-
dil je tudi razsvetljavo, da 
se lahko pomerijo tudi v tr-
di temi. Da otrokom ne bi 
bilo dolgčas, pa imajo ob hiši 
tudi motokros stezo in in-
dijanski kamp s čisto pravi-
mi šotori za nočitve pod zvez-
dami. 

BOJANA JANČIČ 

Križnikov! otroci so skromni in delovni. Koze so pri hiši za meso in mleko. 

Judo nI le disciplina In zbranost. Predvsem je zanj potrebna volja, 
pravijo Elvira, David In Simon Križnik. Direktor brez 

soglasja 
Svetniki Rogaške Slatine 

so konec novembra lani sve-
tu Javnega zavoda Zdravs-
tveni dom Šmarje pri Jelšah 
posredovali zahtevo o po-
jasnitvi postopka imenova-
nja dr. Janeza Čakša za di-
rektorja zavoda. Pozitivne-
ga mnenja namreč niso po-
dali rogaški svetniki, sla-
tinski pa so o tem razprav-
ljali šele potem, ko je bil di-
rektor že potrjen. 

Kot prvi od soustanovite-
ljev so o imenovanju raz-
pravljali šmarski svetniki na 
aprilski seji in podali so-
glasje k imenovanju Čakša 
za direktorja zdravstvene-
ga doma. V Rogatcu se zanj 
niso opredelili zaradi po 
mnenju svetnikov slabega 
poslovanja zavoda v zadnjih 
nekaj letih. Po Šmarju, Koz-
jem, Bistrici ob Soth in Pod-
četrtku so z imenovanjem 
dotedanjega vršilca dolžno-
sti za direktorja zavoda so-
glašali sicer tudi v Rogaški 
Slatini, vendar pa ob tem od 
sveta zavoda zahtevali tudi 
ustrezna pojasnila glede 
Čakševe potrditve. Direk-
torja so namreč imenovali 

že deset dni pred sejo ro-
gaških svetnikov. 

V pisnem odgovoru, ki so 
ga občine nedavno prejele, je 
predsednica sveta zavoda dr. 
Blanka Jug pojasnila, da je 
le Šmarje pri Jelšah kot sedežna 
občina omenjenega zdravstve-
nega doma podala pozitivno 
soglasje k imenovanju v zakon-
sko določenem roku, medtem 
ko so ostale občine svoje skle-
pe posredovale prepozno. Po 
Zakonu o lokalni samoupravi 
je namreč posebej določeno, 
da če občina ne odreče soglas-
ja v 15-ih dneh od prejema pi-
snega predloga, šteje, kot da s 
predlogom soglaša. Potemta-
kem naj bi po besedah Jugove 
svet zavoda upravičeno spre-
jel ugotovitveni sklep, da ob-
čine soustanoviteljice soglašajo 
z imenovanjem dr. Janeza Čak-
ša za direktorja zdravstvene-
ga doma. 

Kljub nasprotovanju občin-
skega sveta Rogatec je tako 
direktor izbran. Če bi se ob-
čine držale predpisanih-ro-
kov, kot to pričakujejo tudi 
od svojih občanov, bi se stvari 
verjetno odvile drugače. 

B. JANČIČ 

Kulturni večeri 
V počastitev slovenskega 

kulturnega praznika je Mar-
jan Marinšek v sodelova-
nju z Javnim zavodom Koz-
janski park, Kulturnim 
društvom Lesično - Pilštanj 
in Občino Kozje pripravil šti-
ri kulturne večere ob dia-
pozitivih, tematski glasbi in 
komentarjih. Prvi med nji-
mi bo že ta petek ob 18. uri 
na gradu v Podsredi. 

Svoje spomine na pokoj-
nega Frana Milčinskega-Jež-
ka bo predstavila njegova so-
proga Jana Milčinski, prav ta-
ko ugledna pisateljica, ki je 
nedavno izdala knjigo z na-
slovom Moje življenje z Jež-
kom. S knjigo, ki je za bral-
ca pretresljiva in hkrati za-
bavna, dopolnjuje niz novih 
izdaj Ježkovih del. Pogovor 
bo vodil Marjan Marinšek, s 

programom Ježkovih songov 
pa se bosta predstavila pia-
nist Jože Šalej ter vokalist 
Aleš Hudahn. 

V soboto ob 18. uri bo Mar-
jan Marinšek v Kinodvorani 
Kozje strnil vtise slovenskih 
gornikov s potepa po Argen-
tini v predavanju z naslovom 
V Patagonskih Andih, pri-
hodnji petek pa bo ob istem 
času na istem prizorišču sle-
dila še pripoved o Robinzo-
novem otoku. Sklop kultur-
nih večerov se bo zaključil s 
predstavitvijo gorskih lepot 
Slovenije triglavskega župni-
ka Franca Urbanije iz Dovja 
pri Mojstrani, ki mu pravijo 
tudi naslednik legendarnega 
Jakoba Aljaža. Sodelovala bo 
tudi pevska skupina Pilštanj-
ski gospodarji. 

Bo.J. 

iŽ OBČINSKIH SVETOV 
Komunalna ureditev pod 

občinsko upravo 
PODČETRTEK - Svetniki občine Podčetrtek so na izred-

ni seji minuli teden razpravljali o spremembah odloka or-
ganizacije občinske uprave, sprejetega pred dvema letoma. 
Občinski akt po mnenju predlagateljev ni dovolj natančno 
opredelil nalog s področja komunale, zato so ga sedaj do-
polnili. Tovrstna dela so doslej izvajali v krajevnih skupno-
stih preko javnih del, po novem pa mora biti izvajalec tudi 
registriran za opravljanje te dejavnosti. Ker v občini sicer ni 
pogojev za ustanovitev javnega podjetja, javnega gospodar-
skega zavoda ali za podelitev koncesije, so se svetniki odlo-
čili da dejavnost gospodarskih javnih služb predajo v roke 
občinski upravi v okviru režijskega obrata. S predlagano 
spremembo odloka se število zaposlenih v upravi ne bo po-
večalo, režijski obrat pa bo poslej vodil svetovalec za oko-
lje in prostor, komunalo ter gospodarstvo. (BoJ) 

Atrij tudi v Podčetrtku 
PODČETRTEK - S stanovanji v lasti Občine Podčetrtek 

bo poslej upravljala celjska stanovanjska zadruga Atrij. Ta-
ko so se na izredni seji odločili svetniki občine Podčetrtek, 
ki ima v lasti 29 stanovanj. Ker skupni dogovor občin Obso-
telja in Kozjanskega o načinu upravljanja z nepremičnina-
mi, s katerimi je prej razpolagal šmarski stanovanjski sklad, 
ni bil mogoč, so se občine vsaka posamezno lotile te prob-
lematike. Občini Rogaška Slatina in Šmarje pri Jelšah sta 
stanovanjsko gospodarstvo organizirali pod svojim okriljem 
in v sodelovanju z izbrano stanovanjsko zadrugo (v Rogaški 
Slatini so izbrah Atrij), za pogodbeno upravljanje pa so se 
sedaj odločili tudi v Podčetrtku. Med dvema ponudnikoma 
so nazadnje izbrah Atrij, ki bo imel v Rogaški Slatini tudi 
svojo tehnično pisarno. (BoJ) 



NASI KRAJI IN LJUDJE 

Uporniki brez razloga? 
Del krajanov Padeškega Vrha nasprotuje izgradnji počitniških hiš 

Predvideni izgradnji po-
čitniških hiš v Padeškem 
Vrhu, ki sodi v zreško kra-
jevno skupnost Gorenje, 
že četrto leto raste brada. 
Del krajanov namreč po-
segu v prostor odločno 
nasprotuje, čeprav razlo-
gov, ki bi lahko omajali 
dosedanje odločitve obči-
ne, tudi na zadnjem zase-
danju občinskega sveta, ni 
bilo slišati. 

Enostavno so proti, češ, 
da niso bih obveščeni, da 
njih nihče nič ne vpraša. Or-
ganizirane javne razprave in 
drugi pogovori na temo iz-
gradnje počitniških hiš kot 
da niso bih namenjeni njim. 
Ob tem pa je res, da je 19 
krajanov že pred letom dni 
podpisalo protestno izjavo. 

na katero bodo šele sedaj 
dobili tudi pisni odgovor. 
Očitno sami pogovori ne za-
doščajo, vendar so se svet-
niki odločili prav za to - v 
ponedeljek so sprejeli od-
lok o zazidalnem načrtu za 
območje počitniških hiš v 
Padeškem Vrhu v prvi obrav-
navi, vzeli pa so si dva me-
seca časa, da ga temeljito 
predstavijo vsem krajanom 
in ugotovijo, če imajo mor-
da za svoje nasprotovanje 
tudi tehtne razloge, o kate-
rih bi veljalo ponovno pre-
misli t i . 

V protestni izjavi so kraja-
ni napisali, da nasprotujejo 
predvideni gradnji zato, ker 
bi bil golosek več kot dveh 
hektarov gozda preboleč po-
seg v prostor in ker bi 30 po-

čitniških hiš njihovo kmeč-
ko življenje preveč ogrozilo. 

Naselje, ki bi naj zraslo 
na nadmorski višini 922 me-
trov (nad turistično kmeti-
jo Mernik) blizu ceste Zre-
če-Rogla, bo tudi prvo na-
selje v zreški občini, ki bo 
že ob nastanku imelo čistil-
no napravo. Seveda, če bo 
do izgradnje prišlo, če bo to-
rej peščica krajanov, ki ji 
nasprotuje, predstavila teht-
ne razloge za svoj ne. Seda-
nje načelno nasprotovanje 
menda izvira iz starega so-
sedskega spora zaradi ene 
izmed cest, ki je ljudi raz-
delil na dva tabora... 

Vendar je celotno uredi-
tveno območje veliko nekaj 

več kot dva hektara, za par-
celacijo pa je namenjena po-
lovica, na njej pa je predvi-
denih samo 13 počitniških 
hiš: »Povprečna velikost par-
cel je 700 do 800 kvadrat-
nih metrov, gozd pa bi naj 
krčili le za območje objek-
tov. V celoti smo uskladili 
osnutek tako z zavodom za 
gozdove kot z zavodom za 
varstvo naravne in kulturne 
dediščine. Poseg v naravo ne 
bo boleč. Urbanisti imamo 
čisto vest,« je zagotovila iz-
delovalka osnutka zazidal-
nega načrta Frančiška Ko-
čar iz velenjske Urbane. Tu-
di predstavnik investitorja. 
Smreke iz Gornjega Grada, 
je poudaril, da je načrt us-
klajen s prvimi zahtevami 
krajanov. Sicer pa je Obči-

na Zreče spremembe pro-
storskega plana, v katerih so 
predvideli naselje počitniš-
kih hiš v Padeškem Vrhu, 
sprejela že leta 1998. V ča-
su razgrnitve so bile tudi pr-
ve javne razprave. Čeprav so 
dobili republiško soglasje za 
18 počitniških hiš (prvotno 
so jih predvideh več kot 30), 
so se odločili, da jih vklju-
čijo v nadaljnje načrte le 13. 
Javna razgrnitev osnutka za-
zidalnega načrta je bila že 
spomladi leta 2000 (z jav-
no razpravo). Takrat so ugo-
tovili, da zazidalni načrt ni 
v skladu s prostorskimi 
strokovnimi podlagami, za-
to ga je moral investitor us-
kladiti tudi z njimi. To je tu-
di naredil. 

MILENA B. POKLIČ 

Občina za 
šolo v 
naravi 

Občina Slovenske Konji-
ce je v proračunu zagoto-
vila milijon in pol tolarjev 
prispevka za šolo v nara-
vi, saj stroške zanjo zla-
sti družine z nižjimi pri-
hodki težko zmorejo. 

Kot so sporočili iz urada 
župana, so šolam priporoči-
li, da sredstva med udeležence 
šole v naravi razdelijo selek-
tivno, glede na materialni po-
ložaj družine. 

Zimsko šolo v naravi so v 
tem šolskem letu organizi-
rale vse osnovne šole v obči-
ni, skupno za 233 učencev. 
Udeležili so se je učenci pe-
tih razredov. Osnovna šola 
Loče pa je izvedla tudi zim-
sko šolo v naravi za učence 
šestih razredov, za katero so 
bili v pretekli sezoni, zaradi 
neugodnih snežnih razmer, 
prikrajšani. 

Preko sto pobud 
v občini Slovenske Konjice so se lotili priprave spre-

memb prostorskega plana. Vanje so vključili preko 100 
pobud posameznikov, ki se nanašajo predvsem na indi-
vidualno stanovanjsko gradnjo. 

Osnutek odloka bo predvidoma pripravljen do marca 2002, 
v njem pa bodo tudi predlogi, do katerih se bodo v javni 
razpravi morali opredeliti občani. Sporno bi lahko bilo pred-
vsem predvideno parkirišče za tovorna vozila ob avtocest-
nem izvozu v Tepanju. Sicer pa bodo v osnutku tudi predlo-
gi za sanacijo kamnolomov v Konjiški gori in betonarne v 
Slovenskih Konjicah, večina sprememb pa je vezana na zmanj-
šanje razpršenosti posehtve. MBP 

Vojnlška razglednica 
Po dveh letih je izšla nova razglednica Vojnika, ki jo 

je izdalo domače turistično društvo. 
Na njej je več motivov, med njimi glavni trg, graščina z 

bolnišnico ter reka Hudinja s cerkvicama nad slikovitim 
krajem, v besedi pa so predstavili kratki zgodovinski opis 
Vojnika. Novo razglednico Vojnika je oblikovala Lea Go-
renšek, fotografije so delo Boža Berka in Melius Arta, na-
tisnjena pa je bila v domačem Dinocolorju. BJ 

Veliko delo na Mali gori 
Na Mali gori, kjer v istoimenski vasici živi dvajset 

ljudi, se je življenje v zadnjih treh letih premaknilo vsaj 
za 50 let naprej. S pomočjo Krajevne skupnosti Stranice 
so zgradili vodovod, napeljali telefon in uredili cesto, za 
krono pa so skupaj z Gasilskim društvom Stranice zgra-
dili večnamenski objekt. 

»Njegova izgradnja je posledica složne odločitve kraja-
nov, da zemljišče zanj podarijo gasilcem, ki so jim leta in 
leta dovažali vodo. Tukajšnji prebivalci so bili vse predol-
go zapostavljeni. Preden so dobili vsaj makadamsko cesto, 
so morali vse, tudi vodo, znositi iz doline na svojih hrbtih. 
Tega še niso pozabili,« razlaga predsednik Krajevne skup-
nosti Stranice Maks Brečko. 

Prijetno stavbo na 900 metrih nadmorske višine, od ko-
der sega razgled daleč po Dravinjski dolini, so zgradili brez 
občinske pomoči. Krajani so prispevali les in ostah mate-
rial, denar so dobili od donatorjev. Ocenjujejo, da vrednost 
objekta presega 40 milijonov tolarjev, namenjen pa ne bo 
le krajanom in gasilcem, temveč tudi vsem drugim, ki bi se 
želeli spočiti v neokrnjeni, samotni naravi. V stavbi so na-
mreč poleg večjega prostora, ki sprejme do 45 ljudi in manjše 
sobe še štiri spalnice, kjer lahko prenoči do deset ljudi. 
Ravno zaradi odmaknjenosti in lepote okolja pričakujejo, 
da se bodo uresničili turistični načrti, ki jih imajo z novim 
objektom. Navsezadnje - vsi drugi so se. 

MBP 

i z OBČINSKIH SVETOV 
Proračun 2002 

ZREČE - Sprejeli so proračun za leto 2002, v katerem 
predvidevajo skoraj 743 milijonov prihodkov in za 26 mili-
jonov več odhodkov. Za naložbe bodo porabili preko 200 
milijonov tolarjev, šele februarja, ko bodo projekti konča-
ni, pa bodo natančno vedeli, koliko denarja bodo namenili 
za izgradnjo otroškega vrtca na Stranicah, vaški center na 
Dobrovljah in za naložbe, povezane s pitno vodo. (MBP) 

Članarina za LTO 
ZREČE - Svetniki so sprejeli odlok, ki določa, kako in 

koliko članarine bodo plačevali člani Gospodarskega inte-
resnega združenja - Lokalne turistične organizacije Rogla-
Zreče. Najnižja članarina je 5250, najvišja pa 250 tisoč 
tolarjev letno. Predvidevajo, da bo večina članov uvrščena v 
nižje kategorije. (MBP) 

Vsega je kriva zemlja 
Plinovod v občini Voj-

nik, ki bi ga morali zgra-
diti že jeseni, bo predvido-
ma zgrajen do letošnjega 
poletja. V ljubljanskem 
podjetju Adriaplin, ki mu 
je občina marca lani zau-
pala koncesijo za izgrad-
njo in upravljanje omrež-
ja, pa se sklicujejo na vr-
sto težav. 

Tako na težavno sklepanje 
pogodb o služnosti za zem-
ljišča na trasi plinovoda ter 

neusklajeno stanje v zem-
ljiški knjigi, zaradi denacio-
nalizacij skih zahtevkov pa 
je zamujal tudi podpis po-
godbe o služnosti za občin-
ska zemljišča z občino Voj-
nik. Podpis podobne pogod-
be z občino Celje bo v teh 
dneh. Adriaplin pričakuje 
gradbeno dovoljenje v fe-
bruarju, nakar bodo takoj za-
čeli s pripravljalnimi deli. 

Prva faza plinovoda, ki jo 
nameravajo zgraditi pred po-

letjem, obsega gradnjo glav-
nega plinovoda ter priključ-
kov do posameznih objek-
tov od Arclina do zdravstve-
ne postaje v Vojniku. V dru-
gi fazi bodo nadaljevali grad-
njo phnovoda v strnjenem 
delu Vojnika, če bodo lah-
ko začeli z gradnjo prihod-
nje leto, pa še ne vedo. V 
Adriaplinu pravijo, da bo-
do začeli pridobivati dovo-
ljenja še letos. 

BRANE JERANKO 

Mavrice 
čisti 
svit 

v galeriji Riemer v Slo-
venskih Konjicah bodo v 
sredo ob 18. uri predsta-
vili knjigo prof. Mirka 
Mahniča Mavrice čisti 
svit, hkrati pa bodo od-
prli še razstavo Novi por-
treti Prešerna. 

Gre za eno od osrednjih 
prireditev ob kul turnem 
prazniku v Slovenskih Ko-
njicah, na kateri bo nasto-
pil tudi dramski igralec Pa-
vle Ravnohrib, sodelovali 
pa bodo učenci glasbene 
šole. Za razstavo so zbra-
li nove Prešernove portrete 
šestnajs t ih slovenskih 
umetnikov, razstava pa bo 
na ogled do 5. marca. 

MBP 

Čitalnica v prizidku 
v konjiški občini država 

sofinancira pet naložb v 
skupni vrednosti preko 550 
milijonov tolarjev. Med nji-
mi je tudi posodobitev knjiž-
nice in gradnja nove čital-
nice v Slovenskih Konjicah. 
Brez opreme je predračun 
za to naložbo 47 milijonov 
tolarjev, čitalnica v prizid-
ku h kulturnemu domu pa 
bo končana do junija. 

Z gradbenimi deli v konjiš-
kem kulturnem domu, kjer 
so tudi prostori občinske ma-

tične knjižnice, so pričeli sep-
tembra lani. S prizidkom, ki 
bo dograjen junija, bo knjiž-
nica dobila ustrezen prostor 
za potrebe uporabnikov - či-
talnico, ki je sedaj nimajo, 
hkrati pa tudi dodaten pro-
stor za gradiva. Po besedah 
Renate Klančnik, direkto-
rice Zavoda za kulturo Slo-
venske Konjice, jim bo raz-
širitev in prenova omogoči-
la izposojo okoli 40 tisoč 
enot knjižničnega gradiva, 
pridobili pa bodo tudi dodat-

nih devet računalniških mest 
za potrebe uporabnikov. S po-
večanjem ponudbe pričaku-
jejo tudi nadaljnjo rast šte-
vila obiskovalcev, ki so si la-
ni izposodili preko 100 tisoč 
enot knjižničnega gradiva. 

Na obisk knjižnice navaja-
jo že najmlajše. Zanje so že 
doslej v Slovenskih Konjicah 
pripravljali dvakrat tedensko 
pravljične ure, letos pa bodo 
z njimi pričeli tudi v podruž-
ničnih enotah v Zrečah, Vita-
nju in Ločah. MBP 



»Pumpa<fr ki 
nekaj velja 

Od minulega petka se tr-
govsko podjetje Savinja, ki 
sodi v Skupino Era, pona-
ša s prenovljenim bencin-
skim servisom v Nazarjah. 

Prenova servisa, ki ga je 
Savinja za potrebe tamkajš-
nje lesne industrije in gozd-
nega gospodarstva zgradila 
pred več kot štirimi deset-
letji, se je kar precej zavle-
kla. Po predvidevanjih naj 
bi ga odprli že v začetku, nato 
proti koncu decembra, ven-
dar pa se je pri obnovi poja-
vilo veliko tehničnih ovir. 
Star objekt so podrli in 
zgradili novega, prenovili so 
cisterne ter postavih višjo 
nadstrešnico, saj so avtopre-

vozniki eni najpomembnej-
ših kupcev. V servisu so pre-
cej obogatili prodajni pro-
gram, tako da sedaj proda-
jajo tudi kurilno olje, pre-
hrambene izdelke ter opre-
mo in rezervne dele za av-
tomobile. O gradnji sta spre-
govorila direktor Savinje 
Grega Verbuč in Ere Gvido 
Omladič, novo pridobitev pa 
je pozdravil tudi nazarski žu-
pan Ivan Purnat. 

Obnova bencinskega servi-
sa, ki je ohranil lastno pre-
poznavno podobo, je veljala 
približno 100 milijonov to-
larjev, pri prenovi pa je sode-
loval dobavitelj naftnih deri-
vatov Petrol, ki je pomagal pri 

pridobivanju raznih dovoljenj 
in tehničnem nadzoru. V tr-
govskem podjetju Savinja, ki 
»pokriva« Zgornjo Savinjsko 
dolino, je tako poleg servisa 
še pet maloprodajnih živilskih 
enot. 

Kot prvi je na bencinskem 
servisu natočil gorivo Franc 
Tkavc, ponosen lastnik hroš-
ča-oldtimerja in predsednik 
združenja zgornjesavinjskih 
šoferjev in avtomehanikov, v 
bogatem programu pa so ob 
odprtju sodelovali člani Kul-
turnega društva Godba Zgor-
nje Savinjske doline, kvartet 
Jurij in harmonikar Andrej 
Pečnik iz Žekovca. 

U. SELIŠNIK 

Direktor Savinje Grega Verbuč z uslužbenci, ki delajo na bencinskem servisu v Nazarjah. 

Zasuli bodo jezero 
Velenjski mestni svet bo v torek sprejemal odlok, ki bo 

omogočil izgradnjo vodnega parka 
Premogovnik Velenje, ki 

je lastnik in upravljavec ve-
lenjskega jezera, namera-
va manjši del jezera, ki ga 
od večjega ločuje pregrada, 
zasuti, pridobljeno površi-
no pa izkoristiti za izgrad-
njo bodočega vodno-zaba-
viščnega parka. 

Načrt je del predlogov 
sprememb in dopolnitev od-
loka za območje Velenjske-
ga jezera, ki ga bo prihod-
nji torek obravnaval mestni 
svet po hitrem postopku. 
Manjše jezero pod restavra-
cijo, ki ga imenujejo tudi Tu-
ristično, ima površino dva 
in pol hektarja, v njem je 81 

tisoč kubičnih metrov vode, 
njegova največja globina pa 
je malo manj kot 8 metrov. 
Čeprav je jezero relativno 
majhno, dotok sveže vode 
vanj ne zadošča, zato je ka-
kovost vode slaba, jezero je 
zamuljeno in zaraščeno, čiš-
čenje pa drago in neučinko-
vito. To so razlogi, da se je 
Premogovnik odločil jeze-
ro zasuti, sočasno pa je tu-
di priložnost, da se obliku-
jejo razvojni načrti za iz-
gradnjo vodno-zabaviščne-
ga parka. V njem naj bi z le-
ti zraslo več bazenov, priljub-
ljeno rekreacijo območje Ve-
lenjčanov pa naj bi dopol-

nili še z drugimi rekreacij-
skimi objekti. 

Načrt je bil konec lanske-
ga leta javno razgrnjen, nanj 
ni bilo pripomb in zato bo-
do spremembe odloka spre-
jemali po skrajšanem po-
stopku, kar bo omogočilo 
čimprej šenj pričetek postop-
kov za pridobitev dovoljenj 
za načrtovane posege v pro-
stor. Čeprav gre zaenkrat še 
za načrte v oblakih, pa se na 
obzorju že kaže možnost, da 
Velenjčani slednjič pridejo do 
zanimivih objektov in hkra-
ti tudi do prepotrebnega ba-
zena. 

BRST 

Kako obvarovati 
vodne vire? 

Gornjegrajsko planin-
sko društvo ob finančni 
podpori službe vlade Re-
publike Slovenije za evrop-
ske zadeve ter občin Gor-
nji Grad in Nazarje pri-
pravlja projekt Povezova-
nje organizacij za varstvo 
vodnih virov v Zgornji Sa-
vinjski dolini in sodelova-
nje z avstrijskimi partner-
ji-

Projekt so predstavili mi-
nulo sredo, izvedli pa ga bo-
do danes. Na srečanju v 
Gornjem Gradu bodo spre-
govorili predvsem o razvoj-
nih smernicah in uravno-
teženi rabi prostora povod-
ja v občinah Gornji Grad 
in Nazarje, razvoju pode-
želja pred in po vstopu v 

Evropsko unijo, pomenu 
ekologije na podežel ju s 
poudarkom na vodnih vi-
rih kot p.omembni dobrini 
ter izbol jšanju poplavne 
varnosti urbanih naselij ob 
povodjih Drete in Savinje. 
Še posebej bodo preučili 
možnosti vzreje rib in in-
vesticije v ribogojnice ter 
predstavili vlogo okoljskih 
nevladnih organizacij. 

Ključna vprašanja tega 
posveta so tudi doseganje 
medobčinskega in regional-
nega soglasja za skupni pri-
stop k varstvu naravnih vi-
rov in njihove uravnotežene 
rabe ter skupno načrtovanje 
poplavne varnosti kot pod-
lage za dolgoročni razvoj po-
deželja. US 

Skornšku 
trške 

pravice 
Mozirski pustnaki so že 

razvili pustno fano, se oble-
kli v frake in podmazaU in-
strumente skupine Boj se ga. 

V soboto bodo pustnaki so-
delovali na karnevalu na Ru-
ju, kot člane evropskega zdm-
ženja karnevalskih mest pa jih 
na pustno nedeljo čaka gosto-
vanje na Reki. Gostje z Reke 
bodo obisk vrnili na pustni to-
rek, v povorki pa Mozirski pust 
obljublja zanimiv in pester pro-
gram, v katerem bodo ošvrk-
nili lokalne zdrahe in druga po-
litična dogajanja. Trške pravi-
ce bo Pust Mozirski letos po-
delil Jožetu Skornšku, ki je sko-
raj sinonim za Mozirsld gaj, 
vendar pa so pustnaki ugoto-
vili, da Sele niso nikoli sodile 
v občino Mozirje-trg. US Pesem^ 

ples in 
beseda ob 
prazniku 

Velenjčani pripravljajo 
počastitev kulturnega 
praznika na sam praznič-
ni dan, ob 18. uri v Glas-
beni šoli Frana Koruna -
Koželjskega. 

Slovesnost bo uvedla mo-
nodrama Srečanje s Prešer-
nom, v izvedbi Jožefa Ro-
poše in po tekstu akademi-
ka in častnega občana mest-
ne občine Velenje dr, Mat-
jaža Kmecla, ki bo tudi 
slavnostni govornik. Kultur-
ni spored, ki ga ob tem pri-
pravljajo, bo preplet glas-
be, poezije in plesa. Glas-
beni spored je pripravila 
glasbena šola, recital Pre-
šernove poezije dijaki gim-
nazije pod mentorstvom 
Alenke Šalej in Marka Man-
diča, ples Plesni teater Ve-
lenje v koreografiji Rosane 
Štorgelj, zapel pa bo tudi 
MPZ Šolskega center. 

Slovesnost bodo sklenili 
s kulturniškim pomenkom 
v avli glasbene šole, ki bo 
obeležil tudi izid knjige dr. 
Matjaža Kmecla Bridkost po 
Slovensko. Knjigo je izdala 
velenjska knjižna fundacija. 

BS 

Praznovanje v 
Šoštanju: čista poezija 

»Preprosto preveč lepa« 
- tako so Šoštanjčani naslo-
vili letošnjo proslavo kul-
turnega praznika, ki jo pri-
pravljajo prihodnji četrtek, 
dan pred praznikom zve-
čer, v kulturnem domu. 

Proslava bo poskus re-
konstrukcije akademije, ki 
jo je ob 90-letnici Prešernove 
smrti pripravil domačin, pe-
snik Karel Destovnik-Kajuh. 
Seveda je bila takratna pro-
slava, času in letu primer-
no, docela ideološka. Na 
lansko pobudo Toneta Part-
ljiča, da bi jo veljalo obno-
viti, se je odzvala skupina 
domačih kulturnikov, ta-
kratni tekst, ki je k sreči os-

tal ohranjen, očistila ideo-
loških vmeskov in prišla, 
kot je povedal nosilec nalo-
ge, Peter Rezman, »do či-
ste poezije«. Ohranili so le 
duh kolektivizma, ki bi Šo-
štanju dandanes še kako pri-
šel prav, Prešernovo poezi-
jo, Kajuhovo vlogo, v takrat-
ni predstavi je namreč pred-
stavil tudi svojo poezijo, pa 
bo to pot s svojo pesniško 
besedo prevzel Ivo Strop-
nik. Šoštanjčani bodo ime-
li zanimivo, odmevno pro-
slavo, kot je povedal Rez-
man »brez političnih govo-
rov, brez nagrad, zavesa gor, 
poezija, zavesa dol.« 

BRST 

Novi semaforj i 
Pokvarjene semaforje na 

križišču Ceste talcev, Foi-
tove in Partizanske ceste v 
Velenju naj bi še v tem ted-
nu nadomestili z novimi. 

Te dni imajo v Velenju za-
radi okvare 30 let starih se-
maforjev velike težave in tu-
di sprotna popravila zaleže-
jo le za kratko. Zadrege po-
magajo reševati policisti Po-
hcijske postaje Velenje, ki v 
prometnih konicah usmerja-
jo promet. Nove semaforje 

bo namestilo celjsko podjetje 
Elektrosignal. Tudi v prora-
čunu občine so predvideli 
sredstva za prenovo semafor-
jev. Mestna občina pa ima 
skupaj s podjetjem Gorenje 
v programu, da v prvi polo-
vici leta 2002 postavi sema-
forje tudi na Partizanski ce-
sti - nasproti naselja Straža 
- kar bi omogočalo promet 
brez zastojev v industrijsko 
cono Gorenja ter obenem va-
ren prehod pešcev. BS 

Za varne poti v gore 
Minulo soboto se je v pro-

storih Osnovne šole Reči-
ca ob Savinji zbralo prib-
ližno 80 markacistov, ki de-
lujejo v okviru Savinjske-
ga meddruštvenega odbo-
ra. 

Na zboru so markacisti, 
ki kot odseki delujejo pri ve-
čini od 48 planinskih dru-
štev v širši Savinjski regiji, 
pregledali delo v minulem 

letu ter se dogovorili za le-
tošnje aktivnosti. Lani je po-
seben tečaj na Resevni uspe-
šno zaključilo 26 markaci-
stov. Glede na to, da društva 
niso prijavila posebnih del, 
ki bi jih morala opraviti teh-
nična skupina, bodo marka-
cijski odseki skrbeli za po-
ti, ki so »v pristojnosti« po-
sameznih društev. Skrb mar-
kacistov je predvsem, da so 

poti urejene, očiščene in pri-
merno markirane. Na zboru 
so za novega vodjo območ-
ne skupine markacistov iz-
volili Stanka Gašperiča iz 
PD Rečica, gostitelji, učenci 
in učitelji OŠ Rečica pa so 
zbranim pripravili prisrčen 
kulturni program. Prihodnje 
leto se bodo markacisti zbrali 
na Ljubnem. 

US 

Na Rečici so se zbrali markacisti Iz širše Savinjske regije. 



KRONIKA 17 

»Utrgalo se mi je in 
sem jo zabodel« 

Sojenje Celjanu, ki naj bi zaradi ljubosumja skušal umoriti nekdanjo ženo 
Minuli četrtek se je na 

okrožnem sodišču v Celju 
pričela glavna obravnava 
20per 57-letnega Ivana Po-
točana, ki je obtožen, da je 
maja lani na Goriški 1 v Ce-
lju nekajkrat zabodel svo-
jo tedanjo soprogo Majdo, 
potem pa si je hotel soditi 
§e sam. 

Rešil ga je hčerkin prija-
telj, saj je Potočan hčerko o 
dejanju obvestil takoj po tem, 
ko je zabodel ženo, ki je pre-
živela skoraj po čudežu. Maj-
da Štingl je po ločitvi prev-
zela dekliški priimek, Ivan 
Potočan, ki je doslej nekaz-
novan, pa je obtožen posku-
sa umora iz nizkotnih nagi-
bov, za kar mu grozi najmanj 
pet let zapora. 

Majda in Ivan Potočan sta 
od poroke leta 1972 živela 
umirjeno življenje, v katerem 
sta se jima rodila dva otro-
ka, sin in hči, ki sta se že osa-

mosvojila. Lani se je Majda 
pričela sestajati z nekdanjim 
sodelavcem, kar je 19. apri-
la soprogu povedala in izra-
zila željo, da bi se odselila k 
očetu. Tri dni zatem je to tu-
di storila, vendar se je vsak 
dan vračala domov, od ko-
der je odnesla nekaj stvari in 
prinašala hrano psu. 27. aprila 
jo je Ivan Potočan povabil do-
mov na večerjo in jo pričel 
pregovarjati, naj se preoble-
če v trenirko in ostane do-
ma, vendar mu je dejala, da 
tega ne bo storila. Ivan, ki se 
sklicuje na popolno nepri-
števnost in pravi, da se do-
godka ne spominja, je v ku-
hinji vzel večji nož in sopro-
go večkrat zabodel v prsa in 
hrbet, nato pa se je skušal 
obesiti. Vmes je poklical 
hčerko, ki je bila v tem času 
v bolnišnici in ji povedal, da 
se je zgodilo, kar je napove-
dal, ona pa je o tem takoj ob-

vestila prijatelja, ki je vdrl v 
stanovanje, rešil Potočana in 
poklical reševalce. 

Potočan je med zagovo-
rom povedal, da se dejanj v 
kritičnem času ne spominja, 
priznava pa, da'ga je ženina 
odločitev presenetila in da 
je po tem, ko je zanjo izve-
del, zaužil več pomirjeval-
nih tablet. Čeprav prej nikoli 
ni pil, je v dnevih po tem, 
ko mu je soproga povedala, 
da odhaja, spil steklenico vi-
na na dan. »Ko je povedala, 
da se ne namerava vrniti, se 
mi je dobesedno utrgalo,« 
pravi Potočan. Majda Štingl 
pa pravi, da se tisti dan z Iva-
nom nista prepirala. »Razen 
kozarca vina nisem videla, 
da bi spil kaj drugega in ne 
vem, ali je bil pijan. V tre-
nutku, ko sem šla v nekda-
njo otroško sobo, da bi vze-
la še nekaj stvari, je v kuhi-
nji vzel kuhinjski nož in zad-

nje, česar se spominjam, je, 
da sem vprašala: >Ali je res 
potrebo to reševati na tak-
šen način?<, potem pa sem 
že začutila vbod v prsi, pra-
vi Majda Štingl, ki ima, ker 
si je skušala z rokami zašči-
titi obraz, porezane dlani, še 
vedno pa tudi močno šepa. 

Po družinskem sestanku, 
ki so ga Potočanovi sklicali 
nekaj dni za tem, ko je Maj-
da povedala, da odhaja, ji je 
Ivan napisal pismo, v kate-
rem jo je nagovarjal, naj se 
odreče novi ljubezni, saj jo 
drugače čaka tragedija. Ko je 
po dejanju poklical hčerko, 
naj bi ji dejal: »Zgodilo se je, 
kar sem napovedal,« zato je 
slednja, ki je vedela, da raz-
mere doma potem, ko se je 
mama odselila, niso najbolj-
še, o tem takoj obvestila pri-
jatelja. Sojenje še ni konča-
no. 

ALMA M. SEDLAR 

Športna oprema 
kar skozi okno 
V Gigasportu so skozi okno letele 
škatle, ena celo v objem policistov 
Da se nekaj sumljivega do-

gaja v trgovini s športno opre-
mo Gigasport v Celju, so tam-
kajšnji vodilni vedeli že de-
cembra lani, saj jim je nek-
do kljub dobremu varnost-
nem sistemu spretno odne-
sel dvanajst smučarskih 
bund, vrednih skorajda mi-
lijon tolarjev. Toda kdo? 

Ker so stvari izginjale še v za-
četku letošnjega leta, tatiča pa 
niso mogli izslediti, so zadevo 
v svoje roke prevzeli celjski kri-
minalisti. Okolico trgovine so 
začeli nadzorovati in njihov 
trud ni bil zaman. »25. januar-
ja je, nekaj minut pred devet-
najsto uro, skozi okno trgovin-
skega skladišča na tla priletela 
večja kartonasta škatla, ki jo je 
pobral 33-letni B. T. iz Celja in 
jo odnesel v svoje vozilo,« je 
razlagal načelnik urada krimi-
nalistične policije Policijske 
uprave Celje Robert Mravljak. 
In takrat so ga presenetili mož-
je postave in v preiskavi kaj kma-
lu ugotovili, da je »metalec« škat-
le 20-letni K. T, zaposlen v 

omenjeni trgovini. Dvajsetlet-
ni optimist je imel za met sko-
zi okno pripravljeno še eno škat-
lo, napolnjeno z nakradenim 
blagom. V obeh škatlah je bilo 
skoraj za štiristo tisoč tolarjev 
športne opreme. 

Doma pri K. T. so policisti 
naleteli na pravo malo trgovi-
no oblačil in ostalih izdelkov, 
»nabranih« v športni trgovini, 
saj so bila nekatera oblačila 
še vedno opremljena z varnost-
nimi napravami, pri njegovi 
31-letni prijateljici M. P. pa so 
našli kar za štiristo tisočakov 
oblačil in smučarske opreme. 
Po zelo ugodnih cenah so jo 
prodajali svojim prijateljem in 
znancem. Ker dela nakradenih 
stvari niso našli, s preiskavo 
še niso končali. Obema so na-
pisali kazensko ovadbo zara-
di suma poneverbe, za kar ji-
ma grozi, da bosta odsedela 
za zapahi tudi do pet let. Zo-
per M.P. pa sledi ovadba zara-
di prikrivanja in možnost za-
pora do dveh let. 

SIMONA ŠOLINIČ 

Končani nočni podvigi 
Vlomilska kariera se je za dve skupini končala v policijskih rokah - Stari 

mački in škode za skoraj tri milijone tolarjev 
Celjski kriminalisti so po-

dali osem kazenskih ovadb 
in s tem razbili dve skupi-
ni, ki sta od septembra lani 
do srede januarja z vlomi 
in tatvinami na Celjskem in 
v okolici Velenja povzroči-
li za okrog tri milijone to-
larjev škode. Njihove tarče 
so bile predvsem stanovanj-
ske hiše in trgovine. 

V prvem primeru gre za če-
tverico, v kateri sta bila naj-
bolj dejavna 37-letni A.P. in 
51-letni A.K., medtem ko naj 
bi jima 30-letni M.G. in 23-
letna S.Š. pomagala tako, da 
sta predmete skrila, odkupi-
la oziroma preprodajala. Sep-
tembra lani naj bi A.K. vlo-
mil v stanovanje v Kraigher-
jevi ulici 7 in si tam nabral 
zlatnino, dve ročni uri in več 
gospodinjskih aparatov v 
vrednosti štiristo tisoč tolar-
jev, za podoben podvig se je 
odločil tudi v Veselovi ulici 

6, kjer je vlomil v stanova-
nje in tam prebival dva dni, 
dokler ga ni iz stanovanja 
pregnala lastnica, ki ji je med 
svojim »domovanjem« še k 
telefonskemu računu dodal 
skoraj sedemdeset tisočakov. 
Nekaj denarja, največ pa raz-
ličnih predmetov, naj bi A.K. 
nakradel skupaj z A.P. še do 
konca lanskega leta in v za-
četku letošnjega, ko naj bi 
vlomila še v stanovanjsko hišo 
na Mariborski cesti v Celju 
in prostore kmetijske zadru-
ge v Vinski Gori. Osemnaj-
stega januarja naj bi se za 
vlom odločila tudi 23-letna 
S.Š. in 30-letni M.G. Iz sta-
novanja v Vrunčevi ulici sta 
odnesla več zlatnine in teh-
ničnih aparatov, za seboj pa 
pustila za okrog štiristo tisoč 
tolarjev škode. 

V hišnih preiskavah pri 
osumljencih so našh več vlo-
milskega orodja in nekaj 

ukradenih predmetov, vse pa 
je zaslišal tudi dežurni prei-
skovalni sodnik, ki je za A.K. 
odredil pripor. M.G. pa hi-
šni pripor. Kazenski ovadbi 
bodo napisali še dvema ose-
bama, 36-letnemu J.O. in 41-
letni M.V. (oba iz Celja). 

Da gre med drugim za sta-
re znance pohcije, kaže po-
datek, da so lani zoper A.K. 
napisali kar 47 kazenskih 
ovadb zaradi vlomov in ta-
tvin ter dejstvo, da je M.G. 
na prostosti zdržal le 21 dni. 
Prej je namreč sedel za za-
pahi zaradi enakih kaznivih 
dejanj. 

Policistom je že dobro znan 
tudi 34-letni B.T. iz Velenja, 
ki naj bi s svojim pajdašem, 
27-letnim J.K., prav tako iz 
Velenja, bil nemalokrat na 
vlomilskih nočnih pohodih 
na tamkajšnjem območju. 
Kriminalisti ju namreč sumi-
jo, da sta že septembra lani 

vlomila v trgovino s tehnič-
nim blagom na Kardeljevem 
trgu v Velenju, od takrat pa 
naj bi z vlomi in tatvinami 
povzročala škodo še v neki 
trafiki v Prešernovi ulici v 
Velenju, trgovini Era Stan-
dard, na bencinskem servi-
su Petrol v Šoštanju ter v tr-
govini s tehničnimi predme-
ti v središču Velenja, kamor 
naj bi vlomila zadnjič. Po 
klicih očividca so ju poli-
cisti namreč kmalu zatem 
odkrili. Enaintridesetletni-
ka so po zaslišanju in hišni 
preiskavi poslali v pripor, 
eden izmed argumentov za 
to odločitev je verjetno ta, 
da je omenjeni že stari ma-
ček, saj je bilo lani zanj na-
pisanih deset kazenskih 
ovadb ravno zaradi tega, ker 
naj bi ga vedno znova zasr-
beli prsti... 

SIMONA ŠOLINIČ 

Zagorelo v 
delavnici 

Za pet milijonov tolarjev 
škode je povzročil požar v 
sredo, 23. januarja, v mi-
zarski delavnici, last A.A., 
v Železnem pri Žalcu. 

Uničenih je bilo več lesar-
skih strojev in ostrešje objek-
ta. Zagorelo naj bi pri peči 
iia trda goriva, in sicer je pri 
čiščenju kurišča del žerjavi-
ce ostal v bližini gorljivih 
predmetov, ki so zanetili 
Ogenj, je zapisano v končnem 
Policijskem poročilu o prei-
skavi požara. 

S.Šol. 
Foto: SHERPA 

Sumljive 
finančne kupčije 

Celjski kriminalisti so napisali kazenske ovadbe trem 
osebam, ki jih sumijo poslovnih goljufij in sklepanja ško-
dljivih pogodb, s katerimi naj bi velenjsko podjetje za fi-
nančne storitve Fit Leasing oškodovali za 317 milijonov 
tolarjev. 

Sumljivi posli naj bi se odvijali lani med Fit Leasingom in 
nekim zasebnim podjetjem iz Mozirja, ki naj bi si od podjetja 
izposodilo 120 niilijonov tolarjev za nakup vozil za prevoz 
lesa, razliko do 317 milijonov pa so mu odobrili za nakup 
osnovnih sredstev. Mozirsko podjetje naj bi bilo že več let 
plačilno nesposobno, trenutno je v postopku likvidacije, zato 
je poslovanje še bolj vprašljivo. Vmes naj bi šlo tudi za ponare-
janje listin. Do zaključka redakcije smo želeli nastalo situacijo 
preveriti, toda direktor Banke Velenje (Fit Leasing je bilo nji-
hovo hčerinsko podjetje) Marjan Jerič, ki je bil tudi v nadzor-
nem svetu velenjskega podjetja in direktorica Fit Leasinga Ma-
rija Zimšek sta za nas ostala nedosegljiva. Kriminalistična prei-
slova še ni končana, govori se celo o večjem številu osuirfje-
nih ter o kaznivem dejanju utaje davkov. S.Šol. 

Nosite kresničke! 
v petek, 25. januarja, je na lokalni cesti izven Podloga 

umrla peška. 
Šestinsedemdesetletna M.Š., voznica osebnega avtomo-

bila, je med vožnjo iz smeri Podloga proti Šempetru zbila 
63-letno J.T., ki je hodila ob desnem robu vozišča. Zaradi 
hudih telesnih poškodb je peška na kraju nesreče umrla. 
Policisti zato še vedno opozarjajo na večjo previdnost voz-
nikov v temi, saj so pešci mnogokrat zaradi temnih oblačil 
manj vidni. Slednji pa lahko za svojo varnost dodatno po-
skrbijo z nošenjem odsevnih oziroma svetlobnih teles. 

Radarske kontrole 
bodo-a-

• jutri, 1. februarja, dopoldne na območju Rogaške 
Slatine, popoldne pa na območju Šentjurja; 
• v soboto, 2. februarja, dopoldne na območju Žalca, 
popoldne pa na območju Slovenskih Konjic; 
• v nedeljo, 3. februarja, dopoldne na območju celotne 
celjske fegije, popoldne pa na območju Mozirja; 
• v ponedeljek, 4. februarja, dopoldne na območju Slo-
venskih Konjic, popoldne pa na območju Rogaške Slati-
ne; 
• v torek, 5. februarja, dopoldne na območju Mozirja, 
popoldne pa na območju Šmarja pri Jelšah; 
• v sredo, 6. februarja, dopoldne na območju Rogaške 
Slatine, popoldne pa na območju Žalca; 
• v četrtek, 7. februarja, dopoldne na območju Šmarja 
pri Jelšah, popoldne pa na območju Slovenskih Konjic; 



DNEVI KOMEDIJE 
Čar in pričakovanje 

žlahtnega 
Matiček, Ekshibicionist in Zlati dečki v festivalskem bobnu 

Glumači in igrači so minuli pe-
tek zvečer napolnili hram njene-
ga veličanstva komedije, dvorano 
Slovenskega ljudskega gledališča 
Celje, pa smeha in zabave željni 
gledalci, sponzorji festivala in vsi, 
ki se držijo pravila: če te ni zra-
ven, te ni! Po tradiciji, dolgi enaj-
stih let, kolikor traja prireditev, 
smo tam bili tudi mi, da vam lah-
ko nadrobimo nekaj zakulisnih iz 
komedijantske malhe. 

Kot se šika in spodobi, je festival 
odprl župan Mestne občine Celje Bo-
jan Šrot in dogodek v mestecu oce-
nil za enega najbolj odmevnih kul-
turnih dogodkov, po katerem posta-
jamo razpoznavni med slovenskimi 
gledališči in zadnje čase tudi v za-
mejstvu. Komedijantsko kolesje se 
je zavrtelo prav s predstavo zamej-
skega slovenskega gledališča iz Tr-
sta s komedijo iz naše slovenske kla-
sike, Linhartovim Matičkom, [Da-

nijel Malalan) ki ga je na 
oder, tako kot pred leti celj-
skega, postavil Vito Taa-
fer. Žlahtna slovenska kla-
sika je doživela torej iz-
vedbo še v primorskem 
narečju z veliko me-
ro italijanskega 
(če ne kar 
s i c i l i j a n -
skega) tem-
peramenta. 
Po Celju (1994) in Ljub-
ljani (1999) je bil to tretji 
Tauferjev Matiček. Pride-
jo zdaj na vrsto še lut-
ke? Predstava Giorno di 
festa, Matiček se sposa, 
si je v srcih občinstva 
priigrala oceno: prav do-
bro. Za začetek kar radodar-
no! Komedijant večera je 
postal Matiček, Danijel 
Malalan in ne, kot je 

k J kdo zmotno pričakoval, ba-
ron, sam Boris Cavazza. 

Hura za Matička! 
Drugi večer smo imeli Eks-
hibicionista. Ne v kje v par-

ku, ampak na istem odru, 
v gledališču, kjer je 

ljubljanska Dra-
ma nadaljevala 
Dneve komedije 
v socialni drami 

s primesmi kome-
dije, avtorja O. J. Travna. Na-
stopale so gledahške in ku-
harske zvezde: Jackson [Gre-
gor BakoviČ) ga je kazal in je 
bil zato v zaporu, stvar pa je 
nato vzela v roke socialna de-
lavka Dorothy (Sa^a Pavček). 
Ekshibicionist Jackson je tisti 
večer prepričal občinstvo in na-
mesto p... potice dobil naslov 

»komedijant večera«. Pred-
stava v celoti pa oceno ob-

činstva 3,4. Bila je zares dobra! Svo-
je bo ob koncu rekla strokovna žiri-
ja. 

Odlična komedija (izven tekmoval-
nega programa, a zgled sodelovanja s 
sosedi Hrvati) pa se je gledalcem zares 
ponudila v nedeljo, ko je bil v gosteh 
Teatar u gostima iz Zagreba z Zlatimi 
dečki [Pero Kvrgič, Vanja Drach, Ivica 
Zadro, Relja Bašič in drugimi), z zgod-
bo o tem, kako se znajo stari ljudje na 
demokratičen način norčevati iz sebe. 
Dvorana? Polna in nasmejana. Pa jutri, 
v petek? Antigona v New Yorku prihaja 
iz kranjskega gledališča, v soboto bo-
do delali Zdrahe Novogoričani. V ne-
deljo bo v spremljevalnem programu 
na mali sceni Nagon razganjal Ptujča-
ne, na velikem odru pa bodo maribor-
ski gledališčniki model za Pitje po Evro-
pi. 

P.S. Za »vstopnico več« se pozani-
majte pri Urški v gledališki blagajni! 

MATEJA PODJED 

Au^ to boli! 
Ali baronu ni uspelo odpreti šampanjca med nogami, ali 

je bil to sad režiserjeve postavitve? To je zdaj tu vpraša-
nje.Vsekakor pa se je baron Boris Cavazza (očitno ne več 
tako pri močeh), izdatno trudil zabavati občinstvo na več 
načinov, tudi z žlahtno pijačo med nogami. 

Ne smemo pa pozabiti na njegov že dvakrat žlahtni na-
slov komedijanta. Leta 1997 v Bolhi v ušesu ah kaplja čez 
rob in leta 2000 v Balkanskem špijonu! 

MP 

Saša prava paša 
Saša Pavček, imenitna Do-

rothy, socialna delavka v za-
poru, se je v vlogo trdo za-
grizla. Tudi izkušnja v zapo-
ru, v Igu, ji je prišla prav. Se-
veda je bila tam »službeno«, 
a se je tako vživela, da so jo 
ostale zapornice spraševale, 
češ, zakaj pa ti sediš? V pred-
stavi »da Saša, Dorothy, vse 
od sebe«. Nad oceno občins-
tva pa je bila kar malo razo-
čarana. A se je nasmehnila: 
»Še dobro, da nismo dobili 
enke, potem bi morali ponav-
ljati!« Potarnala pa je tudi, 
da na prejšnje Dneve kome-
dije ni bila uvrščena s svojo 
monokomedijo Bužec on, 
bušča jaz, ki smo jo potem 

videli izven tekmovalnega 
programa. Razlog: selektor 
si je ni prej ogledal! 

MP 

Gregor 
žlahtni 
traged 

večera? 
Za komedijanta večera je 

občinstvo v soboto izbralo 
Gregorja Bakoviča, ki je na-
stopal v vlogi ekshibicioni-
sta. Gregor sam pravi, da ne-
rad predstave opredeljuje ža-
nrsko, da pa vsekakor Eks-
hibicionist ni komedija, 
temveč po njegovem zabav-
na drama. »Tudi moja vloga 
ni komična, temveč je tragič-
na. A ker na Dnevih kome-
dije ni nagrade za žlahtnega 
trageda, me je občinstvo pro-
glasilo za komedijanta, ver-
jetno zato, ker jim je bila pač 
všeč moja vloga.« 

Gregorja marsikdo pozna 
tudi iz televizijskih zaslonov, 
iz oddaj Čari začimb. »Tre-
nutno ponavljajo stare odda-
je, saj se zaradi objektivnih 
razlogov, ki niso na strani na-
ju z Bojanom Emeršičem, ni-
so odločili za snemanje no-
vih. Če se bodo, pa bova z 
veseljem zopet sodelovala.« 
Sicer pa Gregor ob nedeljah 
najraje je mamino govejo 
župco. Iz oddaj Čari začimb 
pa bi po katerem od recep-
tov kaj znal pripraviti tudi 
sam, zagotavlja. NGL 

Malalan: igralec, 
pevec, saksofonist 

V petek je občinstvo navdušil Danijel Malalan v vlogi Ma-
tička. Tudi po predstavi je bil tako veder kot na odru, kjer je 
dokazal, da ni samo dober igralec, temveč tudi odličen pe-
vec in saksofonist. »Saksofona sem se učil več let v glasbe-
ni šoli, vrsto let pa sem nastopal tudi v godbi na pihala v 
domači vasi okoli Trsta, od koder izhajam.« Danijel pride 
na Dneve komedije še s Prirnorskim dramskih gledališčem 
iz Nove Gorice, kjer v predstavi Zdrahe nastopa kot gost. 

NGL 

Gledalci o komediji 

Slavko Deržek, profesor: 
»Komedija je lahko parodi-
ja, satira, čista situacijska ko-
mika, lahko ima plehko be-
sedilo, a je zaradi krasne re-
žije in dobrih igralcev kljub 
vsemu dobra. V vseh letih 
Dnevov komedije smo vide-
li v Celju že vse to. Trenutno 
velja, da občinstvo najbolj 
navdušuje situacijska komi-
ka, besedne igre, česar je pol-
no v slovenskih polpoklic-
nih gledališčih. S Tržaškim 
Matičkom, ki smo ga gleda-
li v petek, smo doživeli de-
mistifikacijo Linharta. Ni-
sem se mogel odločiti ali mi 
je to všeč ali ne. Dan kasne-
je trdim, da je bila predsta-
va dobra. Ekshibicionist pa 
je pokazal tragično razmiš-
ljanje nad psihozami, ki da-
nes vse pogosteje tarejo lju-

di. Predstava je bila tragiko-
medija s pridihom črnega hu-
morja.« 

Nada Sterle, zdravnica: » 
Vsako leto manj je dobrih ko-' 
medij, takšnih, ki bi se jim 
človek nasmejal od srca. Ne 
vem zakaj bi moral iz teatra 
priti zamorjen. Komedija je 
dobra takrat, ko občinstvo rea-
gira. Če že ni komičnosti v 
tekstu, jo lahko morda s si-
tuacijsko komiko izzovejo 
igralci. Komedija ni več to kar 
je bila včasih, ugotavljam. Pri-
mer dobre komedije je bila 
predstava Art, ki smo jo na 
Dnevih komedije videli v za-
grebški in ljubljanski izved-
bi. Obe sta bili odlični. Rada 
imam komedije, ki se jim 
lahko od srca nasmejim. 
Smejim pa se na banalnim 
stvarem, malo estetike že mo-
ra biti.« NGL 

Iz kome-
dijantske 

malhe 
Profesorice, doktorice, 

advokatinje... so ob tržaš-
kem Matičku vzdihovale (ne 
zaradi barona v gatah in s 
šampanjcem med nogami) 
ampak zaradi jezikovnega 
babilona, ki ga je bilo ob-
činstvo deležno v mešanici 
italijanščine, primorščine, 
hrvaščine, celo nemščine, 
spakedranščine, s ščepcem 
slovenščine. 

Boris Cavazza je bil v pe-
tek kostolomno razpoložen. 
Ubogi Jerci, nastopala je z 
mavcem na roki, je hotel zlo-
miti še drugo roko, če ga ne 
bi ubogala. Ubožca uona, si 
je po predstavi oddehnla in 
uteknla rokcu še na štrikc; 

Gregor Geč, v Matičku Bu-
dala, ima vzornika. To je več 
kot očitno. Zagotovo je vi-
del vse televizijske oddaje 
Rowana Atkinsona, legen-
darnega Mr. Beana. Angleš-
ki Fizolček je droban, slo-
venski Geč pa malo bolj 
stročnat. 

Oriane Giroto Cavazza v 
petek ni bilo videti v Celju. 
A Borisu ob tako čednih soi-
gralkah kot sta Lučka Poč-
kaj in Vesna Pernarčič ne bi 
smelo biti dolgčas. Kljub te-
mu pa so bile dame v prvi 
vrsti parterja na Borisovi 
muhi. Še posebej tiste so 
ga zanimale, ki so bile v gle-
dališču brez partnerjev. 

V petek so gledalci pla-
čali eno, dobili pa dve pred-
stavi. Kako? Preprosto. Pla-
čali so za Matička, dobili 
pa še zaključni polurni ka-
baret. 

Gregor Bakovič si je v so-
boto, po predstavi, privoš-
čil potico. A ne tiste, o ka-
teri je govoril na odru. Gle-
de na to, da je nastopal v 
vlogi ekshibicionista je svo-
jo moškost primerjal z bu-
taro in velikonočnimi pir-
hi, moški objekt poželenja 
pa je imenoval potica. Ko 
so ga proglasili za komedi-
janta večera ga je upravnik 
Alujevič povabil, naj si pri-
vošči potico, Gregor pa je 
duhovito odvrnil, da bi raje 
imel tisto, o kateri je govo-
ril na odru. 

Prednost »stolčka« Na-
de Božič v članstvu žirije je 
tudi v tem, da ji tokrat ni 
potrebno, kot vsa leta po-
prej, spremljati predstave 
svojih kolegov s stranskih 
sedežev lože. 

»Zlobneži« so po petko-
vem Matičku trdili, da so 
Tržačani s kabaretom, ki so 
ga uprizorili ob koncu pred-
stave, poskrbeli za pravi ot-
voritveni ceremonial Dne-
vov komedije. Uvodni, z že 
dolgočasnim jamranjem o 
pomanjkanju denarja, je bil 
res skromen. 

MP, NGL 
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Družina naj bere! 
v Osrednji knjižnici Ce-

lje (OKC) bodo ob kultur-
nem praznik začeli akcijo 
^ed bralci, posebej med po-
tencialnimi bralci. Sestavili 
jo jo kot enačbo: 2+... = 
pRUŽINA BERE. 

Akcija teži k pridobivanju 
novih članov in bo trajala me-
sec dni, od 8. februarja do 8. 
0iarca. Usmerjena je v dru-
žine, »zlasti tiste, kjer več dru-
žinskih članov obiskuje 
knjižnico in uporablja nje-

ne storitve ali pa bi si to že-
leli,« pravi Martina Salobir 
iz OKC. Tako bodo v času ak-
cije, vsakomur, ki se bo že-
lel vpisati v knjižnico in bo 
ob tem navedel dva družin-
ska člana z veljavnim člans-
tvom v Osrednji knjižnici, po-
darili enoletno članarino. Cilj 
te akcije je, dodajajo v knjiž-
nici, da nihče ne bi imel za-
radi pomanjkanja sredstev za-
prtih vrat v knjižnico, ki so-
di med temeljne izobraževal-

ne in kulturne ustanove in ima 
pomembno kulturno in so-
cialno poslanstvo. 

Poleg akcije Družina bere, 
ki je časovno omejena na me-
sec dni, pa v sklopu Oddelka 
za otroke teče še ena, sorod-
na akcija, ki je predvidena 
za celotno šolsko leto. Cilj-
na skupina so peto in šesto-
šolci. To je starostna skupi-
na otrok, ugotavljajo v knjiž-
nici, pri kateri raziskave ka-
žejo na drastičen upad bra-

nja. Akcija je vseslovenski 
projekt in teče pod geslom: 
Knjižnica-vesolje zakladov. 

Osrednja knjižnica Celje 
se vključuje v vse slovenske 
projekte in vzporedno pri-
pravlja še svoje, da bi spod-
budila bralno kulturo med že 
med mladimi, zlasti med os-
novnošolci in jih z vpisnimi 
ugodnostmi pritegnila k 
članstvu. Mesec kulture bo 
zato priložnost več! 

MATEJA PODJED 

Fotografska 
zveza zdaj 

v Celju 
v Celju zelo uspešno de-

luje Fotografsko društvo, ki 
ima prenovljene prostore na 
Glavnem trgu 9. Poslej bo 
tam tudi sedež Fotografske 
zveze Slovenije. To je sklep 
minule skupščine Fotograf-
ske zveze Slovenije, ki je bila 
minulo soboto v Celju in na 
kateri so sprejeli sklep, da 
se ta za pet leti seli iz Škofje 
Loke v Celje. Na skupščini 
so za predsednika zveze iz-
volili Celjana Vinka Skale-
ta, priznanega fotografske-
ga mojstra in tudi predsed-
nika Fotografskega društva 
Celje. MP 

5 9 v Likovnem salonu 
Likovni salon Celje, to najstarejše raz-

stavišče v mestu, ki domuje pod streho Na-
rodnega doma, bo v tem letu odpiral vrata 
zlasti domačim, celjskim likovnim ustvar-
jalcem. Prva razstava iz tega niza bo raz-
stava celjske ustvarjalke Manje Vadla, z 
nekoliko enigmatičnim naslovom: 59. Od-
prli jo bodo jutri, v petek, ob 20. uri. 

Umetnica Manja Vadla Celjanom ni nez-
nana. Mnogi se bodo spomnili zanimive raz-
stave leta 1997 v Galeriji sodobne umetno-
sti, Alica v čudežni deželi. Stroka jo ocenju-

je kot ustvarjalko, ki se preizkuša predvsem 
v slikarskem in grafičnem mediju. Svoje zna-
nje in izkušnje je umetnica pridobivala na 
pedagoški fakulteti v Ljubljani, pred tem pa 
se je nekaj časa šolala v tujini, v Londonu, se 
udeleževala razstav in različnih umetniških 
kolonij in simpozijev doma in v tujini. 

Na razstavi v Likovnem salonu bo občins-
tvo lahko sledilo fragmentom iz slikarskih 
pariških doživetij, kjer je lansko jesen us-
tvarjala dva meseca. 

MP 

Kamni navdiii za glasbo 
Za sladokusce in ljubitelje plesa bo so-

botni Večer z... ob 20. uri v dvorani Ple-
snega foruma Celje vrhunsko doživetje. 
Gosta večera bosta slovensko-belgijski par 
Estela Žutič in Gilles Duvivier. 

Nastopila bosta z avtorskim plesnim pro-
jektom Myzone Farvvest. Po zelo uspešni pre-
mieri v Bruslju in Plesnem teatru v Ljublja-
ni bodo zdaj imeli to predstavo priložnost 
videti tudi Celjani. Dogodek je zanimiv še 
posebej, ker v paru nastopa Estela Žutič, dol-
goletna članica Plesnega foruma Celje, ki je 
svoje plesno izobraževanje nadaljevala v Am-

sterdamu, kasneje tudi v Salzburgu in v tuji-
ni z velikim uspehom tudi nastopala. Že de-
setletje živi v Bruslju, kjer se ukvarja tudi z 
jogo in jo tudi poučuje. Gilles Duvivier je 
po rodu Američan, ki je študiral filozofijo 
in antropologijo, kot kipar je dela s kam-
nom in dobil navdih za ustvarjanje eksperi-
mentalne glasbe s kamni in drugimi objek-
ti. Napisal je glasbo za več plesnih in gleda-
liških del, tako kot tudi za Estelo Žutič. Myzo-
ne Farweast je njun prvenec, pripravljata pa 
že nov projekt Nul coma zero. 

MP 

Ogrlica zvena in ritma 
Celjanka Daša Logan je 

minulo soboto v Celjskem 
domu predstavila svojo no-
vo pesniško zbirko z naslo-
vom »Rojstvo Narcise 
Kery«, ki je izšla konec lan-
skega leta. Kot gostja je v 
literarnem večeru s svojo 
poezijo sodelovala celjska 
pesnica Mateja Ajdnik - Ko-
rošec, 

Pesmi sta z umetniško be-
sedo podala člana amaterske-
ga gledališkega ansambla Ma-
rija Lipovšek - Schuller in 
Kristjan Ropotar. 

Daša Logan sodi v mlajšo 
generacijo pesnikov, sama 
pravi, da je s pesnikovanjem 
pričela pri svojih petnajstih 
letih, ob prvi ljubezni. Nje-
na prva pesniška zbirka je 
izšla leta 1997 pri založbi 
Amalietti v zbirki »Sloven-
ske poetese«, sedaj pa je tu 
njena druga pesniška zbir-
ka z naslovom »Rojstvo Nar-
cise Kery«, za katero je v 
spremni besedi celjski pi-
satelj, publicist in novinar 
Drago Medved med drugim 
Zapisal: »Če smo v tistih ver-
zih (gre za prvo pesniško 
zbirko) svobodne poezije 
ne le zaznali, temveč tudi 
neposredno občutili njeno 
tesno povezavo s temami, 
ki se tičejo kozmičnega re-
da in človeka v njem, se v 

novi pesniškim zbirki soo-
čamo tudi z vprašanji dia-
loga dveh, skozi ljubezen-
sko prizmo medsebojnih od-
nosov«. Peter Amiletti pa je 
v spremni besedi k pesniš-
ki zbirki pod naslovom Da-
šin krasni novi svet, med 

drugim zapisal, da »Daša ni-
za pesniške bisere v ogrli-
co zvena in ritma. Njene pe-
smi podajajo svojo poetič-
no vsebino večinoma v proz-
ni obliki, tu in tam pa nas -
kot v agogično poživilo -
presenetijo tudi duhoviti in 

ritmično poudarjeni, domi-
selni stihi. 

Predstavitev je izzvenela ob 
glasbeni spremljavi kitarista 
Kastela, ki je eno od njenih 
pesmi tudi uglasbil. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 
Foto: GREGOR KATIČ 

Kostumi in icroiciji 
Iz izjemno obsežnega 

opusa več kot 400 kostumo-
grafskih in scenografskih 
postavitev priznane kostu-
mografinje Vlaste Hegedu-
šič je Umetnostna galerija 
Maribor pripravila in posre-
dovala v Celje pregledno ko-
stumografsko razstavo, s 
katero so v Galeriji sodob-
ne umetnosti na aktualen 
in zanimiv način na pot pos-
premili Dneve komedije in 
pripravili pašo za oči za svo-
je obiskovalce. 

Vlasta Hegedušič, ki se je 
udeležila otvoritve v Celju 
kljub častitljivim letom, je 
dogodek pospremila z zado-
voljstvom in tudi s spomini 
na številne gledališke hiše po 
vsej nekdanji Jugoslavije, 
kjer je ustvarjala. Pred dav-
nimi leti tudi v Celju. 

Razstava v Galeriji sodob-
ne umetnosti prikazuje ski-
ce in modele sedmih gleda-
liških, opernih in baletnih 
predstav in daje poseben 
poudarek krokijem, v kate-
rih so prepoznavne značilne 
risarske zasnove. Vlasta He-
gedušič je namreč svoje us-
tvarjanje poleg gledališča pos-
vetila tudi slikarstvu. 

Kot je to že v navadi, bodo 
dva dni pred zaprtjem raz-
stave, 26. februarja ob 18. uri, 
v Galeriji sodobne umetno-
sti pripravili pogovor gledal-
cev o razstavi in umetnosti 
kostumografinje Vlaste He-
gedušič, ki skoraj pet deset-
letij aktivno ustvarja v SNG 
Drama Maribor. 

MATEJA PODJED 
Foto: GREGOR KATIČ 

Slovo od 
celjskih gostiln 
V avli Osrednje knjižni-

ce Celje bo samo še danes 
(četrtek) odprta odmevna in 
dobro obiskana razstava 
Stare celjske gostilne, av-
torice Tatjane Kač, ki je k 
sodelovanju povabila še et-
nologa Vladimirja Šlibarja 
iz Pokrajinskega muzeja. 
S številnimi obledelimi raz-
glednicami pa so se odzva-
li tudi starejši Celjani. 

Včeraj opoldne so v raz-
stavnih prostorih pripravili 
zanimivo zaključno priredi-
tev ob slovesu od razstave in 
ob izidu razstavnega katalo-
ga o razstavi, ki je nastal v 
sodelovanju z Lokalno turi-
stično organizacijo Celje in 
so ga napovedovali že ob od-
prtju razstave, 14. novembra. 

Da bi pričarali pravo vzduš-
je, kakršno je bilo nekoč v 
starih celjskih gostilnah, so 
organizatorji v sodelovanju 
z nekaterimi od gostiln in s 
hotelom Evropa pripravili ku-
linarično pokušino z živo 
glasbo z napitnicami dua Vi-
kija Ašiča starejšega. 

Med 150 razstavljenimi sta-
rimi fotografijami celjskih 

gostiln je bilo še enkrat, zad-
njič, organizirano vodstvo po 
razstavi, ki je bila izjemno 
odmevna in je naletela na odo-
bravanj e tako občinstva kot 
sedanjih ali nekdanjih last-
nikov starih gostiln. 

MATEJA PODJED 



Celjanke slavile v Sibeniku 
Ob morju obliž na ježiško rano - Liea dobrodošlice za mnoce dobrodošla novost 

Po nesrečnem porazu v 
finalu slovenskega pokala 
z Ježico so se košarkarice 
Merkurja že tri dni kasne-
je v Šibeniku veselile svoje 
prve mednarodne lovorike. 
Celjanke so povsem zaslu-
ženo zmagale na prvem za-
ključnem turnirju ženske 
Lige dobrodošlice. 

Največ težav so imele na 
prvi tekmi proti sarajevske-
mu Željezničarju, ki so jo po 
dramatični končnici dobile 
s 70:67. Predvsem po zaslu-
gi odlične novinke Ivone Ku-
štro, ki je v finišu tekme za-
dela dve trojki in se tudi si-
cer izkazala za pravo okre-
pitev v ekipi Merkurja. Utru-
jene od prve tekme so se Ce-
ljanke še isti večer v finalu 
pomerile z domačinkami in 
zasluženo slavile z 71:67. Po 
odlični predstavi Katje Tem-
nik in Alenke Potočnik je 
zmago potrdila Julija Perlič. 
Košarkarski klub Merkur je 
tako postal prvi zmagovalec 
Lige dobrodošlice, ki naj bi 
se v naslednjem letu še raz-
širila, saj je zanimanje ekip 

vedno večje. Zmaga na za-
ključnem turnirju v Dalma-
ciji je bila najboljša tolažba 
za poraz v finalni tekmi po-
kalnega turnirja v Litiji, ki 
ga bodo v celjskem klubu zdaj 
lažje preboleli. Hrvatica pri 
Merkurju Mirna Deak je bi-
la z 217 doseženimi točkami 
najboljša strelka ligaškega de-
la tekmovanja, trenerji pa so 

za najboljšo igralko zaključ-
nega turnirja izbrali njeno 
soigralko Katjo Temnik. Tre-
ner Gojko Žvižej je deloval 
presrečno. Ko je prejemal če-
stitke, ga je tehnični vodja Mi-
ran Terglav polil s penino. 
»Čestitam igralkam. Proti go-
stiteljicam so odigrale svojo 
najboljšo tekmo! Spoznale 
so, da so kakovosten kolek-

tiv, ki veliko obeta v boju z 
Ježico za naslov državnega pr-
vaka,« je povedal celjski stra-
teg po svojem prvem naslo-
vu v članski konkurenci. Ce-
ljanke in Ilirijanke se bodo v 

nadaljevanju priključile do-
mačemu državnemu prvens-
tvu, kjer imajo pri Merkurju 
ponovno visok cilj - naslov 
prvaka. Z vedno boljšo igral-
sko zasedbo, izvrstni Deakovi 

sta se pridružili rojakinji Ivo-
na Kuštro in Željka Prlina, 
bi moral biti ta cilj tudi real-
no dosegljiv. 

PETRA ŠAFRAN 
Foto: GREGOR KATIČ 

Ivona Kuštro 

Zmagovalke prve Lige dobrodošlice z vodstvom. 

Željka Prlina 

Obetajo se igralske menjave 
Spopad nekdanjih celjskih košarkarjev Miloša Sagadina in Igorja Pučka 

Bo Petar Arsič zaustavil Helios? - Boris Zrinski v Zrečah 
Potem ko so imeli minu-

li vikend prosto zaradi na-
stopov slovenske reprezen-
tance, se košarkarji v Hypo 
ligi v soboto vračajo k svo-
jemu prvenstvu in 14. kro-
gu. Premor, dolg dva tedna, 
so ekipe izkoristile za po-
vrnitev fizične moči, ki je 
bila že precej načeta, neka-
teri pa so se posvetili tudi 
iskanju morebitnih okrepi-
tev svojih moštev. 

Tako bi naj imeli na Pol-
zeli na preizkušnji novega tuj-
ca, kar pa nekateri zanikajo, 
tako da ni povsem jasno, kaj 
se dogaja. Dejstvo je, da tre-
ner Miloš Sagadin že kar ne-
kaj časa želi svežo moč pred-
vsem pod samim obročem, 
kjer so Hopsi precej tanki, 
vprašanje pa je, ali so mu v 

klubski upravi ustregli. Vse 
je zavito v meglo. 

Bolj jasno je v sosednjem 
Šoštanju, kjer je Slobodana 
Kaličanina, ki je odigral vse-
ga tri tekme, že zamenjal Pe-
tar Arsič, v prejšnji sezoni 
član Uniona Olimpije, v le-
tošnji pa do nedavnega pod-
goriške Budučnosti. Ob tem 
naj bi trener Dejan Srzič v 
Šoštanj že pripeljal na preiz-
kus dva košarkarja iz Grči-
je, kjer je leta deloval. Sicer 
pa pri Elektri v tej sezoni vse 
bolj spominjajo na Hopse v 
lanski, vsaj po menjavah na 
klopi in v igralskem kadru, 
nenazadnje pa tudi po polo-
žaju na lestvici. 

Pri preostalih dveh klubih 
s Celjskega ni napovedanih 
menjav v igralskem kadru, ta-

ko Rogla kot Alpos Kemo-
plast pa se pripravljata na na-
daljevanje prvenstva, za 
preostalih pet krogov. V Zre-
čah je po porazu v Šentjurju 
vse mirno, pri zmagovalcih 
lokalnega derbija pa ostaja 
vse po starem - kar se igral-
skega kadra tiče. Sicer so 
igralci in trenerji dobili ko-
nec minulega tedna eno zao-
stalo plačo (novembrsko), ob 
napovedi predsednika kluba 
Petra Lapornika, da bodo v 
kratkem izplačali tudi preo-
stali dolg. To je igralcem vr-
nilo voljo za delo in olajšalo 
mini telesne priprave, ki sta 
jih pripravila trenerja Igor 
Pučko in Tomo Golob. 

.V Savinjsko dolino se od-
pravljajo tudi navijači iz Šent-
jurja, v želji, da vidijo pono-

vitev lanske sezone, ko je Ke-
moplast dvakrat slavil sredi 
Polzele. Tokrat bo to seveda 
neprimerno težje, še bolj za-
radi dejstva, da od srečanja 
z Roglo zaradi natrgane mi-
šice na nogi ne trenira prvi 
branilec Ilija Petrovič. Ta-
ko je vprašljiv njegov nastop, 
če bo tvegal, pa tudi kako-
vost prikazanega. 

Sicer pa v derbiju napove-
di dajejo več možnosti doma-
činom, tudi zaradi poškodbe 
Petroviča, v odstotkih 65:35. 
Vendar, s Šentjurčani se ni-
kakor ne gre šaliti in pri njih 
se pravzaprav nikoli ne ve, 
kdaj lahko presenetijo. Dejs-
tvo je, da potrebujejo tako Pol-
zelani kot njihovi sobotni gosti 
za preboj med prvo četverico 
po končanem prvem delu se-
zone še vsaj dve zmagi. Pri-
ložnost za približevanje temu 
cilju bo že v soboto. 

Elektro čaka sila težko de-
lo proti vodilnemu Heliosu. 
Zanimivo bo videti, kako se 
bo ujel Arsič in ali bo res zai-
gral kateri od Grkov, morda 
celo dva. Rogla pričakuje Ko-
per z željo, da končno odi-
gra sproščeno in tako kot zna, 
kar pa ne bo lahko. Vedeti je 
namreč treba, da ekipe, ki od-
padajo iz boja za naslov pr-
vaka po prvi fazi tekmova-
nja, nosijo v mini ligo šeste-
rice medsebojne rezultate in 
doživljajo nov psihološki pri-
tisk. Ta bo tudi na ramenih 
varovancev Faruka Kuleno-
viča. Ali ga bodo znali pre-
nesti proti Borisu Zrinskem 
in njegovim kanarčkom iz 
obalne prestolnice, pa bo ja-
sno že pojutrišnjem. 

JANEZ TERBOVC 
Foto: GREGOR KATIČ Miloš Sagadin. trener Hopsov. Igor Pučko, trener Šentjurčanov. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
SOBOTA 2.2. 

MALI NOGOMET 
1. SL, 13. krog. Rogaška 

Slatina: Dobovec - Napoli In-
telsat (20.30), Nazarje: Na-
zarje - Svea Lesna Litija 
(20.30). 

KOŠARKA 
Goodyear liga, IZ krog, Za-

dar: Zadar - Pivovarna Laško. 
Hypo liga, 14. krog. Pol-

zela: Savinjski Hopsi - Alpos 
Kemoplast (20), Šoštanj: 
Elektra - Hehos (19), Zreče: 
Rogla - Koper (19). 

ROKOMET 
1. SL - ženske, 12. krog, 

Žalec: Žalec - Olimpija (19). 
ODBOJKA 

1. DOL - moški, 14. krog, 
Slovenska Bistrica: Granit -
Šoštanj Topolšica (18). 

1. DOL - ženske, 14. krog, 
Šempeter: Savinjska Šempe-
ter - Ljubljana (19.30). 

SREDA 6.2. 

KOŠARKA 
Koračev pokal, osmina fi-

nala, druga tekma: Avtodor 
Saratov - Pivovarna Laško. 
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Končina^ Novakova^ 
karateisti in rokometašice 

proglašeni najboljši športniki in ekipe občine Žalec - Matjaž Končina in RK 
Žalec drugič zapored 

sinoči so priznanja za 
jvoje dosežke v letu 2001 
pjejeli najuspešnejši pred-
stavniki občine Žalec. Slav-
nostna prireditev je bila v 
pomu II. slovenskega tabo-
ra, Udeležil se jo je tudi se-
lektor slovenske nogomet-
ne reprezentance Srečko Ka-
tanec, priložnostna govora 
pa sta imela župan Lojze Po-
jedel in predsednik Zveze 
športnih društev Silvo Ma-
rič. 

Karateist Matjaž Končina 
(KK Žalec) je sedmi mesti os-
vojil na svetovnem prvenstvu 
v Sofiji in na sredozemskih 
igrah v Tunisu, državni prvak 
pa je bil tako posamično kot 
ekipno. 15-letna šahistka 
Ksenija Novak (ŠK Griže) 
je bila 5. na članskem držav-
nem prvenstvu, na evrop-
skem prvenstvu do 16 let v 
Atenah pa je bila uvrščena na 
M4. mesto. Najboljše moš-
tvo ima Karate klub Žalec, 
med ekipami pa je prvi Ro-
kometni klub Žalec. 

Priznanja so prejeli še Al-
jaž Rihter, Grega Jerin, Alen 
Grum, Uroš Tratnik, Miran 

Cestnik, Zlatko Ulaga (Lo-
kostrelski klub Žalec), Davor 
Mlinarič (Strelska družina Li-
boje), Uroš Vogrinc, Marko 
Karlovčec, Dušan Gračner 
(Strelska družina Juteks Ža-
lec), Tjaša Turnšek (Ju jitsu 

klub Aljesan Šempeter), As-
ja Pešec, Mitja Stisovič (Ka-
rate klub Petrovče), Tomaž 
Jamnikar (Teniška akademi-
ja Žalec), Luka Novak (Ko-
lesarsko društvo Novak), Eva 
Nina Kozmos, Luka Marič, 

Teja Šavor, Andrej Majer, 
Gregor Jančič (Katare klub 
Žalec) in Adi Vidmajer (At-
letski klub Žalec), plakete pa 
OŠ Šempeter, košarkarska 
ekipa II. OŠ Žalec, Rok Drag-
šič (OŠ Griže) in Krajevna 
skupnost Petrovče. Izbor je 
bil v domeni upravnega od-
bora Zveze športnih društev 
Žalec, ki ga sestavlja devet čla-
nov, odločitev o najboljpih pa 
je bila sprejeta enoglasno. 

D.Š. 

Matjaž Končina (desno) med borbo 

Da vam bo še naprej 
topio pri srcu ... 

PANORAMA 
NOGOMET B.-..••• . .. jiaii. 

MALI NOGOMET 
12 . krog: Sevnica - Dobo-

vec 6:3 (1:0); Kurtič (26), 
Vrečko (34, 6-m; 36). Koper 
- Nazarje 1:1 (0:0); Adamič 
(25, 6-m). Vrstni red: Svea 
Lesna 29, Puntar 28, Beton 
MTO 26, Beton Lucija 22, 
Sevnica 19, Napoli Intelsat, 
Koper 13, Mizarstvo Širov-
nik 7, Nazarje 6, Dobovec 5. 

KOŠARKA 

LIGA 
DOBRODOŠLICE 
Finalni turnir: Merkur -

Željezničar 70:67 (19:23, 
35:39, 52:53); Deak 21, Ku-
štro 18, Temnik 15, Potoč-
nik 13, Fendre 3. Merkur -
Šibenik 71:67 (49:50, 33:29, 
15:14); Temnik 24, Potočnik 
17, Deak 12, Perhč 8, Prh-
na, Kuštro 5. Vrstni red: 1. 
Merkur, 2. Šibenik 3. Željez-
ničar. 

1. SKL - ženske 
13. krog: Maribor - Slo-

venske Konjice 99:51 (69:37, 
41:21, 22:7); Furman 16, 
Kvas 12, Javornik 10, Klanč-
nik 8, Jelovšek 4, Gaberšek 
1. Vrstni red: Lek Ježica 26, 

Jesenice 24, Maribor 23, 
Odeja, Sežana 18, Slovenija 
mlade 16, Pomurje, Sloven-
ske Konjice 14. 

ROKOMET 
llll • • • • •« ! 

1. SRL - ženske 
11. krog: Gramiz Kočevje 

- Žalec 24:25 (12:11); Potoč-
nik 12, T. Dolar 4, V. Dolar 
3, Irman, Černjak 2, Zidar 
1. Vrstni red: Krim ENR 22, 
Piran 18, Ohmpija 16, Jelo-
vica 14, Žalec 12, Izola 9, Sa-
va 8, Gramiz 7, Škocjan, Burja 
2 . 

1. DOL - moški 
13. krog: Šoštanj Topol-

šica - Fužinar 2:3. Vrstni red: 
Kamnik 35, Salonit 31, Fu-
žinar 26, Bled 23, Maribor 
18, Pomurje 17, Granit 14, 
Šoštanj Topolšica 13, Olim-
pija, Žužemberg 9. 

1. DOL - ženske 
13. krog: Kamp Pivka ja-

ma - Savinjska Šempeter 3:1. 
Vrstni red: Branik 37, Nova 
Gorica 32, Ljubljana 31, Mi-
klavž 21, Novo mesto 19, Ko-
per, Ljutomer 17, Pivka ja-
ma 11, Solkan 6, Savinjska 
Šempeter 4. 

NA KRATKO 
Muenchen: V petek in so-

boto je bilo v Nemčiji med-
državno tekmovanje v stre-
ljanju s standard zračnim 
orožjem, na katerem so na-
stopili tudi člani strelskega 
društva Rečica pri Laškem. 
Največji uspeh je dosegla 
Ksenija Maček, ki je prvi dan 
osvojila 16. mesto, drugi dan 
pa je bila 11. S tem rezulta-
tom je izpolnila normo za na-
stop na evropskem prvens-
tvu, ki bo marca v grškem So-
lunu. 

Domžale: Na kvalifikacij-
skem turnirju v standardnih 
in latinsko - ameriških ple-
sih sta med mlajšimi pionir-
ji C kategorije nastopila tudi 
para plesnega kluba Lukec iz 
Podčetrtka. David in Valen-
tina Romih sta dosegla dru-
go mesto v standardnih in tret-
If mesto v latinsko - ameriš-
'̂ h plesih. Leon Štrok in Kar-
^^n Kobe pa sta v obeh tek-
''lovanjih osvojila četrti me-
s t i . 

Cerknica: V derbiju ženskega 
Javnega prvenstva so kegljav-
•̂ ^Miroteksa na gostovanju do-
^ e pomembno zmago nad 
festom s 5:3. S tem so obdr-
^le prvo mesto na lestvici in 
"^jo pred drugouvrščenim Tri-
^3vom dve točki prednosti. 
^3jboljša pri Celjankah je bila 

tokrat Biserka Petak s 489 po-
drtimi keglji. J.K. 

Celje: Rokometašice Celeie 
so v pripravah na drugi del 
državnega prvenstva odigra-
le mednarodno prijateljsko 
tekmo proti prvaku l.B hr-
vaške lige Ivancu in zmagale 
s 36:30. Strmškova je bila z 
enajstimi goli najboljša strel-
ka pri Celjankah. J.K. 

Črna na Koroškem: Na dr-
žavni tekmi za pokal Večera 
za starejše dečke in deklice 
je Denis Srebot iz smučarske-
ga kluba Unior Celje osvojil 
drugo mesto. Najboljša Ce-
ljanka pri deklicah je bila Pa-
tricija Mastnak z osemnaj-
stim mestom. 

Ravne na Koroškem: Na 
regijskem veleslalomu za ci-
cibane in cicibanke so nasto-
pih tudi člani smučarskega 
kluba Unior Celje. Ana - Mic-
helle Stipič je osvojila prvo 
mesto, Iva Jankovič je bila 
štirinajsta. Pri cicibanih je 
Tim Mastnak dosegel peti 
čas, Mishel Žerak je bil sed-
mi, Blaž Zavec pa enajsti. 

Celje: Včeraj se je s kvali-
fikacijskimi dvoboji za čla-
ne (danes v kvalifikacijah 
igrajo ženske) začelo držav-
no dvoransko prvenstvo v te-
nisu 2002. Na glavni turnir 
se bo poleg štiriindvajsetih 

neposredno uvrščenih tekmo-
valcev uvrstilo osem najbolj-
ših v kvalifikacijah. Žreb za 
glavni turnir, ki bo v petek 
za člane in v soboto za člani-
ce, bo po končanih kvalifi-
kacijah. Na igriščih v dvora-
ni Golovec se bodo dvoboji 
začeli vsak dan ob 8.30. 

Boston: Velenjska atletinja 
Jolanda Čeplak je odlično za-
čela sezono. Na dvoranskem 
mitingu je 800 m pretekla v 
času 1:57,79. To je nov dr-
žavni rekord in najboljši dvo-
ranski dosežek Združenih dr-
žav Amerike vseh časov. Če-
plakova je omenjeno dolži-
no pretekla hitreje kot znaša 
državni rekord Brigite Lan-
gerholc na prostem. 

Tokio: Katarina Srebotnik 
se je uvrstila na glavni teniš-
ki turnir z nagradnijn skla-
dom milijon dvesto tisoč 
ameriških dolarjev. V kvali-
fikacijah je izločila Korejko 
Kim, Avstralko Pratt in_Ka-
zahstanko Seljutino. P.Š. 

Griže: Šahovski klub Gri-
že je priredil prvi nagradni tur-
nir za posameznike v pospe-
šenem šahu, na katerem je na-
stopilo 40 slovenskih šahistov. 
Zmagal je Dani Vombek iz 
Griž pred Karlijem Turkom 
iz Žalca in Dušanom Brinov-
cem prav tako iz Žalca. J.G. 

Evropski pokal na Rogli 
Organizatorji iz SD Unior Celje so v četrtek pripravili slalomsko tekmo za Zeleno srce 

Zreškega Pohorja, na kateri je zmagala Finka Henna Raita pred Švicarko Katio Jossi in 
Avstrijko Petro Knorr. Na četrtkovi tekmi so nastopile tudi naše najboljše smučarke, ki pa 
so odstopile že v prvi vožnji, uvrščeni Tina Maze in Lea Dabič pa se po opoldnevu nista 
podali na drugo progo. V petek so se slalomistke pomerile za Zlati prstan celjskih knezov, 
ki ga je dobila Japonka Hiroi Norio, druga je bila Veronika Zuzulova s Slovaške, tretja pa 
Norvežanka Lisa Bremseth. Mlada Celjanka Špela Volaj je pristala na 42. mestu. 

P.Š., Foto: IGOR ROSINA 

Trudili so se po najboljših močeh: z leve Ljubo Jovan, vodja proge. Srečko Retuznik, vodja žičnic in smučišč 
na Rogli. Argentinec Janez Flere, šef in kordinator evropskega pokala, Dušan Koštomaj, vodja tekmovanja 

in Milko Grabar, predsednik organizacijskega odbora 



Slovenski festival na 
velikonočno soboto 

Nerzaumljiva odločitev nacionalne televizije - Med finalisti dve skupini s 
Celjskega 

v razvedrilnem progra-
mu slovenske televizije so 
se odločili za nerazumno 
potezo in sklenili 8. festi-
val slovenske polke in valč-
ka pripraviti na velikonoč-
no soboto, 30. marca 2002. 
Kdor pozna pomen dni 
okoli Velike noči ve, da je 
prireditev v takem času 
neustrezna in neprimerna 
še toliko bolj, ker bodo ton-
ske vaje tudi že na veliki 
petek. 

Na letošnji razpis je trič-
lanska komisija dobila 56 me-
lodij, izmed katerih je izbra-
la dvanajst finalistov. Pred-
stavniki vseh najboljših so 
se zbrali pri Smilji Baranja, 
kjer so se dogovorili o pri-
pravah na nastop in izžre-
bali številke za svoj finalni 
nastop. 

Prvi bodo letošnji festival 
začeli člani ansambla Gre-
gorji s skladbo Edvina Fli-
serja in Franca Ankersta Pev-
cu, sledili pa bodo ansam-
bel Nanos s skladbo Jožeta 

Burnika in Ivana Sivca Lepi 
pravljični svet, ansambel Vita 
(lanski zmagovalec z naj-
boljšo polko) s skladbo dr. 
Vladimira Stiasnyja Žabe ter 
kot četrti ansambel Storžič 
s skladbo Klemna Grašiča in 
Franca Ankersta V Bohin' 
'ma d'ž ta mvade. Peti se bo-
do predstavili člani ansamb-
la Vitezi Celjski, ki so na-
stopili že lani, s skladbo Bo-
jana Zemeta in Suzane Po-
trč Pointinger Le objeta isto 
misliva, šesti pa drugi pred-
stavniki s Celjskega, ansam-
bel Sredenšek sekstet s 
skladbo Mateja Kovačiča in 
Vere Soline Zakaj bi na praz-
nik čakala? 

Sedmi se bodo predstavili 
Veseli planšarji s skladbo 
dveh pokojnih avtorjev 
Frančka Povšeta in Marja-
na Stareta Zakaj odšla si, os-
mi pa Štrk iz Ljutomera Ed-
vina Fliserja in Mire Žve-
plan Ozvatič Nazdravimo 
prijatelji. Deveti bodo na-, 
stopili člani ansambla Vrisk 

Jožeta Avbarja in Fanike Po-
žek Preveč je belih rož, de-
seti Tornado s Ptuja (Damir 
Tkavc in Metka Ravnjak 
Jauk sta avtorja melodije 
Kresnice plešejo), predzad-
nji bo nastopil ansambel To-
nija Sotoška s skladbo Bo-
risa Roškerja in Olge Vido-
vič Le spi zdaj punčka mo-
ja ter zadnji ansambel An-

je Burnik s prijatelji, za ka-
terega so melodijo prispe-
vali Anja in Jože Burnik ter 
Franc Ankerst. 

Tudi letos je v programu 
po šest polk in valčkov. Po-
slušalci bodo izbrali najbolj-
šo polko in valček, svoje pa 
bo rekla tudi strokovna ko-
misija. 

TONE VRABL 

Ljubečna vabi 
Moški pevski zbor pri KD Ljubečna pri-

pravlja večer »Glasba ne pozna meja«, na 
katerem se bodo ob zboru predstavili tudi 
mnogi ansambli. Vse niti glasbenega ve-
čera ima v rokah predsednik MPZ Ljubeč-
na Jernej Dobrotinšek, ki upa, da bodo 
zixova oživili nekoč priljubljene glasbene 
večere na Ljubečni. 

Po Dobrotinškovih besedah bi radi s kon-
certom zbrali tudi nekaj denarja za nove ob-
leke, ki jih potrebujejo. Pri organizaciji jim 
je pomagal znani glasbenik in lanski dobit-
nik zlatega grba Občine Vojnik, Franci Ze-
me. »Na koncertu se bomo tudi zahvalili di-

rektorju EMO Orodjarne Stanetu Stepišni-
ku za donatorstvo našemu zboru. Veseli smo, 
da so bodo skupaj z nami pripravili lep ve-
čer ansambli Vaški veseljaki z Dobja, Franc 
Lesjak iz Kostrivnice, Frajerji iz Vojnika, Mi-
kola iz Arclina, Izvir z Dobrne, Dan in noč 
iz Velenja, Zeme iz Vojnika, Tremerski du-
kat z Rečiškimi pevci iz Tremarij pri Celju 
in Vitezi Celjski iz Celja,« je predsednik pevcev 
z Ljubečne napovedal program večera. Vsi 
nastopajoči bodo za zaključek zaigrali slo-
vensko vižo stoletja, Avsenikovo Na Golici. 
Glasbeni večer se bo začel ob 19. uri. 

TV 

EKSPRESEKSPRES 
• Siddharta 36. tednov po 
izidu LP-ja »Nord« še vedno 
vztraja tik pod vrhom sloven-
ske lestvice najbolje proda-
janih albumov, kjer že pet ted-
nov zapovrstjo kraljuje Iztok 
Mlakar z »Rimarijami iz oš-
tarije«. Sicer pa se naša naj-
popularnejša ročk zasedba 
pripravlja na snemanje videa 
za tretji single z omenjenega 
LP-ja - po uspešnicah »B Mac-
hina« in »Samo edini« bo to 
pesem »Klinik«. 
• Novogoriški Avtomobili 
pripravljajo skladbe za nov 
album, ki naj bi izšel še pred 
koncem pomladi. Do takrat 
pa lahko ljubitelji omenje-
ne zasedbe uživajo v remixu 

svoje lanske uspešnice »Ena-
konočje«, ki ga je v studiu So, 
nus ob asistenci producenta 
Davida Šuligoja naredil Želj^ 
ko Čakaverič - Željkič. 
• Čez dobrih štirinajst dnj 
bomo lahko med osemnaj. 
stimi, konec novembra iz, 
branimi skladbami, spet iz-
birali tisto, ki nas bo letos 
zastopala na popevki Evro-
vizije - Eurosongu. Tokrat 
bo izbor v estonski prestoU 
niči Talin, Slovenija pa bo 
med 24. udeleženkami nai 
stopila kot 22. 
• V soboto, 2. februarja, bo 
v Mladinskem centru Velenje 
skupina Wreck promoviran 
la svoj pravkar izdani prve-
nec z naslovom »2001: A 
Wreck Odyssey«, kot gostje 
pa bodo občinstvo zabavali' 
reški hardkorovci Very Ex--
pensive Porno Movie in kraškil 
pustolovci Drugi Disko. 
• Kljub temu, da je Univer-i 
za v Mariboru decembra za-? 
prla Radio Marš, bo uredniš-
tvo tega edinega štajerskega 
študentskega radia tudi letos 
- že osmič - podeljevalo na-
grade Gojzar. Glasovanje bo 
do konca februarja potekalo 
preko interneta na naslovu 
www.radiomarsh.si, podeli-
tev nagrad pa bo marca v Štu-
ku. SŠ 

Dvajset let 
Ubranih strun 
V Grižah že dvajset let de-

luje glasbena skupina 
Ubrane strune, ki jo sestav-
ljajo: Božo Trnovšek (citre), 
Januš Grobelnik (ritem ki-
tara), Tilen Trnovšek (bas 
kitara, trobenta), pojejo pa 
Valčka Gnus, Cita Pospeh 
in Maks Malovrh. 

Predstavitev druge kasete 
ob 20-letnici bodo pripravi-
li konec marca ali v začetku 
aprila v domačih Grižah, ko 
bodo na slavje povabili tudi 
mnoge glasbene prijatelje. V 
dvajsetih letih so imeli veli-
ko nastopov, predvsem pa po-
jejo narodne in ponarodele 
slovenske pesmi. Veseli so, 
da so uspešni kljub temu, da 
so v skupini združene kar tri 
generacije. Redno sodeluje-
jo na srečanjih citrarjev v Gri-
žah, večkrat so bili na sreča-
njih v Marija Reki, v začetku 
pa so se pojavljali tudi na Po-
kaži kaj znaš v Dobju. Tudi 
mnoge domače prireditve ne 
minejo brez njihovega prijet-
nega petja. 

Vadijo na domu najstarej-
še članice Valčke Gnus, ki je 
živa zakladnica lepega ljud-
skega petja. Vesela je, da ga 
želijo ohranjati tudi mlajši. 
Na drugi kaseti z naslovom 
Naša zelena dolina, ki so jo 
posneh v studiu Mimik Mira 
Klinca v Libojah, je enajst na-
rodnih in ponarodelih pesmi 
ter Sestavljena polka znane-
ga citrarja Karlija Gradišni-
ka. Ubrane strune so se že po-
javile na različnih televizij-
skih in radijskih postajah ter 
gostovale v tujini. 

Valčka Gnus: »Sama sem po 
rodu iz Dobja, kjer sem veli-
ko igrala in pela. Mati me je 
naučila mnogo starih pesmi, 
ki sem jih prinesla v Griže in 
jih prepevamo v Ubranih stru-
nah. Posebej sem ponosna na 
pesem Zvonikarjeva, ki smo 
jo prvič zapeli lani ob blago-
slovu novih zvonov v Libojah. 
Vsi so bili presenečeni, saj pe-
smi niso poznali. Naši načr-
ti? Čimdlje peti, samo peti.« 

TONE VRABL 

http://www.radiomarsh.si


Sanjska skala 
Paria Canyon za fotografske gurmane 

Na vsako potovanje se 
rad temeljito pripravim in 
si naredim podroben načrt 
poti. Pri prelistavanju Ame-
riške popotniške fotomono-
grafije me je prevzel posne-
tek, ki je bil napravljen v 
Paria Canyonu, področju za 
fotografske gurmane. Ne-
navadne oblike sten kanjo-
na so naravno kiparsko de-
lo, ki dajejo nešteto mož-
nosti za ustvarjanje kom-
pozicij in nenavadnih po-
snetkov s spretno izrabo ju-
tranje oziroma večerne svet-
lobe. 

Razdalje v kanjonu niso 
majhne, kajti če želiš preho-
iditi celega, potrebuješ sedem 
dni lepega vremena. Ugoden 
âs za obisk so april, maj, junij 

1̂0 je najmanj padavin. 
Kanjon leži na meji med 

lArizono in Utahom, oziro-
tnia 16 km zahodno od mesta 
Page. Za obisk potrebuješ do-
voljenje, ki ga lahko dobiš 

I Pri vhodu. Ker je bila vroči-
precejšna, sva se z Andre-

jo zaščitila s kremo za son-
čenje in pokrivalom, s sabo 
pa sva vzela nekaj pijače. Po-
zabila sva na dovoljenje in 
se odpravila v kanjon. 

Pot se je občasno izgubljala 
na kamnitih predelih.V ka-
njonu je malo rastlinja, le tu 
in tam kakšno drevo ali grm 
in nekaj ostre trave. Srečala 
sva tri popotnike, ki so se že 
vračali. Dobila sva nekaj in-
formacij, ki so se kasneje iz-
kazale za netočne. 

Dan se je hitro nagibal k 
večeru, toda moje želene 
skalne formacije ni bilo vi-
deti nikjer, kljub temu, da sva 
hitro hodila. Odločil sem se, 
da prestavim v višjo presta-
vo, da mi uspe fotografirati 
vsaj Sliderock Arch, ki slovi 
kot najbolj pogosto fotogra-
firan. 

Pozabil sem na težak foto-
grafski nahrbtnik in na vro-
čino, ki je puhtela iz razbe-
ljenih skal. Skoraj sem tekel 
proti želenemu cilju, ustav-
ljal sem se le tohko, da sem 

napravil kakšen zanimiv po-
snetek. 

Sonce je pričelo zahajati 
in določeni predeli so bili škr-
latno obarvani, toda mojega 
oboka ni bilo na spregled. 
Malce sem omahoval, kaj sto-
riti: ali se vrniti ali vztrajati. 
Zopet je bila trma močnejša 
in sem nadaljeval pot. Priče-
lo se je temniti, ko sem konč-
no le zagledal tako želeno ska-
lo, ki je deloma zapirala ka-
njon. Iz prihajajoče smeri se 
mi ni zdela nič posebnega, 
ko pa sem jo pogledal z dru-
ge strani, je dobila moja do-
mišljija krila. Lahko bi bila 
glava kakšne pošasti oziro-
ma zmaja. Napravil sem ne-
kaj posnetkov in jo ucvrl na-
zaj. Pojavila se je utrujenost, 
še hujša pa je bila dehidraci-
ja. Že v popolni temi sem pri-
šel do Andreje, ki je hranila 
nekaj požirkov pijače zame, 
nato pa sva se družno spoti-
kala pri povratku. Prehoditi 
dobrih sedem kilometrov po-
ti v noči brez lune, brez sve-

tilke, ni bil mačji kašelj, za-
to sem bil precej izmučen. 
Pot se je neizmerno vlekla vse 
do odrešujočega odcepa za 
parkirišče. 

Ura se je bližala enajsti zve-
čer, ko sva dosegla avto po do-
brih šestih urah, kar sva ga za-
pustila. Obilo hladne pijače 
nama je vrnilo apetit, da sva 
nekaj malega pojedla, nato pa 
odšla na zaslužen počitek. 

FRANCI HORVAT 



Biografija^ 
inteieictualnost in pop 

Celjska revija art filma se počasi zaključuje 
Marlene je biografija o 

vzponu nemške pevke in 
igralke Marlene Dietrich, 
od njenega srečanja z Jo-
sefom von Sternbergom in 
začetka kariere v Hollywoo-
du naprej... 

Verjetno je bila nuja in 
skrajni čas, da Nemci posta-
vijo filmski spomenik svoji 
_bbboginji zapeljivosti«. Vse 
skupaj sicer namesto »skraj-
nega« nazadnje izpade malo 
preveč »dolg« čas, v katerem 
simpatije gledalcev vedno bolj 
držijo z ubogimi moškimi, 
ki morajo prenašati muhe teč-
ne zvezdnice... Namesto da 
bi divo občudovali. Za poz-
navalce in oboževalce Mar-
lene pa je tole še vedno zani-
miv dokument, v katerem se 
skuša razložiti tudi skrivnost 
Marleninega tajnega ljubim-
ca. Glavno vlogo je odigrala 
Katja Flint, režiral pa je Jo-
seph Vilsmaier. 

Prevaranti: oropati ban-
ko ali peči piškote? Za Raya 
ni dileme, odkar krinka za 
tatvino postane bolj donosna 
kot tatvina sama... Zaradi av-
torja niti film ne potrebuje 
posebnih predstavitev, samo 

dve besedici: Woody Allen. 
Okej, naj bo nekaj besedic 
več: vsi ga poznamo (rafalni 
dialogi, bodice in opazke, pa 
vedno nekaj, kar vsaj malo 
diši po avtobiografskem) in 
večinoma smo odločeni, ali 
ga sovražimo ali ljubimo. Če 
pa se vendarle še niste odlo-
čili... poskusite sedaj. V fil-
mu med drugimi igrata Tra-
cey Ullman in Hugh Grant. 

Življenjska priložnost: še 
ena Švedinja, obsedena z 
Evrovizijsko popevko, je Mo-
na, ki je svoje hčerke celo poi-
menovala po popevkarjih. 
Toda Mona za razliko od 
mnogih dobi možnost, da na 
Evroviziji kaj doseže... 

Tudi Slovenija ni imuna 
na Evrovizijo - čeprav očit-
no še zdaleč ne tako kot Šved-

ska. Film je predvsem zaba-
ven in optimističen zaklju-
ček Celjske revije: prostodu-
šna in pravzaprav povsem 
mainstream komedija, ki se 
ukvarja z dvobojem intelekt/ 
pop, čeprav ga niti ne razga-
li preveč, ki premore nekaj 
svežih karakterjev in ki se 

zdirigira do katarzičnega kon-
ca, vrednega vseh glasbenih 
filmov, od Footloosa naprej. 
Seveda je vrhunec evropski: 
ni množičen ples, ampak... 
Režirala je Susanne Bier, igra 
pa, med drugimi, Helena 
Bergstrom. 

PETER ZUPANC 

Življenjska priložnost 

Marlene Prevaranti 

' CELJSKIH PET 
PRVAKOV 

Tedenski pregled od ponedeljka do nedelje (20.1. do 2Z 1.) 

O Gospodar, klanjamo se tvoji veličini, si verjetno prepe-
vajo v celjskih kinematografih. Naše napovedi, da je bil 
začetek trilogije o hobitski bratovščini in ostalih podzvr-
steh druščine Srednjega sveta sicer slabši, kot pri Harryju 
Potterju, da pa bo boj še napet, se je izkazal za suho zlato. 
Gospodar prstanov je v enem tednu v kino zvabil skoraj štiri 
tisoč ljudi. Še en tako množičen teden in magičnih deset 
tisoč bo hitro preseženih, potem pa je Harry samo še zgodo-
vina... Ob Gospodarju so nemočni tudi slepa ljubezen. Dan 
za trening je v zadnjih zdihljajih, odlično pa se je odrezala 
Amelie, eden od dveh predstavnikov celjskega art festa na 
lestvici (drugi je Jalla! Jalla!). 

||||||||||||||>RiHAJATA 
Nataša 

Nataša 

IGRAJO Tijana Kondič, Nikola Duričko, Davor Janjič, 
Anica Dobra, Dragan Bjelogrlič 
REŽIJA Ljnhiša Samardič 
SCENARIJ Srdan Koljevič, Dorde Milosavljevič 
PRODUCENTA Ljubiša in Dragan Samardič 
ŽANR drama 
TRAJANJE 92 minut 

Nataša ima sedemnajst let. 
Njen oče, policijski inšpek-
tor, je ubit v nepojasnjenem 
atentatu. Leto dni kasneje, v 
vrtincu časa, v katerem se ru-
ši pokvarjeni sistem, jo njen 
čustveni kaos in odločnost, da 
izve resnico, potisneta v brez-
glavo otročje maščevanje. Raz-
peta med ljubeznijo z Mar-
kom, poročenim prodajal-
cem v knjigarni, in nepriča-
kovano varnostjo, ki ji jo nu-
di Kiza, Markov prijatelj, si-
cer kriminalec. Nataša se ni-
ti ne zaveda, da otroška igra prerašča v okrutno in nevarno 
avanturo. Marko in Kriza jo na svoj načini poskušata rešiti 
pred plazom slabe vesti. 

Vanilla sky 
Vanilla sky 

IGRAJO Tom Cruis, Penelope Cruz, Cameron Diaz, 
Kart Russel, Jason Lee, Noah Taylor 

' REŽIJA Cameron Grome 
SCENARIJ Cameron Crowe (po filmu Abre Los Ojos) 
PRODUCENTA Tom Cruise, Panla Wagner 
ŽANR triler 
TRAJANJE 137 

David Ames ima na videz 
lepo življenje. Je čeden, pre-
možen, katizmatičen in uspe-
šen mlad menedžer v New 
Yorku. A pod bleščečo povrh-
njico je praznina. Neke nolči 
spozna dekle svojih sanj, a jo 
po svoji neumnosti izgubi. Ne-
pričakovano se znajde v vr-
tincu ljubezni, komedije, su-
mov, seksa in sanj, pri tem pa 
mu uspe pogledati globoko v svojo dušo in odkriti, kako 
neprecenljiva in kratkotrajna je prava ljubezen. Priredba 
španskega romantičnega trilerja Abre Los Ojos Alejandra 
Amenabarja in Matea Gila se loteva pomena ljubezni in 
spolne intimnosti v novem tisočletju... 

Ljubezen je 
slepa 

DasebmtaFav-
relly pretežno uk-
varjata ne s spre-
hodom po njej, 
temveč z napa-
dom na tisto tan-
ko mejno črto mea 
splošno sprejetim 
dobrim okusom in neokusom, 
je jasno že nekaj časa. Da sta 
pri tem napadu kot orodje do-
slej uporabljala vsestransko 
nespoštljivi humor, je tudi ja-
sno. Neločljivi del takšnega na-
pada sta bila obupno zmede-
ni Ben Stiller ali Jim Carrey, 
ki bi mu, resnici na ljubo, vča-
sih bilo potrebno dati povodec 
na usta in ga v neprimernih 
trenutkih obrzdati. Že to, da 
sta tokrat za vloge vzela mir-
nejšega Jacka Blacka in oskar-
jevko Gwyneth Paltrovv, daje 
slutiti rahlo spremembo v nju-
nem načinu dela. In oja, spre-
memba je tu. Ni astronomsko 
velika, toda je opazna. Ljube-
zen je slepa je kljub svojemu 
še vedno prisotnemu tipične-
mu humorju precej bolj čustve-
na, včasih izgleda, sploh gle-
de na njune prejšnje filme, 
opravičujoča, in lahko bi se re-
klo, da je skoraj angažirana. 

Argument, da sta s to spre-
membo želela širše občinstvo, 
stežka vzdrži pogled skozi 
drobnogled. Široko občinstvo 
sta že imela - dokaj logično 
pa je sklepati, da bosta s tem 
filmom nekaj starega občins-
tva izgubila. Ne, kar sta po-
čela, sta počela z namenom; 
hotela sta prenesti sporočilo. 
Zbuditi dvom v mormalno«, 
vsakodnevno percepcijo lepo-
te. Pokazati fizično in druga-
če drugačne v prezrti luči in 
obenem nakazati »prave« in-
valide. In sprožiti pravljično 
hrepenenje po drugačnem 

svetu; morda je 
ravno v tej prav-
Ijičnosti največja 
razlika med nju-
nimi starimi in 
novimi projekti. 

Kaj bi se torej 
zgodilo, če bi ljud-

je izgledali ne tako, kot vidijo 
sebe - temveč tako, kakršni so 
po svojih lastnostih in dejanjih^ 
Zgodil bi se tale film. In pri 
tem je ceh vsa tista »angaži 
ranost« zapakirana v povsem 
jedrnat, vsakomur razumljiv 
in dovolj zgovoren filmski je-
zik. Še kakšnega Botticellija 
in renesančni primer lepote • 
v kontrast sodobnemu prime-
ru lepote - ne omenjata. Ga 
jima ni treba. S koncem pa 
kljub mehkobi zatakneta v ob-
činstvo lep trnek, sestavljen iz 
nevzdržnosti, morda skoraj 
gnusa, in topline. In tokrat sta 
neločljiva ta dva pojma. 

Pri vsej pazljivosti sta po-
zabila ali pa si zanalašč do-
volila spregledati eno malen-
kost: hipnotizirani Jack vidi 
fizično spremenjene le neka-
tere ljudi - ne vseh. Le zakaj^ 

Še tole: in Blacka in Jaso-
na Alexandra iz Seinfelda (in 
njegov vznemirjeni pasji re-
pek. ..) je povsem prijetno gle-
dati, igralsko baklo pa vse-
kakor nese Gwyneth - pa ne 
samo zaradi dveh precej »go-
lih« scen - temveč zato, ker 
tudi tedaj, ko ni računalniš- ' 
ko odebeljena, ko je torej su-
ha, hodi in se premika kot de-
beluška; zgodi pa se vsaj em 
scena, v kateri Blacka s svo-. 
jim vnetim monologom zasen-
či tako, da ga, spozabljenina 
njenem obrazu, sploh ne 
dite. Punca pač zna. 

PETER ZUPANC 
Ocena: 6/10 

Gremo v kino! 
Malo lažja vprašanja so v vas zbudila pravo tekmovalno 

strast, saj smo tudi tokrat prejeli zajeten šopek dopisnic, 
večina pa vas je vedela, da je Viggo Mortensen debitiral v 
filmu Priča (Witness) Petra Weira. Nagradno vstopnico prej-
mejo Polona Volavšek iz Gorice, Tadej Novak iz Prebolda 
in Bernarda Muhič iz Celja. 

Nagradno vprašanje: Ljubezen je slepa sta zakrivila bra-
ta Peter in Boby Farrelly. Za njima so tudi tri uspešne kome-
dije, vaša tokratna naloga pa je navesti vsaj eno od njih. Za 
namig si preberite tokratno oceno Petra Zupanca, če pa 
vedno ne gre, se spomnite filmskih parov: Jim Carrey/Jeff 
Daniels (1994), Ben Stiller/Cameron Diaz (1998), Jim Car-
rey/Renee Zellweger (2000)... 

Odgovore na dopisnici pošljite na Novi tednik, Prešer-
nova 19, 3000 Celje, do ponedeljka, 4. februarja (do ta 
krat morajo prispeti!). Izžrebali bomo tri dobitnike vstop-
nic za ogled filma. 



^ banka celje Vsak dan z vami! TV VODIČ 25 

NE PRESLIŠITE NA RADIU CELJE 
T^RTEK, 31. JANUARJA, OB 10.10: 

POP ČVEK 
= 

Werner pred koncertom 
Werner je zakon, so prepričani številni nje-

govi oboževalci, ki se že veselijo Valentino-
vega koncerta 8. februarja v dvorani Golo-
vec v Celju. Lani je dvorana dobesedno po-
Ijala po šivih, Werner pa je oboževalke in 
tudi oboževalce mojstrsko držal v dobrem 
razpoloženju kar tri ure. S svojim dalmatin-
jlcim temperamentom obljublja prihodnji 
petek dobro zabavo v Celju, ki mu jo bodo 
med drugim pomagale ustvariti Maja Blag-
dan, Natalija Verboten in skupina Ptujskih 
5, s katerimi je na zadnji plošči tudi posnel 
duete. Werner bo danes številnim poslušal-
cem podaril vstopnico za njegov Valentinov 
koncert. 

P R E T E K , I . FEBRUARJA, OB 12.15: 
TARČA 

Lovci na nagrade 
Na Radiu Celje se vedno, kadar pripravi-

mo kakšne nagradne igre, srečujemo s t.i. 
lovci na nagrade, ki želijo sodelovati v vsaki 
nagradni igri in to brez vsakih zadržkov. Poz-
najo jih vsi, tako moderatorji v studiu kot 
tudi poslušalci, ki nas po oddajah veliko-
krat pokličejo in opozarjajo, da so nagrade 
spet dobili isti ljudje. Lovci na nagrade so 
celo tako nesramni, da se tehniku, ki pre-
verja telefonske klice, predstavijo z drugim 
imenom in priimkom. Na Radiu Celje ima-
mo poseben seznam poslušalcev, ki so redni 
prejemniki nagrad, približno 20 jih je, o teh 
ljudeh, ki brez vesti in odnosa do drugih po-
birajo nagrade, pa bomo govorili v Tarči. 

Fuli Cool zabava s Spidijem in 
Gogijem 

v nedeljo, 3. februarja, ob 16. uri smo 
celjski radijci povabili Spidija in Gogija, da 
naredita nepozabno full cool zabavo za otro-

ke v Memphis clubu, na Lavi 7 v Celju (v 
bivši diskoteki Jungle). Predstavila bosta svojo 
novo ploščo s hitoma Elastik buble gume 
gimnastik in Adio Mexico!!! Vstopnine ne 
bo! 

SREDA, 6 . FEBRUARJA, OB 18.00 : 
FULL COOL 

Album Full Coolovke Barbare 
Leber 

Na Radiu Celje je med otroki zelo odmev-
na oddaja Full Cool oziroma rubrika Full 
Cool Demo Top. Tudi na torkovi avdiciji smo 
spoznali številne mlade glasberie talente, ki 
bodo v glasbenem ateljeju Goda v Celju po-
sneli svojo prvo skladbo. Med tistimi, ki so 
z nami že sodelovali v minulih letih, je tudi 
Barbara Leber, ki je v minulih dneh izdala 
svoj prvenec z naslovom Barbika. Devetlet-
na dekhca je posnela prijetne pesmice o se-
bi, mamici, očku, babici, pa tudi šoh, po-
čitnicah, mucku... Pod melodije so se pod-
pisali Igor Korošec, Franci Podbrežnik, Ivi-
ca Cvikl, pod besedila pa Ivica Cvikl, Brigita 
Kobe, Marija Vovk in Igor Korošec. Album 
je izšel pri založbi Goda v Celju. Barbaro 
Leber in njene melodije bo v sredini otroški 
oddaji predstavila Simona Brglez. 

SREDA, 6 . FEBRUARJA, OB 19.20: 
POP ČVEK 

Čokoladne Poinrerke 
Simpatične Štajerke Špela, Natka, Mate-

ja in Cvetana, članice skupine Power dan-
cers, so izdale novo ploščo z naslovom Čo-
kolada. Za pesmi z albuma pravijo, da je 
vsaka pesem zgodba zase. Od prejšnjih al-
bumov se ta razlikuje po tem, da je bolj odra-
sel, tako kot Povverke. Besedila so drugač-
na, celo poročno pesem imajo. Posvetile so 
jo Mateji, ki se je prva poročila. Ploščo bo-
do predstavile v sredini oddaji Pop čvek na 
Radiu Celje v pogovoru s Simono Brglez. 

TEDENSKI SPORED l i f M M t i l U 90,6 95,1 95,9 100,3 
ČETRTEK, 31 . januaria 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabovna 
melodija tedna, 5.50 PoročlRTAMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 Med 
zaprašenimi bukvami, 10.00 Novice, 10.10 Pop čvek, 11.00 
Novice, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 14.00 Utrip s Celjskega, 
14.30 Filmsko platno, 15.00 Šport dones, 15.30 Dogodki In 
odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Ponovitev 
oddaje Odmev, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 
Poglejte v zvezde - z Gordono In Dolores, 23.00 Musicafe, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih In regionalnih 
radijskih postaj Slovenije 

PETEK, 1. februarja 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Norodno-zabavna 
melodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RaSlo, 7.40 Tečajnico, 
8.00 Poročila, 8.25 Porofilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 Halo, 
Zdrovilišče Dobrna, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme Zreče, 
11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15Tarča, 13.40 Halo, Zdraviliš-
če Loško, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
18.00 20 vročih, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 
Študentski servis, 20.00 Minute za di(v)jake, 23.00 Dee Jay 
Time, 24.00 SNOP - skupni nočni progrom lokalnih In regio-
nalnih rodijskih postaj Slovenije 

SOBOTA, 2 . februarja 
5.00 Začetek jutranjega programe, 5.30 Norodno-zobavno 
melodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RoSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Poročila, 8.45 Jack pot, 9.30 V vrtec no obisk, 10.00 
Novice, 11.00 Novice, 11.10 Znan« pred mikrofonom, 12.00 
Novice, 14.00 Regijske novice, 14.30 Izbiramo melodijo po-
poldneva, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi Ro-
Slo, 16.15 ŠKL, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 19.00 Novice, 
19.10 Večerni program, 23.15 Oddajo Živimo lepo s Sašo 
Einsidler, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih radijskih postoj Slovenije 

NEDEUA, 3 . februarja 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabovna 
melodijo tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 6.45 

Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RoSlo, 8.00 Porodla, 8.45 
Jack pot, 9.15 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 11.10 Domadh 5, 
12.00 Novice, 13.00 Čestitke in pozdravi, 20.00 Glasba iz 
studia Radia Celje, 24.00 SNOP - skupni nočni program 
lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

PONEDEUEK, 4 . februarja 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabovna me-
lodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 Horo-
skop, 7.00 2. jutranjo kronika RoSlo, 7.40 Tečajnico, 8.00 Porodla, 
8.25 Porodlo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.10 Ponedeljkovo športno 
dopoldne, 10.00 Novice, 11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.15 Bingo 
jack, 13.15 Bingo jack, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 18.00 Vaše naj-
ljubše, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.15Vrtiljokpolkin 
valčkov, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regional-
nih radijskih postaj Slovenije 

TOREK, 5 . februarja 
5.00 Začetek jutranjega progromo, 5.30 Narodno-zabovna 
melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RaSlo, 7.40 Tečajnica, 
8.00 Porodla, 8.25 Porodlo PU Celje, 8.45 Jack pot, 10.00 
Novice, 10.15 Iz županove pisarne (oddajo vsakih 14 dni), 
11.00 Novice, 12.00 Novice, 12.10 Fidiform, zdravstvena od-
dajo, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Radi ste jih 
poslušali, 21.00 Biti ali ne biti (nagradni kviz), 23.00 Saute 
surmodi, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

SREDA, 6 . februarja 
5.00 Začetek jutranjega progromo, 5.30 Narodno-zabovna 
melodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Porodlo OKC, 6.45 
Horoskop, 7.00 2. jutranjo kronika RaSlo, 7.40 Tečajnico, 
8.00 Porodla, 8.25 Porodlo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 
Novice, 11.00 Novice, 11.15 Zeleni vol, 12.00 Novice, 13.30 Moli 
0 ,14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki 
in odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 18.00 Fuli 
cool, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.20 Pop čvek, 
21.00 Biti ali ne biti (nagradni kviz), 23.00 Dobra Godbo, 
24.00 SNOP - skupni nočni program lokolnih in regionalnih 
rodijskih postaj Slovenije 
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PISMA BRALCEV 

bOMEVI 

Od junaka 
do bedaka 
S e m Gregor Čulk, pred-

jtavnik kulturno-umetniške 
jj(Upine Tramal curice, ki se 
^f^lcu že skoraj tri leta bori 
(obiranje podpisov 1999, 
protestni shod 2000, Druš-
0 staršev za pomoč mladi-
ci, CD - Uničimo tabuje 
2000, plakatna afera - dojen-
ček z iglo 2000, uspešna ti-
5l(0vna konferenca 2001, le-
taki po mestu 2001, CD - Od 
bedaka do Junaka...) za mla-
dinski center, saj bi s kvali-
tetnim programom zmanjšali 
odvisnost od nedovoljenih 
drog med mladimi in poskr-
t)eli za tiste, ki še niso zabred-
li (predvolilna obljuba g. Po-
sede la , 1998). Na žalost smo 
se morali z zgoščenko Tra-
mal curice, ki je sporna žal-
ski kravatni mafiji, za obja-
vo resnice obrniti na vse slo-
v e n s k e medije, saj je v Žalcu 
pomembno razmišljanje sa-
mo ene osebe. S cd-jem »Od 
bedaka do junaka« smo se jav-
no zahvalili občinskim svet-
nikom in žalskemu županu 
g. Posedelu, ker so poskrbe-
li, da je večina predlogov na-
šega programa, ki smo ga 
predstavili na tiskovni kon-
ferenci v začetku januarja, 
konkretiziranih. 

Na članek, ki je bil objav-
ljen v Novem tedniku dne 17. 
1 letos z naslovom »Od juna-
ka do bedaka«, pod katerim 
je bila podpisana ga. Sedlar, 
pa moram povedati, da še ni-
sem doživel toliko laži, na-
pisanih na moj račun. Spo-
ročilnost, ki smo jo na novi-
narski konferenci, ob rojstvu 
novega dojenčka Tramal cu-
ric, hoteli povedati, vaša no-
vinarka žal ni razumela. 

Najbolj ste me vznemirili 
z naslovom »Od junaka do 
t)edaka«. Med branjem je vsa-
kemu jasno, kaj ste hoteli po-
vedati. Članek ste začeli s »po 
vaše« pozabljenim junakom. 
Če mislite, da sem bedak, kot 
Sle me skozi članek prikazo-
vali, se krepko motite. Ali se 
ne zavedate, da nima vsak šti-
rinajstletnik jasne predstave 
Osvoji prihodnosti? Tudi va-
še novinarske sposobnosti in 
novinarska objektivnost so v 
êm primeru vprašljivi. Prav 
'ako je vprašljivo dejstvo, da 
sta bila na novinarsko kon-
ferenco povabljena Simona 
Solinič (Radio Celje) in Se-
^astijan Kopušar (Novi ted-
•̂ ik), ki sta že nekaj časa sez-
•lanjena z žalsko problema-
tiko. Namesto njiju je prišel 
•̂'etji, ki načrtno ni dojel bis-

tra? v članku je izstopal os-
•̂ ovni motiv »akcij« Tramal 
^Uric, da bi jaz dobil službo. 

je največja laž! Prav tako 
IJe bo moj delodajalec ose-
''a, proti kateri leti največ 
l̂ îtkov, ampak Občina Ža-

Akcije, ki so že poteka-
J leta 1999 (takrat aktivni 
'•'an Društva staršev za po-
^oč mladini), so se začele 
^̂  v času, ko sem imel redno 
^'iižbo. Šele pred kratkim, po 
P t̂ih letih, sem postal, ne po 
'^stni krivdi, tehnološki vi-
^̂ k in brezposelna oseba. Za-

čel sem resno razmišljati o 
svoji službi v mladinskem 
centru, izboljšanju socialnih 
razmer med mladimi in nji-
hovem umiku z uhc. Ne vem, 
kakšna je in od kod izhaja 
laž, da je Čulk imel že kar 
nekaj možnosti. 

Glede na to, da je Žalski mla-
dinski center »uradno odprt od 
1. aprila 2001 - dan norcev«, 
zaradi nesposobnosti in nezre-
losti svetnikov, postal otroški 
vrtec, kjer se največkrat igra-
jo samo računalniške igre in 
da so do sedaj program izva-
jali županovi nastavljeni ki-
mavčki (brez javnega razpisa 
- kljub temu, da mi je bilo ob 
kavi z županom obljubljeno, 
da se bom tudi jaz lahko pri-
javil na razpis) in ne tisti, ki 
so ga dejansko izborili in so 
ga sposobni voditi na podlagi 
lastnih izkušenj »desetletnega 
kvalitetnega delovanja v slo-
venskem glasbeno- medijskem 
prostoru«, se mi zdi pošteno, 
da ljudstvo izve, kdo je in ka-
ko podlo igra žalski župan in 
v kakšni »skrompirjeni« drža-
vi, brez nadzora lokalne sa-
mouprave, živimo. Ali ni to 
dovolj jasen dokaz? V treh le-
tih smo ugotovili, da znajo iz 
koristoljubja zelo dobro laga-
ti in zavajati »Slovenčke«. Mor-
da so nas celo premagali? 

Zgroženi smo ugotovili, da 
v Sloveniji mladina nima pri-
hodnosti! 

Če bi g. Posedel - žalski žu-
pan priznal, da je stanje res 
takšno, kot pravimo, bi bil 
to njegov politični samomor! 
Žalostno je dejstvo, da se mo-
rajo Tramal curice, proti di-
skriminaciji mladih v Žalcu 
in še kje, boriti s parolami 
»Jebi se Slovenija« in po žu-
panovi zgrešeni teoriji", z na-
cističnimi simboli. Mislim, 
da si ne vi in ne g. Posedel ne 
bi smeli privoščiti take veli-
ke napake. 

Med branjem članka sem 
dobival občutek, da sem pri-
kazan kot oseba, ki se z ni-
čemer ne strinja. Ali ste se 
morda vprašali, kakšno je spo-
ročilo Tramal curic in zakaj 
je ravno takšno? Pozabili ste 
povedati, da še danes mladi-
na v Žalcu nima primernega 
prostora za druženje in da 
ulice in parki niso rešitev za 
zmanjševanje odvisnosti med 
mladimi. Laži, ki jih trosite 
v članku, da mi župan, že od-
kar me pozna, ponuja roko, 
škodujejo mojemu ugledu. 
Laž je tudi to, da ga akcije 
Tramal curic ne motijo in da 
nas javno ne obsoja. Proti nam 
se bori z vsemi možnimi sreds-
tvi, nam javno blati ugled in 
uničuje sporočilnost naših ak-
cij. Neresničen in neuteme-
ljen je podatek, da sta na CD-
ju skupine Tramal curice »Od 
bedaka do junaka« dve pri-
redbi. Če se ne spoznate na 
glasbo, vam svetujemo, da v 
bodoče o njej ne pišete. 

Ne vem, če veste, da je mi-
nistrstvo za šolstvo, šport in 
znanost pisno-odgovori lo 
Društvu staršev za pomoč 
mladini, da je končna odlo-
čitev ali celo samo iniciativa 
na strani šole. Ta ista šola je 
imela pred leti okoli dvajset 
odvisnikov. Kaj so naredili z 
njimi? Ravno nasprotno, bi 
morala Občina Žalec podpre-
ti vsako tovrstno anketo. Na 
podlagi rezultatov, bi se lah-
ko bolj kvalitetno in uspešno 

borili proti odvisnosti med 
mladimi. Glede na župano-
vo izjavo, da ne škoduje ni-
komur, ki mu ne more po-
magati, me zanima, zakaj bo 
ostala skupina Tramal curi-
ce edina žalska skupina z naj-
daljšo glasbeno kilometrino, 
ki zaradi župana ne bo niko-
li smela vaditi v Bergmanovi 
vili? 

V članku ste, med drugim, 
uporabljali besedo konkre-
tizirano. Ali veste, da je kon-
kretiziran program že reali-
ziran program in da se po-
tem ne bi imeli več kaj po-
govarjati z žalskim županom. 
Res je, da je zadeva po enem 
letu enaka. Vendar je vsak 
projekt povezan z določeni-
mi stroški, ki-si jih moj žep, 
žal, ne more privoščiti. Žu-
pan ni nikoli pokazal želje 
po sodelovanju! 

Tramal curice ugotavlja-
mo, da je na podlagi teh va-
ših neutemeljenih in zavaja-
jočih očitkov v članku in v 
radijski oddaji Odmev (Ra-
dio Celje dne 10. 1. 2002) 
možnost, da bodo imeli ob-
činski svetniki dovolj naših 
akcij in se spet ne bo nič spre-
menilo. Žalski mladini ste 
storili hudo krivico! 

Če jaz nočem, nikjer ne po-
trebujem nobene politične 
podpore. Nočem več niti nji-
hove pof... službe. To, da je 
v ozadju mojih akcij LDS Ža-
lec, je huda paranoja, s kate-
ro se v zadnjem letu, srečuje 
žalski župan g. Lojze Pose-
del. Ne, ni! 

Pred kratkim smo v Žalcu 
ustanovili stranko mladih. 
Ne zaradi politike! Lažje bo-
mo izpeljali to, kar je žalski 
župan lažno obljubljal v pred-
volilnem boju in kar mu v 
štirih letih ni uspelo naredi-
ti. Mladinski center za vse 
mlade! 

Skupina Tramal curice je 
nastala zaradi nestrinjanja z 
županovim načinom dela, z 
njegovim odnosom do mla-
dih in predvsem z njegovim 
mladinskim centrom, kjer po 
novem, ob petkih in sobotah, 
z brezplačnim avtobusom (v 
desetih mesecih delovanja 
Žalskega mladinskega centra 
ni avtobus niti enkrat peljal), 
prevaža probleme in mladi-
no na vzhod (kot komunal-
ne odpadke) in občasno po-
stavlja »okranclan« (še ena iz 
univ. dipl. ekon.-ove slovenš-
čine) šotor, kot na »dojčfe-
stovskih« veselicah. Bolno, 
res bolno. 

Ali je res zaradi županove 
izgubljene mladosti Žalec 
spremenil v Orvvelovo Žival-
sko farmo? Ali je zatiskanje 
oči pred resnico samo igra 
države, da lahko trgovina z 
mamili neomejeno funkcio-
nira? Ali državo »politične 
stranke« financira trgovina z 
mamili? Ali si je država z me-
tadonom umila roke za naj-
večjo, nepopravljivo storje-
no napako? Ali je in kakšna 
je sploh realna uspešnost me-
tadonskega zdravljena? 

Ker smo v nevarnosti, upa-
mo, da nam boste priskočili 
na pomoč. Radi bi s kvalitet-
nim (drugačnim) pristopom 
zmanjšali odvisnost med mla-
dimi in opozorili vse tiste, 
ki še niso prišh v stik s he-
roinom. 

GREGOR ČULK ml., 
Žalec 

Otroci niso 
volivci, 
njiiiovi 

starši pa! 
Gospa Betka Vrbovšek je 

v intervjuju v Novem tedni-
ku 24.1.2002 kot ravnatelji-
ca javnega vrtca v Celju spre-
govorila o predšolski vzgoji 
v Celju, odnosu mesta do te-
ga področja družbenih dejav-
nosti ter procesu pluraliza-
cije dejavnosti oz. nastajanju 
nove, dodatne ponudbe pred-
šolske vzgoje v Celju. Ob tem 
je gospa Vrbovškova izposta-
vila nekatere podatke, ki ne 
držijo, ni pa povedala stva-
ri, ki jih je zaradi objektivi-
zacije stanja nujno navesti, 
saj šele celovita predstava po-
dročja predšolski vzgoji v Ce-
lju daje pravo podobo ter na 
tej podlagi možnost kritične-
ga ocenjevanja. 

V MOC imamo tri vrtce na 
18 različnih lokacijah, ki jih 
obiskuje 1806 otrok. Od te-
ga 179 otrok iz drugih občin, 
kar znaša 88,7% vse predšol-
ske populacije v Celju (v Slo-
veniji je povprečna vključe-
nost otrok v vrtec 61,6%). 
Hkrati 169 otrok iz Celja obi-
skuje vrtce po drugih obči-
nah v državi. Oddelki v celj-
skih vrtcih so polno zasede-
ni. Primerjava z vrtci drugod 
po državi, ki niso polno za-
sedeni, izpostavlja dejstvo, da 
polno zaseden oddelek zago-
tavlja večji in redni dotok 
sredstev ter tako zagotavlja 
stabilno gospodarjenje. Ce-
na za otroka do treh let sta-
rosti znaša v celjskih vrtcih 
64.884 SIT na mesec, za otro-
ka do vstopa v šolo 50.096 
SIT oz. 52.561 SIT za otroka 
v kombiniranem oddelku (če 
so skupaj v oddelku otroci 
iz prve in druge starostne sku-
pine). Ustanovitelj in lastnik 
vseh treh vrtcev je MOC, ki 
je tako odgovorna za njihov 
obstoj in razvoj. V proraču-
nu MOC je v letu 2002 za 
predšolsko vzgojo namenje-
nih 845,6 mio SIT ter dodat-
na sredstva za investicijsko 
vzdrževanje, kar pomeni 10% 
vseh odhodkov proračuna 
mesta. Starši za svoje otroke 
prispevajo še dodatnih 22 do 
25 % glede na obseg sredstev 
predšolske vzgoje. 

K trditvi v uvodu, da Mest-
na občina Celje ne izpolnju-
je svojih zakonsko določenih 
obveznosti, je potrebno pou-
dariti, da je Mestna občina 
Celje za leto 2001 vrtcem svo-
je obveznosti poravnala. Na 
delovnem razgovoru ravna-
teljic celjskih vrtcev na Od-
delku za družbene dejavno-
sti 10.10.2001 (zapisnik) je 
bila s strani ravnateljic izpo-
stavljena potreba po dodat-
nih sredstvih iz naslova no-
vih dodatkov po kolektivni 
pogodbi. Ugotovljeno je bi-
lo, da bi več dodatnih sred-
stev iz proračuna zahtevalo 
ponovno zvišanje ekonomske 
cene predšolske vzgoje na 
otroka in s tem prispevka star-
šev. Dejstvo, na katerega ob 
vsakem povišanju cene opo-
zarjajo tudi svetniki v mest-
nem svetu, je vzrok, da za po-
višanje cene vrtca ne more 
biti razlog, ker so cene dvig-
nili po drugih občinah, am-
pak potreba po uskladitvi 

stroškov s prihodki. Ravna-
teljice se za ponovno povi-
šanje ekonomske cene v letu 
2001 niso odločile, ker smo 
skupaj ugotovili, da bo po-
sledica upada števila otrok v 
jesenskih mesecih (generaci-
ja šestletnikov, ki se po no-
vem vključuje v devetletno 
osnovno šolo), ob nezmanj-
šanem obsegu sredstev pro-
računa in zmanjšanih mate-
rialnih stroških v počitniških 
mesecih (ko mnogi starši svo-
je otroke za čas počitnic ne 
pošiljajo v vrtec, letni dopu-
sti), zagotovila dovolj sred-
stev za kritje stroškov pred-
šolske vzgoje. Vrtci v Celju 
do sedaj še niso poslovali z 
izgubo, v kolikor pa bi do nje 
oz. neplačanih računov priš-
lo, jih je MOC kot lastnik in 
ustanovitelj javnih vrtcev v 
mestu dolžna pokriti. Z re-
balansom proračuna za leto 
2001 je bilo vrtcem namenje-
nih dodatnih 4,5 mio SIT za 
investicijsko vzdrževanje po-
leg že vloženih 14,2 mio SIT. 

Gospa Betka Vrbovšek v 
članku javnost napačno sez-
nanja v navedbi »da naj ob-
čina najprej poravna račune 
javnim vrtcem, katerih usta-
noviteljica je, potem pa naj 
soglaša z ustanavljanjem za-
sebnih vrtcev«. Obstoječe ka-
pacitete vrtcev v Celju omo-
gočajo, da so potrebe po 
predšolski vzgoji v mestu v 
celoti in kakovostno pokri-
te. Slovenski pravni red pri 
predšolski vzgoji daje staršem 
možnost, da za svoje otroke 
tudi sami izberejo vrtec oz. 
program. Domicilna občina 
otroka je ob tem dolžna po-
kriti razliko med ekonomsko 
ceno vrtca in prispevkom 
staršev. Tako starši sami iz-
birajo vrtec ali program, ka-
terega naj bi obiskoval nji-
hov otrok. Postopek ustanav-
ljanja zasebnih vrtcev ni v pri-
stojnosti lokalne skupnosti. 
Pred pričetkom izvajanja de-
javnosti mora biti vrtec vpi-
san v razvid izvajalcev javno 
veljavnih programov. Ko ko-
misija, ki jo imenuje mini-
ster, na podlagi predložene 
dokumentacije in neposred-
nega ogleda ugotovi, da so po-
goji izpolnjeni, izda Mini-
strstvo za šolstvo, znanost in 
šport odločbo o vpisu vrtca 
v razvid in zasebni vrtec lah-
ko prične z dejavnostjo. 

Ne drži, da je občina sa-
mo v volilnem letu 1998 po-
ravnala 100% obveznosti. V 
tem letu je namreč veljala 
še stara zakonodaja za finan-
ciranje občin. Financiranje 
je potekalo na podlagi t.i. za-
gotovljene porabe, kar po-
meni, da je država občini 
priznala sredstva za delova-
nje vrtcev (podobno kot za 
druga področja družbenih 
dejavnosti v pristojnosti ob-
čin) v višini, izračunani na 
podlagi meril, ob upošteva-
nju dejanskega obsega dejav-
nosti, veljavnih standardov 
in normativov. Na podlagi 
takega načina izračuna je ob-
čina takrat tudi prejemala 
dopolnilna sredstva države. 
Mestni občini Celje je po 
spremembi zakona o finan-
ciranju občin, ki je stopil v 
veljavo leta 1999, ter uved-
bi f inanciranja občin po 
principu primerne porabe, 
država odtegnila dodatna 
sredstva iz naslova izravna-

ve. Nasprotno tej potezi pa 
država hkrati za področje vrt-
cev, ki jih v Celju financira-
jo izključno starši in Mest-
na občina Celje, neprestano 
dviguje normative in stan-
darde: manj otrok na odde-
lek, več vzgojitelj ic na 
manjše število otrok, višja 
predpisana izobrazba, več 
prostora na otroka ipd. 
Skratka, stroške vrtcem ta-
ko neprestano dviguje, ne da 
bi za to zagotavljala dodat-
na sredstva. Na ta problem 
poleg občin vseskozi opozar-
jajo tudi ravnateljice vrtcev 
po Sloveniji, tudi celjskih. 

Gospa Betka Vrbovšek v 
članku na vprašanje »ali ima 
Celje strategijo predšolske 
vzgoje« odgovarja, »da je ni-
ma«. Strategija razvoja pred-
šolske dejavnosti v Mestni ob-
čini Celje, ki je bila sprejeta 
na Izvršnem svetu leta 1994, 
je ohranjati mrežo kvalitet-
nih javnih vrtcev, ki so do-
stopni vsem otrokom in nu-
dijo vzgojne programe za 
otrokov telesni in duševni 
razvoj. 

Gospa Betka Vrbovšek v 
članku ugotavlja, da vrtci iz 
sredstev, ki jih prejmejo za 
dejavnost od staršev in obči-
ne na podlagi ekonomske ce-
ne pokrivajo vse plače, pris-
pevke, vse materialne in ne-
materialne stroške in vse več-
je naložbe. Pri tem je potreb-
no pojasniti, da sredstva za 
naložbe in investicijsko vzdr-
ževanje niso element eko-
nomske cene. To pomeni, da 
so vrtci imeli dovolj sredstev, 
da so lahko normalno poslo-
vali in še vlagali. 

Vrtci so neprofitni javni za-
vodi, ki ne ustvarjajo dobič-
ka. Poslovanje na »pozitivni 
nuli«, kot je navedeno v član-
ku, potrjuje že prej navede-
no. 

Za zavidljivo kvaliteto stro-
kovnega dela vrtcev so poleg 
odgovornega dela zaposlenih 
v vrtcih potrebni tudi pogoji, 
ki jih Mestna občina Celje kot 
ustanovitelj in lastnik vrtcem 
v mestu vseskozi zagotavlja. 
Analiza odgovorov staršev 
otrok iz celjskih vrtcih, ki so 
bili skozi anketo povprašani 
po mnenju o vsebini dela in 
kvaliteti vrtcev, je potrdila po-
zitiven odnos. O tem se lah-
ko prepriča vsak naključni 
obiskovalec katerega koli vrt-
ca v Mestni občini Celje. To 
so bile tudi ugotovitve in priz-
nanja, ki so jih na račun kva-
litete vrtcev v Celju in odno-
sa mesta do njih izrekli pred-
stavniki partnerske občine 
Singen iz Nemčije, ko so po 
poplavi jeseni 1998 prav za 
enoto vrtca, ki ga vodi gospa 
Betka Vrbovšek, solidarnost-
no zbrali denar za novo opre-
mo. In vse to nenazadnje iz-
postavlja sama ravnateljica, 
ko na koncu intervjuja pove, 
da se vrtci v mestu ob Savinji 
po svojem delu lahko mirno 
postavijo ob bok vrtcu v Reg-
gio Emillia, v razvitem delu 
Italije, ki ga je obiskala in ki 
je bil po ugledni ameriški re-
viji uvrščen med deset najbolj-
ših na svetu. 

SANDRA STAJNKO, 
višja svetovalka 

za predšolsko vzgojo 
ŽEUKO CIGLER, 

univ.dipl.pol., 
vodja oddelka za družbene 

dejavnosti MOC 



Stilo misli naprej 
v prostorih salona Fiat na Ipavčevi 21 v Celju so prvič pri Avto Celju predstavili nov 

model, imenovan stilo. To je naslednik brava in brave, zato pričakujejo zelo dobro proda-
jo, čeprav je konkurenca v srednjem razredu huda. Jutri in v soboto si ga lahko ogledate in 
preizkusite ob Dnevu odprtih vrat v Celju in Velenju na Koroški 64, ko se bo tudi začela 
prodaja. Cena osnovnega modela je 2.660.000 tolarjev. Po Sloveniji naj bi jih prodali 
okoli 760, od tega desetino na Celjskem. 

Bentlev 
ponuja 

arnage T 
Bentley je že nekaj časa 

pod Volkswagnovim po-
veljstvom in očitno je, da 
mu to kar godi. V velikem 
naročju nastajajo avtomo-
bili oziroma posamezne iz-
vedenke, ki so namenjene 
ne le kupcem z globokim 
žepom, pač pa tudi onim, 
ki imajo drugačne želje. 

Tako bo Bentley kmalu po-
slal na trg arnage T, navzven 
sicer povsem ugledno varian-
to dokaj znanega avtomobi-
la, ki pa ga poganja V8 ben-
cinski motor s 456 KM in kar 
875 Nm navora. Dirkalna iz-
vedenka arnagea stane prib-
ližno 256 tisoč evrov in pos-
peši do 100 km/h v pičlih 5,8 
sekunde, medtem ko konč-
na hitrost ni znana. Skratka, 
čas je, da začnete varčevati... 

Hyunclai na 
Madžarskem? 

čeprav dokončnega spo-
razuma še ni, se utegne zgo-
diti, da bo južnokorejski 
Hyundai, ki med drugim iz-
deluje tudi gospodarska vo-
zila, začel na Madžarskem 
sestavljati 5,5-tonske tovor-
n jake . 

Vse kaže, da so Madžari ze-
lo zainteresirani za pridobitev 
posla in trdijo, da je montažna 
dvorana s 3000 kvadratnimi me-
tri površin že zgrajena. Kot pra-
vijo, naj bi v letu dni tam sesta-

vili kakšnih 500 tovornjakov, 
pri čemer naj bi najpomembnej-
še dele na Madžarsko pripelja-
li iz Južne Koreje, dejavno pa 
naj bi se kljub vsemu vključila 
tudi madžarska industrija. S 
tem bi delo dobilo 200 ljudi. 
Na Madžarskem so pred časom 
izgubili podoben posel, saj sta 
se Peugeot in Toyota odločila, 
da tovarno, v kateri bi skupaj 
izdčlovala manjše avtomobile 
za evropski trg, postavita na Češ-
kem. 

Renault najuspešnejši 
Na izjemno zahtevnem in po svoje tudi neprijaznem nemš-

kem avtomobilskem trgu se francoske avtomobilske tovar-
ne dolga desetletja niso mogle uveljaviti. V zadnjih letih se 
je to najbolje posrečilo Renaultu, ki je tudi najuspešnejša 
tuja avtomobilska država na nemškem trgu. Renault je lani 
tako Nemcem prodal 220 tisoč avtomobilov in si zagotovil 
6,2-odstotni tržni delež. 

Concept M za ogrevanje 
ženevsk i avtomobilski 

salon je tako rekoč pred vra-
ti in zato se že pojavljajo 
fotografije nekaterih novih 
avtomobilov ali vsaj avto-
mobilskih študij. 

To velja tudi za Opel, ki 
bo na razstavišče ob jezeru 
pripeljal svojo študijo z ime-
nom concept M. Po zasnovi 
je to enoprostorsko vozilo, 
ki vsaj z nekaterimi osnov-
nimi karoserijskimi poteza-

mi dokazuje, da prihaja iz 
Oplove družine. Kot pravi-
jo, concept M posnema ne-
kaj oblikovnih iztočnic že 
pred časom predstavljene 
študije signum in tudi nove 
vectre. V dolžino je avtomo-
bila za 405 centimetrov, v 
notranjosti pa je prostora za 
štiri ljudi. Armatura je so-
dobno zasnovana, ob tem pa 
je vozniku na voljo marsi-
kaj tistega, kar sicer uporab-

lja vsak dan (internet, m 
bilni telefon ipd). Avtoini 
bilu so namenili 1,6-litrsi 
motor s turbinskim poln 
nikom in s 150 KM, karu 
bi zadostovalo za končno 1 
trost več kot 200 km/h. S 
veda za sedaj še ni jasno, i 
se bo zgodilo s concepta 
M - ali bo ostalo le pri štu( 
ji ali se v takšni ali nekolil 
spremenjeni podobi po ja 
na svetu. 

Oplov concept M ponuja vozniku tudi internet. 
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Tendence za 
jesen-zimo 
2002/2003 

Modni utrip se kaže v prepletanju inovativnosti, 
ponošenosti in dekadentnega glamurja 

Modni utrip, prireditev, ki 
Krokovno javnost seznanja 
! novimi modnimi smerni-
ami že sezono vnaprej, je 
lila prejšnjo soboto z za-
tljučno modno revijo v Ijub-
ianski Festivalni dvorani 
t znamenju recesije. Moda 
le v teh težkih časih za tek-
stilno industrijo ne bo pro-
dajala kar sama od sebe, za-
0 jo bo treba premišljeno 
tot še nikoli ponuditi in 
Mbližati potrošniku. 
Morda se v tej smeri naka-

zujejo dolgoročne rešitve v 
združevanju slovenskih kon-
fekcionarjev z namenom po-
večanja konkurenčnosti na 
globalnih trgih. Projekte, ki 

strateškega pomena za ce-

lotno tekstilno verigo, od la-
ni izvaja Zavod Irckon s se-
dežem v Celju. 

Prvič se je po tem vzoru 
na Modnem utripu predsta-
vil z novo slovensko blagov-
no znamko BLVD - Bulevard, 
ki bo junija letos Evropi pred-
stavljeila tudi na sejmu v Mi-
lanu. Gre za žensko in moš-
ko linijo, pri kateri se pre-
pletata funkcionalnost in ino-
vativnost, namenjena pa je 
»ciljni skupini tridesetletni-
kov, ki si želijo skozi glavna 
vrata v Veliki svet«. 

V družbi najvidnejših slo-
venskih blagovnih znamk so 
bile tudi tokrat opažene ko-
lekcije s celjskega območja 
ali njegovega obrobja: Elkroj, 

Lisca, Mont... In osnovna spo-
ročilnost prihajajoče mode 
za hladne mesece prihodnje 
sezone? Druženje različnih 
oblačilnih vzdušij, plastenje, 
prepletanje retro in futuri-
stičnih stilov. 

Nosilec sezone je material; 
pred barvo in formo. Obujajo 
se »veteranska« vzdušja s sta-
rinskimi ali vojaškimi struk-
turami tkanin, videz ponoše-
nega, podeželskega, športno le-
žernega. Ob tej strogosti in pre-
prostosti pa eksplozija deka-
dentnega, baročnega glamur-
ja s čipkami, bleščicami, krz-
nom, usnjem, elementi neo-
panka iz osemdesetih let... 

Poudarek je na modnih do-
datkih, s katerimi že obsto-
ječo garderobo trendovsko 
popestrimo, hkrati pa prihra-
nimo. V celoti gledano, kak-
šnih revolucionarnih spre-
memb v sezoni jesen-zima 
2002/2003 ni pričakovati, kar 
pa je prav zaradi slednjega 
nadvse dobrodošlo, kajne? 

Foto: STANE JERKO 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Nagradno vprašanje 
januarja 

Kaj sestavlja trendovski stil »moulin rouge«? 
a) Korzeti, čipke, erotični elementi v oblačenju; 
b) Krznene kape, volnene rokavice, mufi. 

Mont Kozje - oblikovalka Natalija Žarkovič: s 
toplimi barvami na hladen sneg! 

Elkroj Mozirje - oblikovalka Slavica M. Rautar: 
tradicionalno s sodobnim. 

Mura - kreatorka Zdenka Ščančar 
(nagrajena kolekcija): trendovsko, 
drzno, glamurozno - krzno, usnje 

In čipka. 

Lisca Sevnica: naj se prestižno bleš-
či tudi tisto, kar je običajno zgolj 

za povabljene oči. 

BLVD Bulevard, nova blagovna 
znamka - kreatorka Tanja Zorn Gr-
želj: za tridesetletnike, ki želijo skozi 

glavna vrata v veliki svet! 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Prekinimo verigo 
Prav na dan, ko pišem ta-

le zapis, je v intemetni skup-
nosti zopet udaril nov vi-
rus, pravzaprav črv, ki je 
prizadel precej nepripravlje-
nih uporabnikov. Črv ni pri-
nesel nobene revolucionar-
ne tehnike, niti kakšnega 
posebej atraktivnega bese-
dila, ki bi dalo misliti, da je 
tokratna elektronska nad-
loga posegla korak dlje od 
njenih predhodnikov. A 
vendar ji zopet naseda 
ogromno uporabnikov. Za-
kaj, se sprašujete? 

Poleg dejstva, da večina ra-
čunalnikov v naših domovih 
nima zadostne protivirusne 
zaščite, je eden izmed odgo-
vorov tudi povsem človeška 
nadloga, ki se po angleško 
imenuje hoax, poslovenili pa 
bi jo lahko z besedo pote-
gavščina. V svetu elektron-
ske pošte se običajno udeja-
nja skozi lažna sporočila o 
hudih in nadvse groznih vi-
rusih, ki pa so lažna. Upo-
rabniki, ki običajno nasede-
jo takšnim sporočilom, se po-
čutijo varne in menijo, da je 
za zaščito pred virusi dovolj 
prebirati opozorila prijate-
ljev, ko pa se v njihovem elek-
tronskem poštnem predalu 
dejansko znajde sporočilo s 
čisto pravim virusom, je obi-
čajno že prepozno. Poleg te-
ga tisti, ki so enkrat že na-
sedli takšnemu lažnemu opo-
zorilu, ne posvečajo preve-
like pozornosti opozorilom 
o resničnih nevarnostih. 

Poleg nekaterih strani, ki 
smo jih tukaj že omenili, ve-
lja obiskati tudi stran Break 
The Chain (www.breakthec-
hain.org), ki ponuja vrsto ko-
ristnih informacij o neuporab-
nih in nadležnih opozorilih o 
neobstoječih virusih. Slednji 
so medtem že mutirali iz si-
cer nedolžno nadležnih v zlo-

česte. Primer, ki izstopa, je 
opozorilo Sulfnbk.exe, ki 
naivne uporabnike Oken po-
ziva k brisanju sicer povsem 
legitimne datoteke tega ope-
racijskega sistema. 

Ko boste torej naslednjič pre-
jeli kakšno posebej panično 
opozorilo, - še posebej, če bo v 
angleščini - zadeskajte na to stran 
ali pa na www.vmyths.com, 
ki smo jo na tem mestu tudi 
obdelali. Obe delujeta približ-
no enako: iz besechla oziroma 
naslova sumljivega sporočila 
skopirajte nekaj besed in jih vne 
site v iskalno polje. Bodite pre-
pričani, da obstaja prav velika 
verjetnost zadetka. In potem? 
Ja, nič posebnega. Opozorila 
preprosto ne pošljite naprej, 
uporabnika, ki vam je posl^ 
to sporočilo pa opozorite na po-
tegavščino in mu pošljite po-
vezavo na eno izmed omenje-
nih strani. Sicer pa boste na 
Break The Chain našli še sez-
nam najbolj razširjenjih veriž-
nih pisem, forum, pogosto za-
stavljana vprašanja in podob-
no. In prelomili boste verigo. 
Kar je dobro, ne skrbite. 

Seveda moram ob koncu do-
dati še to, da takšna sporoči-
la sicer dobronamernih upo-
rabnikov predstavljajo pred-
vsem nadlego in takoime^o-
vani spam, kar je tudi bistve-
ni vzrok, da takšne spletne stra-
ni, kot je Break The Chain 
sploh obstajajo. Moje začet-
no lementiranje o nepazljivo-
sti pri pravih virusih je le del 
celotnega problema. Kljub te-
mu pa je to eden izmed ključ-
nih korakov na poti k varni 
prisotnosti na internetu. 

Vasja Ocvirk 
vasja@slowwwenia.com 

http://www.vmyths.com
mailto:vasja@slowwwenia.com
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ZDRAVNIK SVETUJE 
Sladkorna bolezen in med 

Vprašanje bralke: stara 
sem 80 let. Imam sladkor-
no bolezen in jemljem tab-
lete. Ne vem, če lahko uži-
vam med. 

Sladkorna bolezen je pre-
snovna bolezen, ki nastane 
zaradi pomanjkanja insulina 
ali zaradi prenizke občutlji-
vosti celic na njegovo delo-
vanje. Inzulin je hormon, ki 
ga izloča trebušna slinavka 
po zaužiti hrani ali pijači, kot 
odgovor na dvig glukoze v kr-
vi. Potreben je za prehod glu-
koze iz krvi v celice, ki glu-
kozo nato shranijo ali pa jo 
porabijo za pridobivanje ce-
lične energije. 

Iz vprašanja je razvidno, da 
si zdravite sladkorno bolezen 
z dieto in tabletami. Ker ni-
ste navedli, kako dolgo se 
zdravite oziroma kako dol-
go že imate ugotovljeno bo-
lezen, predvidevam, da gre 
za bolezen, ki je lažje obhke 
kot pa tista, ki je odvisna od 
inzuhna. 

Tudi pri vaši obliki obsto-
ja motnja pri tvorbi, izloča-
nju in izkoristku inzulina.Če 
ga trebušna slinavka izloča 
premalo ali pa so celice na 
insulin neobčutljive, pride do 
motenega prehajanja gluko-
ze iz krvi v tkiva in v krvi se 
sladkor kopiči in koncentra-
cija se zviša. Če povemo eno-
stavno je osnovna motnja pri 
sladkorni bolezni nesposob-
nost, da sladkor - glukoza 
preide iz krvi v celice. Tako 
sladkorno bolezen označuje 
stalno zvišan nivo krvnega 
sladkorja, ki ga lahko sprem-
ljajo znani simptomi neneh-
ne žeje in pogosto izločanje 
urina, hujšanje, splošna os-

labelost in tudi motnje zave-
sti. Dolgoročno pa povzroča 
okvare velikih in majhnih žil. 
Tako se okvarijo različni or-
gani: od ledvic, pospeši se na-
stanek ateroskleroze in s tem 
mašenje žil, kar povzroči raz-
lične komplikacije, kot so srč-
na in možganska kap, gan-
grena spodnjih okončin, ok-
vara oči itd. 

Kako bolezen 
preprečimo 
Sladkorne bolezni ni moč 

ozdraviti, lahko pa uspešno 
preprečujemo njen nastanek 
in jo, ko se enkrat že pojavi, 
dobro obvladujemo. Proti 
sladkorni bolezni in vsem nje-
nim zapletom se najuspešneje 
lahko borimo predvsem: z 
zdravo prehrano, normaliza-
cijo telesne teže in redno te-
lesno dejavnostjo. Torej je pri 
vas pomembna predvsem 
pravilno izbrana hrana, 
zmerna fizična aktivnost a tu-
di redno uživanje zdravil. 

Prehrana 
sladkornih 
bolnikov 

Za prehrano veljajo pri 
sladkorni bolezni enaka pri-
poročila kot pri preprečeva-
nju bolezni srca in ožilja. 
Hrana naj vsebuje čim manj 
maščob. Uporabljamo le ma-
lo soli. Uživamo pa veliko ne-
predelanih živil, kot nam jih 
ponuja narava sama - sadje. 

zelenjava, stročnice in le neo-
luščena oziroma polnovred-
na žita. Takšna prehrana olaj-
ša vzdrževanje normalne te-
lesne teže, saj debelost po-
večuje tveganje za razvoj slad-
korne bolezni pri odraslih. 
Ti ukrepi imajo ugodne učin-
ke tudi na druge dejavnike 
tveganja, ki so pomembni za 
nastanek bolezni srca in oži-
Ija. 

Sladkor in 
med 

v prehrani sladkornega 
bolnika se odsvetuje upora-
ba čistih sladkorjev, saj za pre-
hod v celico potrebuje glu-
koza inzulin. Da so sladkor-
ji sploh uporabni, se morajo 
kompleksni ogljikovi hidra-
ti kot so glikogen, maltoza, 
laktoza itd., najprej razgra-
diti v prebavnem traktu v eno-
stavne sladkorje in šele nato 
preidejo v kri. Fruktoza ali 
sadni sladkor in dekstroza pa 
lahko preideta v celico v svoji 
osnovni obliki in ne potre-

bujeta nadaljnje razgradnje. 
Za ta prehod je potreben hor-
mon inzulin in še to pred-
vsem za presnovo glukoze. 
Fruktoza ali sadni sladkor ga 
za prehod ne potrebuje. 

Med, ki je naravno sladilo 
in vir energije, je tudi bogat 
vir sladkorjev in različnih dru-
gih snovi, koristnih za orga-
nizem. Med sestavljajta eno-
stavna sladkorja glukoza in 
fruktoza, ter predstavljata en-
kratno energetsko mešanico, 
ki omogoča hitre izkoristke 
energije. To izboljša ustvar-
jalnost, preprečuje utrujenost, 
izboljša pa tudi športne us-
pehe. Med vsebuje veliko vi-
taminov kompleksa B, malo 
C in E vitamina, različne mi-
nerale kot so kalcij, baker, že-
lezo, mangan, fosfor, kalij, 
cink, a tudi različne amino-
kisline, antioksidante (pino-
cembrin) in še druge snovi 
(odvisno od vrste medu). 

Torej lahko med smatramo 
za idealno naravno sladilo, ki 
ima številne ugodne učinke. 
Ker pa kljub temu, da vse-
buje veliko sadnega sladkor-
ja (ki ne potrebuje inzulina), 
potrebuje za prehod gluko-
ze v celico inzulin, ga ne mo-
remo priporočati sladkornim 
bolnikom za sladilo. Obsto-
jajo pa različni nadomestni iz-
delki, nekateri so pripravlje-
ni podobno kot med. Te pa pri-
poročamo za sladkanje tudi 
sladkornim bolnikom. Lahko 
pa se uživate druge čebelarske 
proizvode, kot so cvetni prah, 
matični mleček... 

Telesna 
dejavnost 

Pri preprečevanju kot tu-
di zdravljenju sladkorne bo-
lezni pri odraslih je zelo po-
membna redna telesna dejav-
nost, saj izboljšuje toleran-
co za glukozo in pomaga vzdr-

ževati zdravo telesno težo.' 
gibanjem lahko zmanjšal^ 
nevarnost komplikacij p 
sladkorni bolezni, saj jo j; 
boljša že zmerna vsakodne^ 
na hoja. Tudi pri vaših letil̂  
Navkljub pomoči in svetov^ 
nju zdravstvenega osebja p; 
je sladkorni bolnik, kot tu(j' 
večina drugih kroničnih bo| 
nikov, sam glavni izvajal^ 
zdravljenja, kar poleg prejj 
nosti gotovo prinaša tudi pr̂  
cejšnjo odgovornost za last 
no zdravje. Zato je pomen 
bno, da se takrat, ko ste v dvo 
mu ali ravnate pravilno, pos 
vetujete o tem s svojim zdra^ 
nikom ali pa vprašate za nas 
vet tudi v našo rubriko. 

Če imate zdravstvene težj 
ve in ne veste, kako ravnatj 
pišite na Novi tednik, Prešq 
nova 19, 3000 Celje, za m 
briko Zdravnik svetuje. 

Skozi Ljubljano se 
samo peljemo 

v tretjem mini kvizu za so-
delovanje na 30. izletu 100 
kmečkih žensk na morje smo 
do ponedeljka dopoldne do-
bili 141 dopisnic, med kate-
rimi jih je bilo s pravilno ob-
kroženim odgovorom »Ljub-
ljana« 140, torej je večina ve-
dela, da se potnice na izletu 
v tem mestu nikoli ne usta-
vijo. Med njimi smo izžre-
bali tretjo potnico, ki bo po-
tovala z nami 22. in 23. mar-
ca. To je Marija Voga, Ra-
kitovec 12a, Gorica pri Sliv-
nici. 

Naša akcija, za katero je 
resnično veliko zanimanje, 
tudi tokrat ne samo med 
kmečkimi ženami, se je z da-
našnjim dnem prevesila v dru-
go polovico. Kupone s števil-
kami od 1 do 4 oz. nadomest-
nim rezervnim kuponom »Y« 
za izpad ene številke bomo 
sprejemali do torka, 12. fe-
bruarja 2002. Javno žreba-
nje bo v petek, 15. februar-
ja, ob 18. uri na Kmetiji od-
prtih vrat Martine in Janeza 
Faturja v Slatini pri Ponikvi. 
Tudi tokrat bo pokrovitelj žu-

pan občine Šentjur Jurij Ma 
lovrh, za veselje pa bodo skij 
bele članice vse bolj popuj 
larne mlade glasbene sku^ 
ne Navihanke, ki jih vodi 
jan Hercog. Pet potnic boinj 
dobih s sodelovanjem v niii 
ni kvizu, ostale pa bomo iz 
žrebali pri Faturjevih. 

Spet bodo z nami potoval 
sami pravi glasbeni mojstri 
ki bodo v petek zvečer zago 
tovili lep in nepozaben ve 
čer na 30. izletu 100 kmež 
kih žensk na morje. , 

TI 

MOJA POKOJNINA 
Odgovori o upokojevanju 

%m v rednem delovnem 
razmerju. Rojen sem marca 
1943 in decembra sem dopol-
nil 38 let delovne dobe. Zani-
ma me, kdaj se lahko upo-
kojim, kolikšna bi bila pokoj-
nina glede na trenutno veljav-
ni zakon in kakšen je posto-
pek. 

Po novem letu se pojavlja ved-
no več vprašanj o pogojih upo-
kojitve, ki jih proti pričakova-
nju zastavljajo predvsem moš-
ki. Pojavil se je nekakšen dvom 
v možnost upokojitve za moš-
ke ob 58. letu starosti, ki pa je 
popolnoma odveč. Res je, da 
so se z novim letom spremeni-
li pogoji upokojevanja glede na 
prehodno obdobje, ki se v pre-
težni meri nanašajo predvsem 
na ženske, kajti zahteva se viš-
ja starostna meja kot tudi višja 
pokojninska doba. Za moške 
v prehodnem obdobju skoraj 
ne poznamo sprememb, ki bi 
vplivale na pogoje upokojeva-
nja, razen pri t. i. polni staro-
sti, ki se je v letošnjem letu zvi-
šala iz 59 let na 59 let in 6 me-
secev. Moški se še vedno lahko 
upokoji pri 58 letih starosti, če 
izkazuje 40 let pokojninske do-
be. Če je celotna pokojninska 
doba sestavljena iz zavaroval-
ne dobe, to je časa, ko je bil 

zavarovanec redno zaposlen oz. 
zavarovan, se mu pokojnina 
normalno odmeri za celotno 
obdobje. Samo v primeru, ko 
celotna pokojninska doba (40 
let) vsebuje tudi čas dokupa iz 
naslova študija in služenja vo-
jaškega roka ter dodane dobe 
(čas zunaj zavarovanja, ki se 
upošteva pri ugotavljanju mi-
nimalne pokojninske dobe za 
pridobitev pravice do starost-
ne pokojnine), se odmerjena 
pokojnina ustrezno zniža, če 
posameznik ni dopolnil že ome-
jene polne starosti. 

Vaš starostni pogoj za upo-
kojitev je že izpolnjen, ker ste 
že praznovali 58. rojstni dan, 
nimate pa zahtevane pokojnin-
ske dobe, kar vam onemogoča 
upokojitev. Čez dve leti, če bo-
ste ostali še nadalje v rednem 
delovnem razmerju, lahko pri-
čakujete redno upokojitev, ko 
boste dopolnili 40 let pokoj-
ninske dobe. 

V vašem primeru ne bo priš-
lo pri odmeri pokojnine do no-
benega dodatnega znižanja že 
izračunane pokojnine, razen če 
se takoj sedaj odločite preki-
niti delovno razmerje in doku- • 
piti manjkajočo dobo do 40 let 
iz naslova služenja vojaškega 
roka oz. študija. 

Določitev višine odstotka za 
odmero pokojnine bo odvisna 
predvsem od tega, kdaj se bo-
ste upokojili oz. koliko pokoj-
ninske dobe boste ob upokoji-
tvi izkazovali. V kolikor se bo-
ste upokojili s 40 leti pokoj-
ninske dobe (upokojite se lah-
ko tudi s pokojninsko dobo, 
ki jo imate sedaj, vendar boste 
pridobili pravico do upokoji-
tve šele pri 63. letu starosti), 
potem bo vaša pokojnina pred-
vidoma odmerjena v višini 83 
odstotkov vaše pokojninske os-
nove. 

Postopek upokojitve je po-
polnoma enostaven, kajti ob 
odločitvi, da se želite upoko-
jiti, morate obvezno prekiniti 
delovno razmerje oz. zavaro-
vanje ter na Zavodu za pokoj-
ninsko in invalidsko zavaro-
vanje podati zahtevo za starost-
no upokojitev. Že oblikovan 
obrazec dobite na katerikoli 
območni enoti Zavoda, ki ga 
izpolnjenega vrnete, priložite 
še vašo delovno knjigo, sklep 
o prenehanju delovnega raz-
merja ter številko vaše hranil-
ne knjižice oz. tekočega raču-
na, kamor se bo nakazovala 
pokojnina. Vlogo s prilogami 
oddajte 14 dni pred zavaroval-
nim primerom. 
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MLETEGA MESA IN 
ZELENJAVE 

Polnjena ohrovtova 
glava 

0hrovtovo glavo polnimo z 
^nim nadevom, nato jo po-
jemo s sukancem in duši-
pQ(jo mehkega. Ponudimo jo 
lo-ompirjevim pirejem, lah-
p tudi za slovesnejši obed, 
U icaterega povabimo goste. 
2a 4 do 6 oseb potrebuje 

po: 20 g suhih jurčkov, 2 žem-
j 1 glavo ohrovta, 2 čebuli, 
stroka česna, 100 g prekaje-
le mesnate slanine, 2 žlici ol-
šopek peteršilja, 500 g me-

iega mletega mesa, 2 žlici 
aradižnikove mezge, 2 jajci, 
[,1, poper, mleto papriko, 2 
lici olja, 1/2 htra mesne ju-
le-
Najprej namočimo suhe go-

le v mlačni vodi. Razdelimo 
Ji na dva dela, vsako polovi-
j) {10 g) namočimo posebej, 
d̂i žemlji namočimo v vo-

li. 
V veliki posodi zavremo vo-

Jo. Ohrovtovo glavo očistimo, 
poškodovane zunanje liste od-
itranimo. Celo ohrovtovo gla-
po kuhamo na majhnem pla-
penu 8 minut. Med kuhanjem 
phrovt nekajkrat obmemo. Na-
loga odcedimo, oplaknemo z 
nrzlo vodo in ponovno odce-
pimo. 
Pripravimo nadev: drobno 

lesekljano čebulo in česen, sla-
BiK) narežemo na kockice. V 
»nvi segrejemo olje in pre-
iražimo polovico slanine. Do-
lamo čebulo in česen, preme-
lamo in pražimo še toliko ča-
la, da čebula postekleni. Se-
tddjamo peteršilj in ga zame-
bmo med slanino in čebulo. 

Odcedimo in iztisnemo 10 g 
gob. Tudi žemlji iztisnemo. V 
veliko skledo damo mleto me-
so, gobe, žemlji, prepraženo 
čebulo, slanino in peteršilj, pa-
radižnikovo mezgo, jajca, 
sol,poper in mleto papriko. 
Dobro pregnetemo, najbolje 
z električnim ročnim mešal-
nikom, z nastavkom za testo. 

Ohlajeno in odcejeno 
ohrovtovo glavo pripravimo za 
nadev. Razpiramo posamez-
ne liste od zunanjega roba pro-
ti sredini, vendar pazimo, da 
se listi še vedno držijo koče 
na. Ohrovtova glava postane 
podobna razpetemu cvetu. 

Z žličko potiskamo med li-
ste mesni nadev. Začnemo v 
sredini ohrovtove glave in na-
daljujemo proti zunanjemu ro-
bu. Nadev potiskamo čimbolj 
globoko h kocenu. Med zuna-
nji dve vrsti listov ne damo 
nadeva. 

Ohrovtovo glavo nazadnje 
stisnemo in povežemo s su-
kancem. V veliki kožici segre 
jemo olje. Prepražimo drugo 
polovico sesekljane slanine in 
ohrovtovo glavo. Ko se ohrovt 
zapeče z vseh strani, prilije 
mo juho in drugih 10 dag na-
močenih gob z vodo, v kateri 
so se namakale. V pokriti ko-
žici dušimo ohrovt 70 minut 
na majhnem plamenu, vmes 
ga večkrat prelijemo s sokom, 
ki se nabira v kožici. Ohrovt 
razvežemo, razrežemo ga na 
kose in ponudimo s krompir-
jevim pirejem in omako, Id je 
nastala med dušenjem. 

BREZMESNI JEDILNIK 
Krompirjev 

pire -
drugače 

Za 4 do 6 oseb potrebuje-
mo: 2 kg krompirja, 1/2 li-
tra mleka, 3 žlice masla ali 
margarine, sol, muškatni 
orešek. 

Krompir kuhamo v olup-
kih 30 minut, nato ^a od-
cedimo in olupimo. Se vro-
čega pretlačimo skozi sti-
skalnico za krompir v lo-
nec. 

Segrejemo mleko in ga 
prilivamo k pretlačenemu 
krompirju, vmes ves čas me-
šamo. Najlepše zmešamo 
pire z metlico za stepanje. 
Nazadnje dodamo še ma-
slo, sol in nastrgan muškat-
ni orešek. 

Por Z 
jajcem 

Za 4 osebe potrebujemo: 
250 g pora, 30 g masla ah 
margarine, 750 g vloženih pa-

radižnikov, 8 jajc, sol, po-
per, peteršilj ah drobnjak. 

Očistimo por: zelene dele 
obrežemo, vsak por zareže-
mo do polovice in ga teme-
ljito oplaknemo pod curkom 
vode. V ponvi segrejemo ma-
slo ali margarino. Por nare-
žemo na tanke obročke, pre-
pražimo ga na maščobi, da 
postekleni. Dodamo para-
dižnike (brez tekočine). Na 
paradižnike in por ubijemo 
jajca, pazimo, da ostanejo ce-
la. Pražimo na majhnem pla-
menu toliko časa, da jajca za-
krknejo. Solimo, popramo 
in potresemo s sesekljanim 
peteršiljem ali drobnjakom. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

PISCANEC IN 
GOVEDINA 

Kuhano meso z belo 
omako 

Za 4 osebe potrebujemo: 1 
piščanca (1 kg), 1 govejo kost, 
150 g govedine za juho, 300 g 
riža, 1 čebulo, 1 korenček, pol 
gomolja zelene, šopek peter-
šilja, sol. 

Za omako: 50 g masla ali 
margarine, 50 g moke, 1/2 li-
tra juhe, 2 rumenjaka, pol li-
mone, sol. 

Očiščenega in razkosanega 
piščanca damo v lonec. Zali-
jemo ga z litrom in pol vode. 
Dodamo govejo kost in gove 
dino. Zelenjavo očistimo in jo 
damo v lonec z mesom. Soli-
mo. Juho kuhamo na majh-
nem plamenu, počasi naj vre 
uro in pol. 

V drugi kožici pripravimo 
medtem omako: segrejemo 

maslo ali margarino, ko se spe-
ni stresemo v kožico moko, 
premešamo, nato pa med m e 
šanjem počasi zalivamo z ju-
ho. Omako kuhamo na majh-
nem plamenu 20 minut- Po 
okusu jo solimo. V skodelici 
razžvrldjamo rumenjaka in li-
monin sok. Omako odstavi-
mo s štedilnika, primešamo 
ji rumenjake in limonin sok, 
nato prilijemo preostalo juho. 
Riž skuhamo v obilici solje-
ne vode. Kuhamo ga približ-
no 15 minut, nato ga odcedi-
mo in stresemo na ogret pla-
denj. Na riž damo kuhano in 
na koščke narezano piščanč-
je in goveje meso iz juhe. Pre 
lijemo z belo omako. Preosta-
lo omako ponudimo posebej. 
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£ ROJSTVA 
Celje 
V celjski porodnišnici so 

rodile: 
18. 1.: Barbara LAJLAR iz 

Celja - dečka, Andreja PO-
TISK iz Podplata - deklico, 
Vesna KOS iz Velenja - dva 
dečka; 

19.1.: Karin COKAN z Lju-
bečne - deklico, Marija LES-
JAK iz Zreč - dečka, Melita 
ZUPANC iz Štor - dečka; 

20. 1.: Zurijeta SMAJLO-
VIČ iz Celja - deklico, Alen-
ka ROMIH s Ponikve - dekli-
co, Mateja BLATNIK iz Laš-
kega - dečka; 

21. 1.: Marija BORŠIČ iz 
Nove Cerkve - dečka, Zvon-
ka DEŽELAK iz Laškega - deč-
ka, Urška FENKO iz Dobja 
pri Planini - deklico; 

22. 1.: Martina GRAČNER 
iz Laškega - deklico, Andre-
ja VOJSK iz Gorice pri Sliv-
nici - dečka, Valerija VRB-
NJAK iz Laškega - deklico, 
Alenka POVH iz Velenja - de-
klico, Irena GOLOB iz Slo-
venskih Konjic - dečka, So-
nja PETEK iz Griž - deklico; 

23. 1.: Marjeta PODPLA-
TAN iz Celja - deklico, Moj-
ca CIGLER iz Laškega - deč-
ka, Andreja KOČAR iz Celja 
- deklico, Vesna LUKŠE iz Mo-
zirja - dečka, Monika VIDEN-
ŠEK iz Škofje vasi - deklico, 
Tanja RUPNIK iz Zibiške va-
si - dečka; 

24. 1.: Hajrije SAM AR ATI 
iz Slovenskih Konjic - deč-
ka, Milena ROJC iz Laškega 
- dečka. Romana ŠELIGO iz 
Celja - dečka. 

^POROKE 
Šmarje pri Jelšah 
Poročila sta se: Boštjan 

LEDINEK in Nataša SLUGA 
iz Rogaške Slatine. 

SMRTI 
Celje 
Umrli so: Frančiška BRA-

TUŠEK iz Celja, 86 let, 
Andela GOVEDIČ iz Žalca, 
70 let, Marjeta SATLER iz Žal-
ca, 79 let, Viktor PAŠČINSKI 
iz Šentjurja, 77 let, Rozalija 
PARADIŽ iz Žalca, 70 let, Jo-
žef SALOBIR iz Šentjurja, 69 
let, Anton RANČNIK iz Vi-
tanja, 67 let, Marija BERG-
LEZ iz Celja, 68 let, Stanko 
MRAMOR iz Slovenskih Ko-
njic, 95 let, Franc ELLER iz 
Štor, 58 let, Alojz JELENC 
iz Celja, 57 let. Avgust KOP 
iz Celja, 72 let, Frančiška 
PASSERO iz Celja, 78 let. 

Šmarje pri Jelšah 
Umrli so: Martin DEBE-

LAK iz Rogaške Slatine, 61 
let, Marija DROFENIK iz 
Kačjega Dola, 92 let, Franc 
KAJBA iz Zeč pri Bučah, 93 
let, Jožef JUG iz Lesičnega, 
95 let, Franc DUCMAN iz 
Strmca pri sv. Florijanu, 68 
let, Jera RODEŽ iz Brezja pri 
Lekmarju, 88 let, Marija 
ŽAGAR iz Luč, 88 let, Ja-
nez KOVAČIČ iz Gorjan, 70 
let in Katarina INKRET iz Gr-
hč, 96 let. 

Velenje 
Umrli so: Jožef ZAJC iz 

Plešivca, 75 let, Marijan ŽOL-
NIR iz Velenja, 68 let, Ga-
brijel PESJAK iz Škal, 76 let, 
Marija SUŠEČ iz Laz, 88 let, 
Jožef CURE iz Behh vod, 59 
let, Sabita NEZIČ iz Velenja, 
41 let. 

Žalec 
Umrli so: Marija TERŽAN 

iz Pečovnika, 71 let, Emil 
STERN iz Kranja, 71 let, 
Ljudmila LADRA iz Zabuko-
vice, 62 let, Frančiška MA-
RINŠEK iz Pongraca, 90 let. 
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P VODNIK 
Gledališče 

ĵ G - Dnevi komedije: 1. 
pt) 19.30 Antigona v New 

LjiU, Prešernovo gledališ-
jKranj; 2. 2. ob 19.30 Peep 
Lw, SNG Maribor. 3. 2. ob 
I liri Nagon, gledališče iz 
[uja-
potn krajanov Galicija 3. 

(ob 17. uri gledališko-pev-
L pripoved »Nekoč v sta-
r časih«, v izvedbi gleda-
je skupine in ljudskih pevk 
ijezerc iz Šmartna v Rožni 
olini. 
j(ulturni dom Šentjur 2. 
ob 19.30 farsa Plešasta pev-

primorsko dramsko gle-
dišče iz Nove Gorice. 

Koncerti 
Dom krajanov KS Pod 
[adom 1. 2. ob 18. uri kon-
irt Moškega pevskega druš-
a »Pod gradom« in nastop 
ramske skupine KUD Svo-
oda. 
Zadružni dom Ljubečna 
,2. ob 19. uri koncert Moš-
ega pevskega zbora KUD 
ubečna ter ansamblov Pran-
ja Zemeta, Modrijani, Iz-
j, Tremarski dukati. Vitezi 
e l j s k i . . . 
Kulturni dom Vojnik 2. 
.ob 19. uri koncert vokal-
e skupine »Prijatelji« iz Škof-
!vasi. 

Razstave 
Mestna galerija Šoštanj 
,2. ob 18. uri otvoritev raz-
tave slikarskih del Jožeta 
Kline. Na ogled bo do 1. 3. 
Mladinski center Celje 1. 
, ob 19. uri otvoritev foto-
afske razstave »Strpnost do 
rugačnosti«. Na ogled bo do 
2. 
Galerija sodobne umet-
Bsti Odstrta zavesa, Vlaste 
legedušič, do 28. 2. 
Mladinski center Celje de-

I likovne šole Umbra. 

Galerija sodobne umet-
nosti slikarska dela Jane Viz-
jak. 

Zgodovinski arhiv Celje 
»Srečanje s celjskimi roko-
delci«. 

Galerija likovnih del mla-
dih na Starem gradu Celje 
fotografije Tjaše Volk in Sred-
nje fotografske šole iz Mosk-
ve. 

Likovni salon razstava 
Out Of The Blue, Tanje La-
žetič in Dejana Habichta. 

Galerija Volk Marinka 
Kerstein, do 28. 2.; Galerija 
Borovo - prodajalna Boža 
Gobec, do 27. 2.; hotel Evro-
pa Celje Alica Javšnik, do 28. 
2.; Etol Peter Plevčak, do 11. 
2.; hotel Evropa Celje Alica 
Javšnik, do 28.2.; Avla Splo-
šne bolnišnice Celje »Dan 
brez cigarete«, do 10. 2.. 

Stalne 
razstave 

Muzej novejše zgodovi-
ne Živeti v Celju in Sloven-
ska zobozdravstvena zbirka. 
Hermanov brlog »Prometna 
pot v Hermanov brlog«. Sta-
ri pisker »Zatirani, a nikdar 
poteptani«; atelje Josipa Pe-
likana »Celje, ki ga ni več«. 

Delavnice, 
seminarji... 

Hermanov brlog L, 5. in 
6. 2. ob 10. uri ter 2. 2. ob 
10.30 pustna ustvarjalna de-
lavnica »Maska v beli glini«. 

Mladinski center Celje 31. 
1. od 16. do 17.30 angleški 
tečaj, od 17.30 do 19.30 te-
čaj sprostitvenih tehnik; 1.2. 
od 17. do 19. ure španščina, 
ob 21. uri Clubbing; 2. 2. od 
14. do 16. španščina, od 16. 
do 18. novinarska delavnica, 
od 16.30 do 18. aerobika; 4. 
2. od 16. do 18. izdelava pust-
nih mask, od 20. do 22. tae-
bo; 5. 2. od 16. do 17.30 te-

čaj italijanščine, od 17.30 do 
19. izdelava pustnih mask, od 
15.30 do 20. Povver dancers; 
6. 2. od 16. do 17.30 nemšči-
na, od 17.30 do 19. izdelava 
pustnih mask, od 20. do 22. 
tae-bo. 

Ostalo 
Grad Podsreda 1.2. ob 18. 

uri pogovor z Jano Milčin-
ski o življenju z Ježkom. 

Kinodvorana Kozje 2. 2. 
ob 18. uri predavanje Marja-
na Marinška »V patagonskih 
Andih«. 

Plesni forum 1. 2. ob 21. 
uri rap večer za mlade. 2. 2. 
ob 20. uri plesni večer slo-
vensko-belgijskega para Estele 
Žutič in Gillesa Duvivierja. 

Mladinski center Celje 31. 
1. ob 20. uri potopisno pre-
davanje Luke Pozniča o Kam-
bodži. 

Mladinski center Celje 2. 
2. ob 21. uri Tehno party. 

Memphis club Celje 3 .2 . 
ob 16. uri predstavitev nove 
plošče Spidija in Gogija. 

Moj zdravnik 2002 
Novi tednik tudi letos sodeluje v akcija Moj zdravnik 2002, 

i jo že nekaj let pripravlja revija Viva. Tudi tokrat bralci in 
oslušalci širom Slovenije izbirajo splošnega zdravnika, gi-
ekologa in pediatra. Glasujete lahko za vse tri ali samo za 
lega. Med njimi bodo izbrali zmagovalca akcije Moj zdrav-
ik. Glasovanje bo trajalo do 21. marca, rezultate bodo raz-
^sili 4. aprila 2002. 
Glasovalci bodo tudi nagrajeni in sicer bomo vsak teden 
•brali tistega, ki bo pol leta prejemal revijo Viva, vsi gla-
v̂alci pa bodo vključeni v zaključno žrebanje za 20 prak-

^nih nagrad in tri glavne nagrade, ki jih prispeva Meblo 
op, Tapecirano pohištvo, d.o.o., v vrednosti 100 tisoč in 
vakrat po 75 tisoč tolarjev. 
Nagrajenka prejšnjega tedna je Armela Vodeb, Ozka pot 

Celje, ki bo pol leta prejemala revijo Viva. 

Mednarodno podjetje KAPIS d.o.o. 
razpisuje prosto delovno mesto 
za povezovanje SLO in BIH, in sicer: 

POMOČNIK GENERALNEGA 
DIREKTORJA ZA FINANČNO-
RAČUNOVODSKI SEKTOR 
Pogoji: 
visoka izobrazba ustrezne smeri, 5 let delovnih izkušenj na ena-
kih ali podobnih delih, poznavanje računalniških programov, zna-
nje srbsko-hrvaškega jezika. 

Informacije na tel. številki: 

03 /7131011 - gospa Tanja Lončar. 

ZAGOŽEN d. o. o. 
Proizvodno in trgovsko podjetje za zunanji vodovod in kanalizacijo 
Cesta ob železnici 3, 3310 Žalec 
telefon (03) 713-1420 

Za nedoločen čas zaposlimo 

KOMERCIALISTA 
Pogoji: 

- VI. stopnja izobrazbe, smer komerciala ali strojna ali 
gradbena smer s poznavanjem komerciale 

- aktivno znanje nemškega ali angleškega jezika 
- delovne izkušnje najmanj 3 leta 
- starost do 45 let 
- izpit B kategorije 

Vlogo pošljite do 8. 2. 2002. n 

^^UUINSKI KOTIČEK 
Planinsko društvo Dramlje pripravlja v soboto, 9. fe-

bruarja, tradicionalni, 21. pohod od Dramelj preko Straže 
do Slemen, Špitaliča in Grušč do Uršule. Zbor udeležencev 
bo pred osnovno šolo v Dramljeh od 7.30 do 8.30 ure. 

Planinsko društvo Celje in PS Društva upokojencev 
Dolgo polje vabita planince na 21. pohod v spomin pohoda 
legendarne XIV. divizije, ki bo v soboto, 9. februarja. Od-
hod vlaka iz Celja bo ob 7.32, iz Šentjurja pa bo do Dramelj 
vozil posebni avtobus. Povratek iz Dramelj bo ob 14.45. 

Planinsko društvo Zlatarne Celje pripravlja 10. februarja 
14. zimski pohod na Zasavsko Sv. Goro. Z vlakom z želez-
niške postaje v Celju se boste odpeljali ob 6.22, prijave 
sprejemajo po telefonu 5452-927 ah 040 324-669. 

KOMPAS CELJE d.d. 
Glavni trg 1, 3000 CELJE 

Tel.: 03/428 03 06, 428 03 04 

Kompas Celje in 
Rokometni klub Celje Pivovarna Laško vabita v Berlin 

na vročo rokometno tekmo 
z Magdeburgom. 

Odhod s posebnim letalom 22. februarja! 

Pohitite s prijavami! 

m 
DELOVNI ČAS ZA STRANKE 

Male oglase, zahvale, čestitke, osmrtnice in druga 
obvestila sprejemamo: 

na oglasnem oddelku v CeUu 
od ponedeljka do petka od 7.30 do 17. ure 

ob sobotah od 8. do 12. ure 

na Rdečem križu v Laškem 
vsak ponedeljek od 8. do 15. ure 

ob sredah od 8. do 16. ure in 
ob petkih od 8. do 13. ure 

na Agenciji v Žalcu 
vsak ponedeljek od 7.30 do 16.30 
od torka do petka od 7.30 do 14.30 

ob sobotah od 8. do 12. ure 

V ponedeljek je vedno zadnji dan za odd^o 
malih oglasov in zahval za številko Novega 

tednika, ki izide v tistem tednu 

F w n o 
Celjski kinematografi si 

pridržujejo pravico do spre-
membe programa. 

Union: od 31. 1. do 6. 2. 
ob 16., 18.30 in 21. roman-
tični triler Vanilla Sky. 

Mali Union: od 31. 1. do 
6. 2. ob 17. in 19. romantič-
na komedija Ljubezen je sle-
pa. Revija art filmov ob 
21.15: 31. 1. in 1. 2. nemški 
film Marlene, 2. in 3. 2. 
ameriški film Prevaranti, od 
4. do 6.2. švedsko danski film 
Življenjska priložnost. 

Metropol: od 31. 1. do 6. 
2. ob 16.30 in 20. ter 2. 2. 
ob 10. pustolovščina Gospo-
dar prstanov - Bratovščina 
prstana. 

Kino Šentjur 3. 2. ob 18. 
in 4. 2. ob 18.30 slovenska 
drama Kruh in mleko. 

Kino Žalec 1. 2. ob 20. uri, 
2. 2. ob 20.30 in 3. 2. ob 18. 
uri triler Niti besede; 2. 2. 
ob 17. uri in 3. 2. ob 18. uri 
ameriški film Gospodar pr-
stanov. 

Kino Velenje - velika dvo-
rana 31. 1. romantični triler 
Vanila sky, od 31. 1. do 6. 
2. komedija Taxi 2. 3. 2. ob 
16. uri akcijska komedija 
Mačke in psi. 

Kino Zreče 31. 1. do 5. 2. 
Harry Potter. 

Kino Šmarje 1. 2. ob 20. 
in 3. 2. ob 18. uri ameriška 
romantična komedija Ame-
riška ljubljenca. 

Krizni center za mlade 
Smo varna hiša na Ipavčevi 8 v Celju, lahko nas pokličeš 

na telefon 548-60-70. Imaš problem? Čutiš stisko? Pridi 
kadarkoli! Z nami se lahko pogovoriš, dobiš informacije in 
bivaš tudi do 21 dni! Ne ostajaj sam! Poišči nas, vrata Kriz-
nega centra so morda vrata iz stiske! 

Podjetje NT&RC d.o.o., 
direktor: Srečko Šrot. 

Poslovni sekretar: Vera Grešnik 
Podjetje opravlja časopisno-

založniško, radijsko in 
agencijsko-tržno dejavnost. 

Naslov: 
Prešernova 19, 3000 Celje, 

telefon (03) 42 25 TOO, 
fax: (03) 54 41 032, 

Novi tednik izhaja vsak četrtek. 
Cena izvoda je 350 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek. 
Mesečna naročnina je 1200 
tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 28.800 tolarjev. 

Številka žiro računa: 50700-601-
106900. Nenaročenih rokopisov 

in fotografij ne vračamo. 
Tisk: Delo, d.d.. Tiskarsko 

središče, Dunajska 5, 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvode, 
za katere se plačuje 8,5% davek 

na dodano vrednost. 

Odgovorna urednica: 
Tatjana Cvirn. 

Tehnični urednik: 
Franjo Bogadi. 

Računalniški prelom: 
Igor Šarlah. 

Oblikovanje: Minja Bajagič. 
E-mail uredništva: 

tedmk@nt-rc.si; E-mail 
tehničnega uredništva 
tehnika ledji k@m rc si 

Odgovorna urednica: 
Nataša Leskovšek. 

Odgovorna urednica 
informativnega programa: 

Sergeja Mitič. 
Glasbeni urednik: 

Stane Špegel. 
Vodja tehnike: 

Aleksander Matelič. 
Telefon studia 

(za oddaje v živo): 
(03) 49 00 880, 
(03) 49 00 881 

E-mail: radio@nt-rc.si mm 
Uredništvo: Marjela Agrež, 

Milena Brečko-Polclič, Simona 
Brglez, Nataša Gerkeš-Lednik, 

Janja Intihar, Bojana Jančič, 
Brane Jeranko, Gregor Katič, 
Sebastijan Kopušar, Mateja 

Podjed, Urška Selišnik, 
Branko Stamejčič, Jvana 

Stamejčič, Simona Šolinič, 
Tone Vrabl. 

Tajnica uredništva: 
Mojca Marot. 

Opravlja trženje oglasnega 
prostora v Novem tedniku m 
Radiu Celje ter nudi ostale 

agencijske storitve. 
Vodja Agencije: Vesna Lejič. 

Koordinator trženja: 
Jože Cerovšek. 

Organizacijski vodja: 
Franček Pungerčič. 

Propaganda: Valter Leben, 
Vojko Grabar, Zlatko Bobinac, 

Carmen Koprivica, Vesna 
Matjašič, Polona Rifelj; 
Telefon: (03) 42 25 000 

fax: (03) 54 41 032, 
(03) 54 43 511 

Sprejem oglasov po elektronski 
noŠti: aeenciia@nt-rc.si 

Št. 5 - 31 . januar 2 0 0 2 

mailto:tedmk@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:aeenciia@nt-rc.si


V objemu lednih pasti 
Konec tedna so v Solčavi pripravili prvenstvo v lednem plezanju - Z zaledenelimi slapovi radodarna zima 

Zbranost, moč, spretnost, 
pa tudi veliko poguma so 
lahko minulo soboto številni 
obiskovalci opazovali v 
Solčavi, kjer so se na prvem 
odprtem državnem prvens-
tvu v lednem plezanju po-
merili številni alpinisti. 

Preko 50 tekmovalcev se 
je podalo na ledenium ozi-
roma ledeni kvader, ki so ga 
v začetku leta »zaledeneli« 
solčavski planinci. Letošnje 
druženje v Solčavi je bilo 
tretje po vrsti. Prvič so Sol-
čevani pripravili odprto pr-
venstvo v lednem plezanju Ice 
Extreme, po pohvalah pa za-
čeli potihem upati na redne 
tekme na lednih stenah. Ide-
je o ledenem kvadru v temač-
nem kotičku Solčave, ki je 
dolgo skrito pred soncem, se 
je porodila že pred leti, pri 
uresničevanju sanj pa je sol-
čavskim planincem pomagal 
tudi pokojni Marko Čar, ki 
se je smrtno ponesrečil pred 
tremi leti. Tudi zato so so-
botno alpinistično druženje 
ponovno posvetih v spomin 
nesrečnemu alpinistu, ki je 
sodil med boljše evropske 
ledne plezalce. 

Užitki narave 
Za plezanje po zaledene-

lih svečah ali slapovih, s ka-
terimi je bila letošnja mrzla 
zima zelo radodarna, sedaj 
pa plezalcem malce nagaja 
odjuga, ni omejitev. Vsak lah-
ko preskusi svoje sposobno-
sti. Pred številnimi slapovi 
in svečami na poti proti Lo-
garski dolini je bilo v tej zi-
mi opaziti veliko plezalcev, 
za katere poznavalci upajo, 
da so se na spolzek teren us-
trezno pripravili. Vodniki si-
cer ocenjujejo, da je malo 
takšnih, ki bi se na led po-
dali brez izkušenj ali ustrez-
ne opreme, tako da ne pri-
haja do večjih nesreč. Samo 
na Solčavskem vsako zimo 
zaledeni tudi do 50 slapov, 
kar dolino uvršča v sam 
evropski vrh. 

Na slapovih se je moč pre-
skusiti v vseh težavnostnih 
stopnjah - od najlažjih do či-
sto pravih vrhunskih vzpo-
nov. Na Solčavskem se za 
plezanje in drugačne izzive 

pogosto odločajo domačini, 
v goste pa prihajajo ljubite-
lji ekstremnih dosežkov in 
plezanja iz vseh evropskih dr-
žav. Plezanje zahteva izjem-
no psihično in fizično kon-
dicijo, dodaten čar pa pomeni 
dejstvo, da slap in led nikoli 
nista enaka. Plezalci delijo 
slapove na dobre in slabe, 
spreminjata se tudi led in nje-
gova oblika. Zato so navad-
no zaledeneli slapovi v na-
ravi izredno nepredvidljivi, 
led pa zelo krhek. Za pleza-
nje je potrebna posebna opre-
ma, od osnovnih cepinov, de-
rez, čelad in vrvi do številni 
nujnih pripomočkov, kot so 
razni klini, zatiči... 

Zmagovalec 1. odprtega 
prvenstva Slovenije v led-
nem plezanju je Bojan Le-
skovšek, med ženskami pa 
Tina Di Batista. V nedelj-
ski hitrostni tekmi, kjer so 
se tekmovalci pomerili na 
dveh progah, je med moš-
kimi slavil Niko Šumnik, 
med ženskami pa Jasna 
Pečjak. 

Plazove vsako leto na no-
vo definirajo - potem, ko jih 
plezalci preplezajo, podajo 
namreč splošno oceno pla-
zu, opišejo, kakšen je led, 
kaj se dogaja med plezanjem, 
če obstaja možnost podora... 
Ti podatki so objavljeni v al-
pinističnem vodiču in do-
stopni vsem, ki jih zanima 
plezanje po ledu. Poznaval-
ci tudi na osnovi tega skoraj 
točno vedo, kam se podaja-
jo. Vendar pri plezanju v na-
ravi vedno obstaja skoraj... 

Soičavsid 
ledenium 

Pravzaprav ni čudno, da so 
se za postavitev lednega kva-
dra odločili v Solčavi, kjer 
ima plezanje že dolgo tradi-
cijo. Tudi plezanje po slapu 
Rinka, izviru Savinje, velja 
za enega najboljših in najtež-
jih v evropskem merilu. 

Na sobotnem odprtem pr-
venstvu Slovenije v lednem 
plezanju so se pomerili sko-
raj vsi najboljši slovenski 
ledni plezalci. Pravila tekmo-

vanja so točno določena: 
smer je označena z barvni-
mi črtami, posebej so ozna-
čene cone, plezalni čas je 
omejen, začne pa se meriti, 
ko plezalec z enim orodjem 
zapusti štartno točko. Če ple-
zalec ne doseže vrha, se šte-
je dosežena cona - torej v pri-
merih padca, prestopa mej-
nih črt ali izteka časa. Smer 
je preplezana, ko tekmova-
lec doseže zvonec na vrhu 
smeri, seveda pa je plezalec 
med tekmo varovan. 

Solčavski ledenium, ki je v 
teh dneh zaradi odjuge za ple-
zanje zaprt, poznavalci izjem-
no hvalijo. Na njem je namreč 
kakovosten led, ki je posledi-
ca posebnega sistema zalede-
nitve s pršenjem. Konstrukcija 
iz železnih gradbenih odrov, 
lesa in ledu nudi plezalcem šti-
ri zaledenele stene različnih 
težavnostnih stopenj. Vse te stene so v minulem 

vikendu številni alpinisti, ki 
so obiskali Solčavo, dodobra 
preplezali. V tekmovanju se 
domačini sicer niso vpisah 
med najbolj uspešne, vendar-
le pa so veseli pohval, ki kar 
dežujejo na račun organiza-

cije. Tudi zato v Planinskem 
društvu Solčava upajo, da se 
bodo na podobnih tekmah 
srečevali v prihodnjih letih. 
Hkrati pa obljubljajo, da bo-
do ledenium odprli takoj, ko 
bo zima spet pokazala zobe. 

U. SELIŠNIK 

Solčavski ledenium. 

Tik pred startom. 

Bo zmanjkalo moči? 


